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زمان و مکان تزریق واکسن 
با پیامک اطلاع داده می شود
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  در حال حاضر 888هزار و 455نفر در استان دارای بیمه تامین اجتماعی هستند 
که از این تعداد 328هزار و 132نفر بیمه شده اصلی و 560هزار و 323نفر بیمه شده 

تبعی هستند . 
 در استان 983هزار و 657نفر تحت پوشش سازمان تامین اجتماعی هستند که 

55درصد جمعیت استان را شامل می شود . 
  در هرمزگان تعداد 29هزار و 222کارگاه فعال تحت پوشش تامین اجتماعی هستند . 
  در یک سال اخیر تعداد چهار هزار و 63 پرونده مستمری برقرار شده است که یازده 

درصد نسبت به تعداد برقرای های سال قبل افزایش داشته است .

حل مشکلات صیادان 
 اولویت مهم شیلات هرمزگان
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تعطیلی پنجشنبه کلیه شعب 
 بانک ها و موسسات مالی 
و اعتباری در هرمزگان 

  در دیدار استاندار هرمزگان با معاون رئیس جمهور 
و  رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، پیگیری و تاکید شد

ضرورت تخصیص 
 منابع اعتباری برای مقابله 

با کرونا در هرمزگان

قیمت مسکن 
در قشم تا سه برابر افزایش یافت

کلاهبرداری 300 میلیاردی ارز 
دیجیتالی در هرمزگان

»خشکسالی « بحران چراغ خاموش!
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مدیریت شعب استان هرمزگان

گروه خبر //  جلســه ســتاد بازآفرینی شهرستان 
بندرعباس به ریاست مهندس کناری معاون هماهنگی 
امور عمرانــی فرماندار بندرعباس در محل ســالن 

کنفرانس فرمانداری برگزار شد.
  به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ معاون عمرانــی فرماندار 
بندرعباس در این جلســه اظهار داشــت: باید مشکلات 

روشنایی در محلات بافت فرسوده مرتفع شود زیرا روشنایی 
به امنیت محلات کمک خواهــد کرد. وی در ادامه تصریح 
کرد: ادارات و دفاتر تسهیلگری جهت مقاوم سازی با استفاده 
از بسته های تشویقی ، هزینه صدور سند مالکیت و پروانه 
ســاختمانی را کاهش دهند.مهندس کناری در پایان گفت: 
لازم است برای جمع آوری فاضلاب و زباله ها در محلات 

خصوصا در بافت فرسوده اقدام سریع صورت پذیرد.

گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم 
دوم  نوبت  گفت:  هرمزگان  پزشــکی 
تزریق واکسن آسترازنکا از پایان تیرماه 
در اســتان آغاز می شود و مردم بدون 
نیاز به مراجعه حضوری، از مکان و زمان 
واکسیناسیون مرحله دوم با پیامک یا 

تماس تلفنی مطلع خواهند شد. 
   دکتــر فاطمــه نوروزیان بــا اعلام این 
خبر به خبرنگاران اظهار داشــت: ســبد 
واکســن کرونا در استان شامل واکسن های 

آسترازنکا، اســپوتنیک و سینوفارم است 
که واکســن برکت نیز به این ســبد اضافه 
شــده است.وی با اشــاره به اجرای منظم 
برنامه واکسیناســیون کرونا در هرمزگان، 
خاطرنشان کرد: تاکنون ۱۰۳ هزار و ۲۵۲ 
نفر در هرمزگان دوز اول واکســن کرونا را 
دریافــت کرده اند که بــه ۳۶ هزار و ۲۸۷ 
نفر از آن ها دوز دوم هم تزریق شده است.

دکتر نوروزیان مهمترین علت روند صعودی 
 کرونا در هرمــزگان را بی توجهی مردم به 

شیوه نامه های بهداشتی و انجام سفرهای 
غیرضروری و شــرکت در دورهمی های 
خانوادگــی عنوان کرد.این مقام مســوول 
بیان داشت: مهمترین گام جهت پیشگیری 
از ابتلا بــه کرونا از هر نــوع آن رعایت 
کامل و جدی شــیوه نامه های بهداشــتی 
اســت و ما از همه مردم درخواست داریم 
تا حساسیت شــرایط را درک کرده و خود 
را ملــزم به رعایت این شــیوه نامه جهت 
حفظ جان خود و عزیزانشان بدانند.وی با 

بیان اینکه ویروس کرونا رفتاری ناشناخته 
دارد و وضعیت ظهور آن در بیماری با بیمار 
 دیگر متفاوت است، گفت: این بیماری در 
برخی ها با علایم تنفسی، بعضی با علایم 
گوارشــی و در برخی دیگر بدون علامت 
اســت. به گزارش ایرنا ؛ دکتر نوروزیان با 
تاکید بر اینکه مراجعه به هنگام به بیمارستان 
می تواند جــان مبتلایان به کرونا را نجات 
دهد، تصریح کرد: این افــراد باید در نظر 
داشــته باشــند که در صورت بیشتر شدن 
علائم از قبیل تنگی نفس، سرفه زیاد، تب 
طولانی و درد در قفسه سینه باید فوری به 

بیمارستان مراجعه کنند.

گروه خبر // دبیر کمیسیون هماهنگی 
کلیه  کرد:  اعــام  هرمزگان  بانک های 
شــعب بانک ها و موسســات مالی و 
اعتباری در هرمزگان در روز 5شنبه ها تا 

اطاع ثانوی تعطیل هستند. 
   عبد الله آبسواران در گفت وگوی رسانه ای 

اظهار کرد: پیرو مصوبــه مورخ ۱4 تیرماه 
هیات وزیران و حسب هماهنگی با استاندار 
هرمزگان و در جهــت کاهش مصرف برق 
استان، کلیه شعب و ستاد بانک ها و موسسات 
مالی سطح اســتان در روز ۵شنبه ها بدلیل 
کاهش مصــرف برق تعطیل اعلام می گردد.

وی از مســئولین شعب بانک ها خواست تا 
نسبت به پول گذاری و پشتیبانی دستگاه های 
خودپرداز اقدام نموده تا در انجام امور بانکی 
هموطنان عزیز خللی وارد نشود.به گفته دبیر 
کمیســیون هماهنگی بانک ها در هرمزگان، 
این مصوبه از پنجشنبه ۱۷ تیرماه برای تمامی 

شعب بانک ها و موسسات مالی و اعتباری 
اســتان اجرا خواهد شد.به گزارش فارس ، 
آبســواران گفت: در همین راســتا به مردم 
شریف اســتان توصیه می شود جهت انجام 
امور بانکی خود از درگاه های غیر حضوری 

و  الکترونیکی بانکی اقدام کنند.

درجلسه ستاد بازآفرینی شهرستان بندرعباس عنوان شد

رفع مشکات روشنایی در محات بافت فرسوده

زمان و مکان تزریق واکسن با پیامک اطلاع داده می شود

تعطیلی پنجشنبه کلیه شعب بانک ها و موسسات مالی و اعتباری در هرمزگان 

 در سال گذشته تعداد 2هزار و 714مقرری بیمه بیکاری برقرار شده است

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان: 

55درصد جمعیت هرمزگان تحت 
پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند

آبادانی شهرها با شهرداران جهادی و انقلابی
صفحه 2 را بخوانید
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر داد 

بندرعباس در وضعیت 
فوق بحرانی کرونا
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گروه خبر // مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق 
هرمزگان گفت: ۹ تیر امسال، بیشترین میزان مصرف 
برق در هرمزگان بود که 5 درصد بیشتر از مدت مشابه 

پارسال است.
    بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ هاجــر عبدی افزود: در این 
روز دو هزار و ۳۸۰ مگاوات برق مصرف شــد.وی گفت: با 

گرمتر شدن هوا، مصرف روزانه برق بیشتر می شود.وی افزود: 
در ســال های گذشــته اوج مصرف برق در تابستان بود، اما 
امســال با وقوع گرمای زودرس، اوج مصرف در نیمه بهار 
ثبت شد.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان گفت: 
علت قطعی هــای برق در هرمزگان هم کاهش تولید برق در 
کشور و افزایش مصرف است.هاجر عبدی افزود: با مدیریت 

مصرف و صرفه جویی در بخش خانگی می توان تابستان را 
بدون خاموشی سپری کرد.وی گفت: ۷۰ درصد مصرف برق 
در بخش خانگی است.وی از مشترکان خواست در مصرف 
برق صرفه جویی کنند تا استان با خاموشی ها مواجه نشود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان گفت: ساعت 
اوج مصرف برق در استان ۱۳ تا ۱۷ است که توصیه می شود 
در این ساعت ها از وسایل پرمصرف، کمتر استفاده شود.هاجر 
عبدی افزود: قرار دادن دمای کولر بر ۲4 تا ۲۶ درجه نیز به 
مدیریت مصرف کمک می کند.هرمزگان ۷۲۵ هزار مشترک 
برق دارد که ۸4 درصد این مشترکان در بخش خانگی هستند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق :

رکورد مصرف برق در هرمزگان شکسته شد 



مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان عنوان کرد
رشد 137 درصدی تخلیه 

و بارگیری انواع کالای نفتی و غیر نفتی 
  گــروه خبر // مدیر بنــادر و دریانوردی غــرب هرمزگان از 
تخلیــه و بارگیری بیش از ۲ میلیون تــن انواع کالا در بنادر غرب 
استان هرمزگان طی سه ماهه سال ابتدایی سال خبر داد.به گزارش 
خبرنگار دریا  ، »قاسم عسکری نسب« ضمن تشریح عملکرد سه 
ماه ابتدای سال در بنادر غرب استان هرمزگان اظهار داشت: دراین 
مدت ۲ میلیون و ۳۸۱ هزار و ۶۱9 تن انواع کالا تخلیه و بارگیری 
شده است که این امر نشــان از رشد ۱۳۷ درصدی نسبت به مدت 
مشــابه سال گذشــته دارد .وی افزود: از مجموع عملیات تخلیه و 
بارگیری انجام شــده، یک میلیون و ۵۵۵ هزار و 99۱ تن با رشد 
۱9۳ درصدی مربوط به فرآورده هــای نفتی و ۸۲۵ هزار و ۶۲۸ 
تن کالا های دیگر نیز غیر نفتی بوده اســت . این مقام مسئول رشد 
کالاهای غیر نفتی را درمقایسه با سه ماهه نخست سال گذشته ۷۵ 
درصد اعلام کرد و گفت : این کالاها شامل میوه و تره بار، خشکبار، 
 مــواد معدنی و مصالح ســاختمانی بوده که به کشــورهای حوزه 
خلیج فارس صادر شــده است . عسکری نســب توسعه عملیات  
دریایی و بندری درغرب هرمــزگان را حاصل اجرای دقیق طرح 
توسعه ای بر اساس برنامه های مطالعاتی  دانست وخاطر نشان کرد: 
ایجاد شــرایط مناسب برای تخلیه و بارگیری انواع کالاهای معدنی 
و مصالح ســاختمانی و برخورداری از تجهیزات مناسب بارگیری 
و  مزیت های گمرکی شــاهد استقبال صادرکنندگان در حوزه های 
مختلف  بوده ایم . وی افزود: این امر زمینه ســاز گسترش تبادلات 
تجاری با کشورهای حاشــیه خلیج فارس شده واز منظر دیگر با  
رونق و شکوفایی اقتصادی در بندرلنگه زمینه ایجاد اشتغال جدید 

برای جوانان منطقه را فراهم خواهد آورد .

استقرار نمایندگان خریداران مجتمع نور 
در محل ساخت پروژه با مجوز دادستان بندرعباس

  گروه خبر // دادســتان بندرعباس اعلام کرد: مقرر شده است ، 
نمایندگان خریداران مجتمع نور با استقرار در محل ساخت پروژه، 
روند اقدامات انجام شــده را از نزدیک مــورد رصد قرار دهند.به 
گزارش خبرنگار دریا ؛ نشســت دادســتان عمومی و انقلاب مرکز 
اســتان هرمزگان با اعضای هیئت مدیره و خریــداران غرفه های 
مجتمع تجاری نور بندرعباس برگزار شد.مجتبی قهرمانی دادستان 
عمومی و انقلاب بندرعباس در خصوص این نشست اظهار داشت: 
در ادامه اقدامات دادســتانی مرکز اســتان هرمزگان به منظور رفع 
مشکلات مربوط به مجتمع تجاری نور بندرعباس و تسریع در روند 
عملیات چند ســاله احداث این پروژه ، مدیــر پروژه مجتمع نور ، 
گزارشــی از روند پیشــرفت کار ارائه نمود.وی در ادامه افزود: در 
این جلســه مقرر شد ، ضمن انجام تعهدات و مصوبات جلسه قبل ؛ 
گزارش و مستندات مربوط به عقد قراردادهای خرید سنگ ، تعیین 
پیمانکار تکمیل عملیات برق مجتمع ، خرید تجهیزات آسانســور ، 
پله برقی و ...  به منظور شــفاف ســازی و صحت گزارشات ارائه 
شده ، ظرف 4۸ ساعت آینده به این دادستانی اعلام گردد. دادستان 
 بندرعباس همچنین خاطرنشــان کرد: مقرر شده است ، نمایندگان 
خریداران مجتمع نور با اســتقرار در محل ســاخت پروژه ، روند 
اقدامات انجام شــده را از نزدیک مورد رصــد قرار دهند. وی در 
پایان تصریح کرد: به اعضای هیئت مدیره شــرکت فنی مهندســی 
میلاد نور اعلام شده اســت که در صورت عدم اقدام مؤثر ، مراتب 
با تشــکیل پرونده قضایی ، توسط این دادستانی مورد پیگیری قرار 

خواهد گرفت.
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سرمقاله

  آنچه که در دولت ســیزدهم باعث امیدواری مردم شده، این موضوع 
اســت که دولتی انقلابی سکان مدیریت کشور را در دست بگیرد واز آن 
طرف هم مردم انتظار دارند شــوراهای شهر، شهرداران انقلابی و جهادی 
را انتخاب کنند که مشکلات فعلی شهرها در حوزه های مختلف مرتبط با 
شهرداری برطرف شود.شهرها به شهرداری نیاز دارند که داری تخصص و 
تعهد لازم باشند و انجام امورات را به مسائل سیاسی و جناحی گره نزنند 
و با دیدگاه انقلابی و جهادی وارد گود خدمت رســانی به مردم شوند.در 
کلانشهری مانند بندرعباس نیز که دوسوم بافتش هم محلات حاشیه ای 
و فرسوده است، اما در ادوار مختلف خدمات ارائه شده در این مناطق در 
حدی نبوده است که مشکلات بصورت ریشه ای و اصولی برطرف شود و 
ردپای تصمیمات سیاسی و جناحی را در ادوار  مختلف می توان حتی در 
عمران و آبادانی محلات شاهد بود و گاهی حتی آسفالت کوچه و خیابان را 
هم به منافع سیاسی افرادی خاص گره زدند. انتظار می رود در دوره جدید 
شورای شهر که بحث انتخاب شهرداران در شهرهای مختلف  این روزها 
داغ داغ اســت، منتخبان مردم در شوراها، شهردارانی متخصص و متعهد 
را انتخاب کنند که در گام نخســت روحیه جهادی و انقلابی داشته باشند 
و در گام دوم منافع سیاســی، جناحی و فردی را بر منافع و مصالح مردم 
ترجیح ندهند. شهرها و شهروندان بیشتر اوقات قربانی بازی های سیاسی 
عده ای شده و به همین دلیل شهری مانند بندرعباس همچنان در شرایط 
 بسیار نامناسبی قرار دارد و کوچه های تنگ و تاریک وباریک و ناامن، 
فاضلاب های روان، کمبود امکانات و اماکن تفریحی، فرهنگی، ورزشی، 
 آموزشــی و... در محلات همچنان وجود دارد و ســاکنان از تبعیض و 
بی عدالتی ها همواره گلایه مند بوده و هستند. آنها در زمان تهیه گزارش ها به 
یک نکته مشترک اشاره می کنند و اینکه کاندیداها و مسئولان فقط در زمان 
انتخابات، حاشیه نشینان را می بینند و بعد از جمعه انتخابات، ساکنان این 
مناطق به فراموشی سپرده می شوند تا انتخابات بعدی و به وعده و وعیدها 
و قول هایی که در زمان تبلیغات داده اند، پایبند نیستند و به فراموشی سپرده 
می شود  وهمین موضوع باعث ناامیدی حاشیه نشینان شده است. اما در 
این دوره از انتخابات شورا، منتخبین مردم در شورای ششم از همان آغازین 
روزهای انتخاب شان وحتی قبل از شروع بکار رسمی شورا، ارتباط شان 
را با مردم در این مناطق حفظ کرده اند و با معتمدین محلات دیدار و گفتگو 
دارند تا آشنایی کاملتری را نسبت به این مناطق داشته باشند و انشاءالله در 
صحن شــورا هم انتظار می رود مصوباتی را برای گره گشایی مشکلات 
این مناطق داشــته باشند.از آن طرف حال که بحث انتخابات شهردار هم 
مطرح اســت، مردم انتظار دارند برخلاف اداوار گذشته، منافع سیاسی و 
جناحی در انتخاب شهردار اثرگذار نباشد و شهرداری انتخاب شود که با 
روحیه جهادی و انقلابی و تخصص و تعهد، برای رفع مشــکلات شهر و 
شهروندان در حوزه های مختلف شهری برنامه و قدرت اجرایی داشته باشد 
تا برای عمران و آبادانی بندرعباس اقدامات عملیاتی و اصولی داشته باشد 
 و از مشکلات فعلی کاسته شود. مردم از بازی های سیاسی آقایان خسته 
شده اند و در انتخاب اعضای شورا هم بر این موضوع مهر تایید زدند وحال 
نوبت شوراهای شهر است که اعتماد مردم را با انتخاب شهرداری مردمی 

و جهادی پاسخ دهند تا مردم از انتخاب اعضای شورا پشیمان نشوند.
  علی زارعی

آبادانی شهرها با شهرداران جهادی و انقلابی

همتی  فریدون  دکتــر   // خبر  گروه 
پیگیری  جهت  هرمزگان،  اســتاندار 
تخصیص بیشتر اعتبارات به استان، با 
رئیس  معاون  نوبخت  محمدباقر  دکتر 
جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه 

کشور، دیدار و گفت وگو کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 

همتی اســتاندار هرمزگان پــس از این 
دیدار، با بیان اینکه منابع اســتان از محل 
اعتبارات توســعه سواحل مکران در سال 
جاری نزدیک به ۵۰۰میلیارد تومان است، 
 اظهار داشت: ۳۸۳میلیارد تومان از منابع 
پروژه های مربوط به توســعه ســواحل 
مکران از محل اعتبارات استانی و بیش از 

۱۰۰ میلیاردتومان نیز مربوط به پروژه های 
ملی اســت.دکتر همتی، ابلاغ و تخصیص 
کامــل اعتبارات پروژه های پیشــنهادی 
اســتان از محل اعتبارات قانون استفاده 
متوازن ملی و اعتبارات مربوط به ردیف 
توسعه سواحل مکران را مورد تأکید قرار 
داد و افزود: با توجه به اهمیت توسعه در 
 این منطقــه، ۱۰۰درصد اعتبارات ابلاغی 
می بایســت تخصیص پیدا کند و علاوه 
بر این، اعتبارات این یخش با اســتفاده از 
مکانیزم بند )ط( مــاده ۲۸ قانون الحاق 
بخشــی از مقررات مالی دولت به میزان 
۲هزارمیلیــارد ریال افزایــش پیدا کند.
اســتاندار هرمزگان همچنین خواســتار 
مســتثنی قراردادن ردیف اعتباری توسعه 
ســواحل مکران از قانون کسر پنج درصد 

اعتبارات توازن از سرجمع اعتبارات شد و 
با اشاره به ضرورت افزایش سقف اعتباری 
و تخصیص کامل ردیف توسعه ابوموسی، 
گفت: به منظور تامین امنیت ملی، برقراری 
تــردد هوایی و دریایــی، جابجایی بار و 
مســافر و همچنین تأمیــن ملزومات و 
مایحتاج زیرساخت های این جزیره مهم و 
استراتژیک، اعتبارات این ردیف نیز باید به 

صورت کامل تخصیص داده شود.
  وی در این دیدار به شــرایط قرمز شیوع 
کرونا در استان هرمزگان نیز اشاره کرد و 
بیان داشــت: با توجه به وضعیت قرمز در 
استان و افزایش مرگ و میر ناشی از کرونا، 
ظرفیت بیمارستانی و کادر درمان استان به 
طور کامل در اختیار گرفته شده است اما 
مداخله و امداد لازم به ویژه در خصوص 

تأمین فوری ملزومات و تجهیزات مورد 
نیاز و پرداخت هزینه هــای تأمین دارو 
و لــوازم مصرفی بیماران و مهیا ســازی 
بیمارســتان صحرایی برای مقابله مؤثر با 
شــرایط پیش رو یک ضرورت محسوب 
می شود. اســتاندار هرمزگان گفت: دکتر 
نوبخت در این دیدار، دســتورات لازم را 
در خصــوص تخصیص منابــع اعتباری 
 برای مقابله بــا کرونا و افزایش اعتبارات 
مربــوط به آســیب هــای اجتماعی و 
محرومیت زدایی صادر کرد. نماینده مردم 
شرق استان هرمزگان در مجلس شورای 
اســلامی، معاون هماهنگی امور عمرانی 
اســتانداری هرمزگان و رئیس ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اســتان نیز در این 

نشست حضور داشتند.

پشت پرده سیاست 

  
دستان نزسا ؛ پرتر از همیشه 

در جریان الحاق مجموعه ای از تســلیحات و تجهیزات راهبــردی و مدرن دفاعی به 
سازمان رزم نیروی زمینی سپاه ،این نیرو به موشک های بالستیک فاتح نیز مجهز شد. با 
حضور سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران، نیروی زمینی سپاه پاسداران 
به انبوهی  از موشک های بالستیک، خودروهای ترابری، سیستم های توپخانه ای، پهپادها 
، بالگردها و امرپ ها تجهیز و  دســتان » نزســا« پر تر از همیشه شد.در این بین تجهیز 
نیروی زمینی ســپاه برای اولین بار  به موشــک های بالستیک فاتح که پیش از این تنها 
 در اختیار نیروی هوافضای ســپاه بود، بیش از هــر موضوعی مورد توجه قرار گرفت. 
موشک های فاتح حالا علاوه بر هوافضای سپاه در اختیار نیروی زمینی سپاه قرار گرفته 
و این موشک با نقطه زنی خیره کننده اش می تواند هر هدفی را در شعاع  ۳۰۰ کیلومتری 
خود نابود کند . کانال اخبار ســوریه در این باره  برای درک هر چه بهتر تخریب گری و 
قدرت این موشک  می نویسد:» در نظر بگیرید که اگر قرار باشد مثلا پایگاه »علی سالم« 
کویت یا پایگاه »الظفره«  امارات هدف قرار بگیرد، ۱۰ لانچر از این موشک ها با هم اقدام 
به شــلیک کنند ) برای انهدام آن ها کافی است ( و  حتی تصور کردنش هم برای دشمن 
سخت است. این حجم از آتش با قدرت تخریب بالا و به دلیل سرعت دیوانه کننده موشک 
فتح، ناتوانی سامانه پدافندی در رهگیری آن، این موشک را به ابزاری مناسب در دست 
فرماندهان و رزمندگان ایرانی برای دفاع از مام میهن تبدیل کرده اســت.« در این مراسم 
همچنین از لانچرهای ۶ فروندی کنیستر پرتاب موشک های بالستیک رونمایی شد که به 
احتمال زیاد متعلق به موشک های فتح است و یکی از مشت های قدرتمند ایران در عرصه 
نبردهای آینده به شمار می رود. وجود چنین سامانه موشکی در هر نیروی نظامی به آن 
قدرتی بی نظیر را در اجرای حجم سنگین آتش به صورت نقطه ای و با کمترین فاصله 
زمانی می دهد. گفتنی اســت موشک فتح جدیدترین عضو خانواده موشک های کلاس 
فاتح اســت که برای نخستین مرتبه در رزمایش پیامبر اعظم ۱۶ سپاه از آن ها رونمایی 
شــد. همچنین به نوشته» دفاع پرس « در این مراسم از نسخه زمین پایه موشک ضدزره 
الماس رونمایی به عمل آمد که پیشتر نسخه هواپایه موشک الماس که از پهپاد های »ابابیل 
۳« شلیک می شود، رونمایی شده بود. الماس، موشک ضدزره تاپ اتک ایرانی است که 
هشــت کیلومتر برد دارد و یکی از ویژگی های مهم آن، این است که قدرت بی نظیری به 
یگان ضدزره می دهد. برد مناسب، سرعت خوب و وزن کم از مزایایی است که این موشک 
دارد و کمتر کشوری در دنیا می تواند توانمندی این چنین داشته باشد.در کنار موشک های 
بالستیک کوتاه برد ، لانچر های ۶ فروندی کنیستر و موشک ضد زره الماس؛ از موشک 
ضدزره قائم ۱۱4 نصب شده بر بالگرد های تهاجمی نیروی زمینی سپاه نیز رونمایی شد. 
قائم ۱۱4 موشــک ضدزرهی است که  با وزن ۵۰ کیلوگرم و سر جنگی ۱۵ کیلوگرمی 
خود، قادر است  با برخورداری از انواع جست وجوگر های حرارتی، تلویزیونی و لیزری 

هر جنبنده )هدف( ثابت  یا متحرکی را درفاصله ۱۰ کیلومتری خود منهدم کند.
روحانی: تا FATFحل نشود، روابط بانکی ما با دنیا حل نمی شود 

رئیس جمهوردر جلسه هیئت دولت با اشاره به این که امیدواریم از ۱۲ مرداد به بعد 
هماهنگی کاملی بین سه قوه کشور ایجاد و با هماهنگی های لازم، وضع بهتر شود، 
گفت: البته بعضی ها از شغل شان می افتند و بیکار می شوند، دیگر انتقادهای عجیب 
و غریب و غیرمنصفانه آن ها تعطیل می شود. اما در عین حال یک هماهنگی است. 

به قول معروف از یک تفکر، جناح و فکر، ان شاء ا... امیدواریم وضع بهتر شود. 

نظر سنجی کیو درباره وضعیت برجام در دولت سیزدهم 
آخرین نظر ســنجی پسا انتخاباتی مرکز افکار ســنجی کیو حاکی از آن است 
کــه ۵۲ درصد مردم خواهان ادامه مذاکرات وتــلاش برای احیای برجام و ۶۰ 
 درصد به بهبود وضعیت کشور در دولت آینده امیدوار هستند . انتخابات ریاست 
جمهوری ۱4۰۰ در ایســتگاه ۲۸ خرداد به پایان رســید و اگرچه دیگر خبری 
از نظر ســنجی ها از میزان رای کاندیداها نیســت اما به تازگی افکار سنجی » 
کیو« که در میان ســایر نظرسنجی های انتخاباتی نتایج مشارکت در انتخابات و 
میزان رای آوری نامزدها را دقیق تر پیش بینی کرده بود،  در آخرین نظرسنجی 
 پسا انتخاباتی خود به ســراغ مردم کشورمان رفته و نظر آن ها را در خصوص 
سیاســت ها و مواضع دولت سیزدهم جویا شده و همچنین گریزی به انتخابات 
۱4۰۰ زده و  از مردم خواسته عملکرد شورای نگهبان و وزارت کشور را ارزیابی 
کنند.  نخستین پیمایش ملی کیو پس از انتخابات ریاست جمهوری،که در تیرماه  
و با حجم نمونه هزار نفر انجام شــده، نشان می دهد ۵۲ درصد از پاسخ گویان 
معتقدنــد دولت منتخب باید به ادامه مذاکره و تلاش برای احیای برجام بپردازد.

در مقابل کمتر از یک چهارم پاسخ گویان بیان کرده اند که دولت باید از مذاکرات 
صرف نظر کند و از برجام خارج شود. همچنین ۲۵ درصد از پاسخ گویان اظهار 
کرده اند که نمی دانند دولت ســیزدهم باید به مذاکرات احیای برجام ادامه دهد یا 
از آن صرف نظر کند.» کیو « در ادامه گزارش خود  از مردم خواسته که بگویند 
به نظر آن ها بین عملکرد دولت، تحریم و کارشــکنی های داخلی کدام موضوع 
عامل اصلی مشکلات کشور است . در این بین نزدیک به ۷۰ درصد مردم )۶۷/۷ 
درصد( عملکرد دولت را منشــأ مشکلات کشور دانسته اند، ۳۲ درصد از مردم 
براین باورند که مشــکلات کشور ناشی از  » کارشکنی مخالفان دولت « است و 
درنهایت ۲9 درصد مردم تحریم ها را عامل اصلی مشکلات قلمداد کرده اند. اما 
از نکات جالب نظرسنجی پسا انتخاباتی کیو آن جا بود که این افکار سنجی نظر 
مردم را درباره دولت سید ابراهیم رئیسی جویا شده و از آن ها خواسته که بگویند 
وضعیت کشور در دولت آینده بهتر می شود یا بدتر؟ که بیش از ۶۰ درصد مردم 
)۶۱/۲( امیدوار به آینده کشور   اعلام کرده اند که وضع کشور بهتر خواهد شد، 
نزدیک به ۱4 درصد )۱۳/۷ ( اعلام کرده اند که وضع کشــور بدتر خواهد شد و 
۱۵/4 درصد مردم نیز براین باورند که باحضور سید ابراهیم  رئیسی در پاستور 
و تشکیل کابینه سیزدهم اوضاع کشور فرقی نخواهد کرد. همچنین 9/۷ درصد 
مردم نیز ابراز بی اطلاعی کرده اند.آخرین گزارش مرکز افکار سنجی » کیو« به 
همین جا ختم نشده و کیو گریزی هم به انتخابات ۱4۰۰ زده و از مردم خواسته 
است که عملکرد شورای نگهبان و وزارت کشور را در انتخابات ۱4۰۰ ارزیابی 
کنند. در این بین نزدیک به ۷۰ درصد از مردم یعنی رقمی در حدود ۶9/4 درصد 
عملکرد شورای نگهبان را ضعیف ، ۱9/4درصد معمولی و تنها ۱۱/۲درصد مردم 
عملکرد این نهاد را خوب  توصیف کرده اند. از سوی دیگر  در خصوص عملکرد 
وزارت کشور 4۶/۱ درصد مردم به این وزارتخانه نمره ضعیف، ۲4/۷ درصد نمره 
معمولی و ۲9/۲ درصد نمره خوب داده اند. » کیو « با نگاهی به ارزیابی مردم و 
 مقایسه آن با ارزیابی کسانی که در انتخابات شرکت کرده اند، تصریح می کند که 
 » تصمیمات شــورای نگهبان « تاثیر مهمی روی مشارکت نکردن مردم داشته 

است.

  
انعکاس

الف نوشــت : وزیر خارجه ژاپن قصد دارد بــه عنوان اولین مهمان خارجی دولت 
ســیزدهم  اواسط مردادماه برای دیدار با مقام های دولت  رئیسی و تأکید بر تمایل 

توکیو برای تقویت روابط دوستانه با جمهوری اسلامی، به تهران سفر کند.
رویداد24مدعی شد : فرهاد رهبر مسئول هماهنگی و انتقال قدرت در نهاد ریاست 
جمهوری شــد. او در دولت های هاشمی، خاتمی، احمدی نژاد و روحانی به عنوان 
یک مدیر میانی خدمت کرده و در چند ســال اخیر هم به ابراهیم رئیسی نزدیک 

شده است.
تابناک نوشت : سعید شریعتی چهره سیاسی اصلاح طلب اظهار کرد: اگر آقای خاتمی 
را کنار بگذاریم، چه کسی را برای جانشینی او داریم؟ آقای نبوی را کنار بگذاریم، 
چه کســی را می توان در اصلاحات به جای او گذاشــت؟ نحوه تصمیم گیری و 

سازوکار تصمیم گیری باید اصلاح و به بدنه اصلاحات توجه شود.
تابناک نوشت:شــبکه خبری المیادین از درگذشــت احمد جبریل یکی از رهبران 
برجسته فلسطینی و دبیرکل جبهه مردمی برای آزادی فلسطین- فرماندهی کل،در 

یکی از بیمارستان های دمشق خبر داد.
عصرخبر مدعی شد : علیرضا زاکانی موسس و دبیرکل پیشین جمعیت رهپویان انقلاب 
اسلامی از سوی پرویز سروری به عنوان یکی از نامزد های شهرداری تهران مطرح 
شده است. تاکنون اســامی مجتبی عبداللهی، علیرضا جاوید، پژمان پشمچی زاده، 
محسن پیرهادی و سردار رستم قاسمی به عنوان نامزد های شهرداری تهران منتشر 

شده است.
مذاکرات بین الافغانی در تهران 

اجلاس گفــت وگوهای بین الافغانــی با حضور نمایندگان دولت افغانســتان، 
شخصیت های عالی جمهوریت و هیئت عالی سیاسی طالبان به میزبانی جمهوری 
اســلامی ایران و با سخنرانی وزیر امور خارجه در تهران آغاز شد.رهبری هیئت 
جمهوری اســلامی افغانســتان در این دور از مذاکرات را »یونس قانونی« وزیر 
امور خارجه پیشین افغانستان و رهبری هیئت مذاکراتی گروه طالبان را »عباس 
اســتانکزی« معاون دفتر این گروه بر عهده دارند.به نظر می رسد ایران در مقام 
گفت وگو با طرفین مذاکرات صلح در افغانستان موضوع جنگ با اشغالگر بیگانه 
را کاملا متفاوت از مبارزه با دولت قانونی افغانســتان می داند و معتقد است مسیر 
صلح در این کشــور با خروج مســئولانه نیروهای نظامی بیگانه هموار خواهد 
شد.برقراری گفت وگوهای صلح میان تمام طوایف و اقوام افغانستانی و استقرار 
آتش بس پایدار برای ایجاد فضای تفاهم می تواند توقف خون ریزی و فراهم شدن 
زمینه مراجعه به صندوق رأی و مشــارکت واقعی مردم مظلوم افغانســتان را در 
تعیین سرنوشت شان به دنبال داشته باشد.همزمان،سوبرامانیام جایشانکار، وزیر 
امور خارجه هند که برای تســلیم پیام کتبی تبریک دارمندرا مودی نخست وزیر 
هند به آیت ا... رئیسی، رئیس جمهور منتخب کشورمان به ایران سفر کرده است، 
با ظریف دیدار و گفت وگو کرد.طرفین همچنین درباره شرایط موجود افغانستان 
بر لزوم تقویت گفت وگوهای بین الافغانی که به راه حل مشارکت سیاسی فراگیر 

همه طرف ها در افغانستان منتهی شود، تاکید کردند . 

وی افزود:متاسفانه دولت مانند مرغی است که در عروسی و عزا سر بریده می شود.روحانی 
همچنین با اشاره به بلاتکلیف ماندن لوایح موسوم به »اف. ای. تی. اف« در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام نیز گفت: تا این موضوع حل نشود، روابط بانکی ما با دنیا حل نخواهد شد 
و هیچ ســرمایه گذاری اعم از داخلی و خارجی حاضر به سرمایه گذاری در طرح ها و 
پروژه ها نخواهد بود.رئیس جمهور اضافه کرد: اگر پول در اختیار نداشته باشیم و نتوانیم 
به خاطر FATF با بانک های جهان رابطه برقرار کنیم، در نتیجه سرمایه کافی نخواهیم 
داشت و نمی توانیم طرح های بزرگ را نهایی کنیم.وی با بیان این که نباید مسائل اساسی 
کشور را فراموش کنیم و به فرعیات بچسبیم، اظهار کرد: برق در دولت یازدهم و دوازدهم 
به اندازه معمول دولت های پیشین اضافه شده است. بنابراین از نمایندگان مجلس و مسئولان 

قوه قضاییه خواهش می کنم که از بیان حرف های غیردقیق در این زمینه خودداری کنند.
تازه های مطبوعات

آفتاب یزد -  این روزنامه اصلاح طلب در گزارشی با عنوان »آقای رئیس جمهور! پاسخ 
گو باشید، عذرخواهی نمی خواهیم« و کنایه زدن به گرمایی بودن روحانی و روشن بودن 
کولر گازی هرجایی که وی هســت، می پرسد: »کسی که زیر باد دو کولر گازی است، از 

حال مردم تشنه و گرمازده خبر دارد؟«
همشهری- مصطفی معین، رئیس شورای عالی نظام پزشکی به این روزنامه گفت: در کشور 
ما بیش از هشت میلیون نفر بالای ۶۰سال دارند که دو میلیون نفر از آن ها، تنها زندگی 
می کنند. تنهایی عامل خطر بزرگی است که به دنبال خود افسردگی، مشکلات گوارشی، 

اختلال خواب و ترس و وحشت ایجاد می کند.
کیهان - این روزنامه در گزارشــی نوشت : »دولت به بهانه اعتراضات کارکنان عملیاتی 
صنعت نفت، سقف ۲.۵ میلیون تومانی افزایش حقوق و مزایا را برای »تمامی« کارمندان 
دولت برداشــته اســت. اقدامی که هیچ توجیهی ندارد و صرفاً در راستای تأمین منافع 

حداکثری نجومی  بگیران است.«
آرمان ملی - محمدعلی ابطحی، عضو مجمع روحانیون مبارز در مصاحبه با این روزنامه 
گفت : »معتقد نیستم جریان اصلاحات در انتخابات ریاست جمهوری آسیب دید. اغلب 
مردم تفکر اصلاح طلبی را با ورژن جدید و به شکل فعال تری در قالب  مشارکت نکردن 
در انتخابات ادامه دادند. باید در مبانی جریان اصلاحات بازنگری صورت بگیرد. بیرون 
بودن اصلاح طلبان از قدرت را یک فرصت خوب می دانم. در این فرصت می توان اندیشه 

اصلاح طلبی را در جامعه بازسازی کرد.«
جوان - این روزنامه نوشت: اصلاح طلبان تا این جای کار امیدها به تدبیر رئیسی بسته اند! 
آن ها رویکردی نرم و محافظه کارانه در قبال »تدبیر آینده کشور به دست رئیسی« دارند و 
در فضایی که به نظر نمی رسد غیرواقعی باشد، این احتمال را داده اند که فضای جدید این 

امکان را به رئیسی بدهد تا کشور را تا حدودی از شرایط بحرانی فعلی خارج کند.
فرهیختگان - مهدی چمران سرلیست شورای شهر تهران در دوره ششم در مصاحبه با این 
روزنامه درباره ملاک های انتخاب شهردار تهران گفت : »شاخصه ها به طور کلی انقلابی، 
ولایی، جهادی، متخصص، مدیر توانمند با روحیه مشورت طلبی و مشورت گیری است، 
طوری که از ویژگی رهبری و توانمندی مدیریتی قوی برخوردار باشند. از نظر مدیریت 
اقتصادی و مالی نیز چنین فردی باید بتواند توانایی اداره شــهر را داشته باشد. لذا این ها 

مهم ترین شاخصه های انتخاب شهردار است که به صورت کلی بیان کردم.«

 در دیدار استاندار هرمزگان با معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، پیگیری و تاکید شد

ضرورت تخصیص منابع اعتباری برای مقابله با کرونا در هرمزگان

گروه خبر //  رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با بیان اینکه اکنون شــهر بندرعباس در وضعیت 
فوق بحرانی و شهرســتان های میناب و بندرلنگه 
در وضعیت بحرانی هستند، اظهار کرد: اگر آمارهای 
کرونایی همین طور روند افزایشــی داشته باشد 

میزان مرگ و میر هم افزایش می یابد. 
   دکتر حســین فرشــیدی با اشــاره به اینکه شمار 
شهرســتان های با وضعیت قرمز در هرمزگان افزایش 
یافته اســت، افزود: اکنون همه شهرستان های استان به 
جز شهرستان های بشاگرد و ابوموسی در وضعیت قرمز 
کرونایی قرار دارند.وی با بیان اینکه اکنون شهرستان های 
بستک، بندرلنگه، بندرعباس، پارســیان، حاجی آباد، 
بندرخمیر، رودان، سیریک، جاسک، قشم و میناب در 
وضعیت قرمز کرونایی هستند، اضافه کرد: با کمبود شدید 
تخت در بیمارستان های استان روبرو هستیم و اکنون ۸۳۰ 
بیمار در بیمارستان های استان بستری هستند که این آمار 

بی سابقه است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با اشــاره به اینکه روزانه ۲۰۰ بیمار در بیمارستان های 
اســتان بستری می شوند و ۱۱۰ بیمار نیاز به تخت های 
ویژه آی سی یو دارند، بیان کرد: در سه هفته اخیر موارد 
مثبت و موارد بستری در استان افزایش یافته است و در 
بیمارستان شهیدمحمدی بندرعباس ظرفیت چهار بخش 
آی سی یو تکمیل است.وی با بیان اینکه در برخی مواقع 
دســتگاه های ونیلاتور در بخش های غیر از آی سی یو 
به کار برده می شــود، افزود: اکنون شهر بندرعباس در 
وضعیت فوق بحرانی و شهرستان های میناب و بندرلنگه 
در وضعیت بحرانی هستند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 

هرمزگان با اشاره به اینکه اگر آمارهای کرونایی همین 
طور روند افزایشی داشته باشد تا میزان مرگ و میر هم 
افزایش می یابد، تصریح کرد: در سال گذشته و در پیک 
قبلی شمار بستری ها حدود 4۰۰ تا ۵۰۰ بیمار بود، اما در 
این پیک جدید بیش از ۸۰۰ بیمار بستری داریم.وی ادامه 
داد: اکنون حدود ۱۰ هزار بیمار قرنطینه هستند و با شرایط 
فعلی باید محدودیت های کرونایی شــهرهای قرمز در 
استان اجرا شود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با 
اشاره به اینکه بر این اساس فقط مشاغل گروه یک اجازه 
فعالیت دارند و حضور کارکنان دستگاه های اجرایی نباید 
بیشتر از یک سوم باشد، اظهار کرد:  پایان طرح برخی از 

متخصصان و جابجایی آن ها هم یکی از دیگر مشکلات 
است که در تلاش هستیم تا این متخصصان تا شهریور 
در استان باقی بمانند.به گزارش ایسنا ؛ رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان در پایان گفت: گونه غالب کرونا 
در استان انگلیسی است، اما گونه  هندی هم در مناطق 
شــرقی وجود دارد که افزایش موارد مثبت را به همراه 

داشته است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر  داد 

بندرعباس در وضعیت فوق بحرانی کرونا

گــروه خبر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان تأکید کرد: ثمره اتقان و تقارب 
آرای قضات ، افزایش اعتماد عمومی به 

دستگاه قضایی است.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ در مراســمی 
با حضور رئیس کل دادگســتری اســتان 

هرمــزگان، علی اصغــر داداش پور دادیار 
دادســرای عمومی و انقــلاب بندرعباس 
به عنوان برگزیده جشــنواره آرای قضایی 
معرفی شد.رئیس کل دادگستری هرمزگان 
در جریان این مراسم با بیان اینکه برگزاری 
جشــنواره آرای برتر قضایی در اتقان آراء 
بســیار مهم و حائز اهمیت است ، تصریح 
کرد: سرعت در رسیدگی و اتقان تصمیمات 

قضایی دو انتظــار بحق مقام معظم رهبری 
»مدظله العالی« از قوه قضاییه می باشــد و 
بی تردید ثمره اتقــان وتقارب آراء قضات، 
افزایش اعتماد عمومی به حاکمیت و  دستگاه 
قضایی و گسترش روحیه امید و رضایتمندی 
در سطح جامعه است.علی صالحی همچنین 
اظهارداشت: در نتیجه بررسی های انجام شده 
از سوی کمیته نقد آرای معاونت منابع انسانی 

و امور فرهنگی دادگستری استان، تلاش های 
جناب آقای علی اصغــر داداش پور دادیار 
دادسرای عمومی و انقلاب بندرعباس ، منجر 
به کسب عنوان برتر جشنواره آرای قضایی 
توسط ایشان گردید.نماینده عالی قوه قضاییه 
در استان هرمزگان در ادامه ضمن تشکر از 
کوشش های علی اصغر داداش پور با اهدای 

لوح سپاس از وی تقدیر کرد.

ثمره اتقان و تقارب آرای قضات  
افزایش اعتماد عمومی به دستگاه قضایی است
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یکنفر هنگام صرف شام مُرد 

دور از جان شما!!

یکنفر هنگام صرف شام مُرد

آدمی در آرزوی وام مُرد

داخل اغذیه دیدم یکنفر

بعدِ صرفِ یک سوسیسِ خام مرد!

نوجوان؛ تکچرخ می زد با موتور

بر زمین خورد و سپس ناکام مرد

مستمندی با پیامک بنز برد

حیف اما لحظه ی اعلام مرد!

یک جوان در شرکت استخدام شد

طفلکی! از شوق استخدام مرد

قبض برق خانه ی ما آمد و

مادرم با دیدن ارقام مرد

در ترافیک شدید و بوی دود

افسری در اوّل » خیام « مرد!

عید، داداشم سه کیلو پسته خورد

قبل صرف تخمه و بادام مرد

همسرم را کادو دادم عطر شیک! !

باز کرد و بعدِ استشمام مرد

بعدِ آن هم ـ تقَ تتَقَ تق تق تتَقَ ـ

)شاعری در هاله ی ابهام مرد(

  امیرحسین خوش حال

***

سیاست 

سیاست را نمی خواهم نه از نزدیک نه از دورش

ندارد چون پدر، مادر نه آن جورش نه این جورش

دلی دارند خوش هرچند معذورین مامورش

مرا هرگز دل خوش نیست از مامور و معذورش

سیاست جنگ بین عده ای سیاس اگر باشد

همین کافی است روگردانم از هرچه سلحشورش

وطن یعنی همین جایی که می نامد مرا دشمن

به جرم عشق ورزیدن به آن، همواره مزدورش

فدای خاک پاکش می کنم این جان شیرین را

شود در کام من چون زهر اگر هم شهد انگورش

کسی میگفت منظور تو را ما خوب فهمیدیم

نمی دانم چه بود از اینکه با من گفت منظورش

ولی من یک دعا خواندم فرستادم ثوابش را

به روح پر فتوح والد مرحوم مغفورش

پس از آن مصرع زیبا به یادم آمد از حافظ

سلیمان با چنان حشمت نظرها بود با مورش

ولی بعد از سلیمان هر که هرچه پافشاری کرد

نشد اغلب نظر بر مور کردن هیچ مقدورش

یکی هم مثل من هرگز دعا خواندن نمی داند

نداند، من چه می دانم یقینا نیست مقدورش

برای آنکه گاهی آدمی طوری بد اقبال است

که حتی ماهی مرده نمی افتد ته تورش

سیاست چیز خوبی نیست مخصوصا در آن دوران

که هرکس زور می گوید به هر کس می رسد زورش

سیاست گاه مانند زنی زیباست اما من

گذشتم از سر خیر سیاه و سبزه و بورش

نه از معذور آن دارم دلی خوش، نه به هر علت

همانطوری که گفتم از سیاست های مامورش

  ناصر فیض

طنز
 آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان با اشــاره به افزایــش درآمدهای 
مالیاتی اســتان گفت : به هیچ وجه این 
افزایش درآمد نتیجه فشار غیرمتعارف بر 
دوش تولید نبوده بلکه حاصل از افزایش 
صادرات برخی مــواد معدنی و تولیدات 
صنایع و معادن است که به دلیل تغییر نرخ 

ارز درآمدهای قابل توجهی داشتند. 

  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ علی زینی وند 
در هجدهمین جلسه کارگروه رفع موانع تولید 
استان با اشاره به روز مالیات افزود: امیدواریم 
با شناسایی منابع جدید مالیاتی، جلوگیری از 
منافذ فرار مالیاتــی و رعایت اصول عادلانه 
در اخذ مالیات، هم درآمدهای کشــور بر پایه 
مالیات تنظیم شــود و هم بخش تولید تحت 
فشار کمتر مالیاتی قرار گیرد.وی تاکید کرد: اگر 
ما منافذ و راه های فرار مالیاتی و قاچاق کالا 
را شناسایی کنیم هم درآمد مالیاتی بسیار بالا 
می رود و هم در شرایطی که کشور با مضایقه در 
مسائل تولید مواجه می شود، می توانیم انعطاف 

بیشــتری برای تولید کنندگان واقعی در حوزه 
مالیات قائل شویم.استاندار کرمان با بیان اینکه 
درآمد هدفمند و حســاب شده مالیات نشان 
دهنده ســلامت اقتصاد و بهتر اداره شدن آن 
کشور است، اظهار داشت: وابستگی دولت ها 
به مالیات متضمن حفظ حقوق شــهروندی و 
رعایت بیشتر به وظایف حاکمیتی در چارچوب 

قوانین است.
  وی با بیان اینکه مالیات را باید فراتر از مالیاتی 
که همه از آن می ترســند دید اظهارداشــت: 
مالیات در کشــورها امری مبارک و از قواعد 
دقیق حکومت داری است و این رویکرد را باید 

تبیین کرد که نخبگان و اقشــار جامعه به امور 
مالیاتی به عنوان فرصت مغتنم در کشورداری و 

حکومتداری مطلوب نگاه کنند.
* زمان صدور مجوز را کاهش داده ایم

  استاندار کرمان همچنین با اشاره به روند کاری 
کارگروه  رفع موانع تولید و اشــتغال گفت: در 
همه جلسات کمیســیون ها و کارگروه ها باید 
پرونده ها با ســرعت رسیدگی شوند و معطلی 
در زمینه تصمیم گیری در کارگروه نباید وجود 

داشته باشد.
  وی تصریح کرد: خوشــبختانه با اقدامات و 
پیگیری هــای صورت گرفتــه زمان صدور 

مجوزها و اســتعلام ها را با کار و کارشناسی 
و بازدیدهای میدانی بیشــتر تقلیل داده ایم اما 
اینگونه نیست که مجوز یا کاری را غیرقانونی 
انجام دهیم.اســتاندار کرمان افزود: در حوزه 
محیط زیست هم حدود 9۷ درصد از مسائل 
با مشاوره، تعامل، گفت و گو و اجرای دستور 
کارهایی که ارائه می شــود، قابل حل است و 
واحدهای صنعتی و تولیدی باید این هزینه را 

انجام دهند.
  وی تاکیــد کرد: اگر بخواهیم منابع طبیعی و 
محیط زیســت را در اســتانی که رویکرد آن 
صنعتی است، جدی نگیریم، بسیاری از مناطق 

استان غیرقابل زندگی می شود.
* آنچه در کارگروه گذشت

  براســاس اطلاعات منتشر شــده در پایگاه 
اطلاع رسانی استانداری کرمان در هجدهمین 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان کرمان 
درخواست پنج متقاضی در حوزه تسهیلات، 
تقســیط بدهی و تخصیص سوخت بررسی و 

تصمیم گیری شد.
  همچنیــن در خصــوص بازفعال ســازی 
واحدهــای صنعتــی غیرفعــال ) ۳4 واحد 
سهیمه ابتدایی استان( تعیین تکلیف و احیای 
واحدهای تولیدی تملک شــده و در صورت 
امکان واگذاری به مالکان قبلی دارای اهلیت 
و صلاحیت، بررسی میدانی واحدهای تولیدی 
دارای مشکل و نیازمند به سرمایه  در گردش و 
ثابت برای دریافت تسهیلات تبصره ۱۸ گفت 

و گو شد.

استاندارکرمان: 

افزایش درآمدمالیاتی استان نتیجه فشار بر تولید نبوده است

آرزو توکلی سرویس استان ها //عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشــکی کرمان گفت: قدرت انتقال 
ویروس دلتا)کرونای هندی( نسبت به سویه های دیگر 
کرونا بیشتر است و به راحتی گسترش پیدا می کند. 

  مقالاتی که در انگلســتان، هندوســتان و استرالیا چاپ 
شــده، تاکید دارد قدرت سرایت این ویروس بیشتر است 
و احتمال بستری بیماران تقریبا دو برابر است. به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ دکتر"نوذر نخعی" در نشست خبری مجازی 
با موضوع کرونای دلتا اظهار کرد: استان کرمان عملا پیک 
چهارم کرونــا را تجربه می کند و در صورتی که اقدامات 
پیشــگیرانه و رعایت پروتکل ها به صورت جدی انجام 
شود، قطعا موارد ابتلا و بســتری ها کاهش می یابد.وی 
افزود: قدرت انتقال ویروس دلتا)کرونای هندی( نسبت به 
ســویه های دیگر کرونا بیشتر است و به راحتی گسترش 
پیدا می کند. مقالاتی که در انگلستان، هندوستان و استرالیا 
چاپ شــده، تاکید دارد قدرت سرایت این ویروس بیشتر 

است و احتمال بستری بیماران تقریبا دو برابر است.
*  علائم ویروس دلتا نسبت به نوع قبل متفاوت 

شده است
   نخعی با اشــاره به اینکه شدت بیماری در کرونای دلتا 
دو برابر کووید۱9 و بیماری نیز خطرناک تر است، تصریح 
کرد: در جوانان و نوجوانان احتمال ابتلا به سویه دلتا بیشتر 
اســت و علائم ابتلا به این ویروس که مقالات زیادی نیز 
ندارد، مقداری نسبت به قبل متفاوت شده است؛ به عنوان 
مثال ســال قبل از دســت دادن حس بویایی و چشایی 
شــایع ترین علامت در مبتلایان به کرونا بود و اکنون این 
موارد رتبه 9 را در علائم دارد و از ســوی دیگر گلودرد، 
آبریزش بینی، تب و سردرد علائم شایع ویروس دلتاست 

لذا رتبه شایع بودن علائم نسبت به قبل متفاوت شده است.
این متخصص پزشکی اجتماعی در ادامه با اشاره به تاثیر 
واکســن کرونا بیان کرد: واکسن همچنان موثر است و در 
کرونای دلتا نسبت به انواع قبلی اثربخشی کمتری دارد.وی 
اظهار کرد: الگوی مرگ در زمینه ابتلا و درگیری کودکان 
تاکنون تغییری نکرده و شاید دلیل این است که دلتا اخیرا 
در جامعه گردش پیدا کرده است.نخعی ادامه داد: ویروس 
 دلتا اکنون دارد تبدیل به ســویه غالب خیلی از کشورها 
می شود و اگر قرار باشد کودکان فوت کنند، هنوز قضاوت 
 زود اســت و با بســتری افراد، دو تا ســه هفته بعد موج 
مــرگ اتفاق می افتــد.وی بیان کرد: براســاس گزارش 
بیمارستان ها در زمینه ابتلا، ممکن است درگیری ها دارد 
در کودکان بیشتر می شود و شدت علائم مراجعان نیز در 
موج جدید نســبت به قبل بیشتر است.عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی کرمان با تاکید بر اینکه درخواست 
داریم ســالمندان ۷۰ سال به بالا که واکسن کرونا نزده اند، 
واکســن تزریق کنند، گفت: مراجعان و سالمندان بستری 
 افرادی هســتند که یا واکســن نزده و فقط یا دوز اول را 
زده اند و همکاران ما در بیمارستان ها می گویند سالمندانی 
را که واکســن زده و مبتلا شده باشند، کمتر می بینیم.وی 
در بخش دیگری از ســخنانش درباره احتمال بازگشایی 
مدارس در مهرماه اظهار کرد: در هیچ جای دنیا نمی توان 
پیش بینی درباره آینده کرونا داشت. کما اینکه در انگلیس 

که واکسیناسیون همگانی در سطح زیادی انجام شده بود 
اکنون مــوارد ابتلا به ویروس دلتا به بالای 4۰ هزار مورد 
رسیده و کرونا خلاف خیلی از کشورها و محافل علمی دنیا 

مواردی را ثابت کرد.
*  واکسن تا ۹۲ درصد از بستری شدن جلوگیری 

می کند
  نخعی تصریح کرد: واکســن تا حد زیادی ایمنی می دهد 
و کشورهایی که واکسیناسیون بالایی داشتند، توصیه دارند 
همچنان افراد به ویژه در فضای بســته از ماسک استفاده 
کنند. ضمن اینکه اثربخشی واکسیناسیون متفاوت است و 
برخی فقط در حد علائم سبک به کرونا مبتلا می شوند و 
در مجموع تا 9۲ درصد از بستری شدن جلوگیری می کند 
و اثربخشی واکسن بالاست.وی بیان کرد: امیدواریم واکسن 
با شــتاب بیشتری در دسترس مردم کشورمان قرار بگیرد 
و من درباره زمان شتاب گیری واکسیناسیون در کشور و 
استان کرمان اطلاعی ندارم.عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی کرمان گفت: در موج جدید کرونا هنوز در کودکان 
موجی از مرگ آفریی ندیدیم و سالمندان بالای ۷۰ سال 
که فوت می کنند، حفاظت کامل از طریق واکسیناسیون را 
دریافت نکرده اند و درخواست داریم سالمندان حتی اگر 
واکسن زده و از زمان دریافت دوز دوم دو هفته گذشته، بنا 
را بر پیشگیری و رعایت پروتکل های بهداشتی بگذارند.
وی در ادادمه با اشــاره به اینکه امیدواریم در مردادماه به 

ثبات در وضعیت شیوع بیماری برسیم و به سمت کاهش 
برویم، تصریح کرد: برای بازگشــایی مدارس در مهرماه و 
وضعیت کرونا نمی دانیم چه اتفاقی می افتد.نخعی در پاسخ 
به سئوالی درباره خســتگی مردم و استرس ها بیان کرد: 
در این زمینه باید به پدیده خستگی رفتاری اشاره کنیم و 
 در واقع کرونا از قبل قوی تر شــده و ما داریم نفس نفس

 می زنیم و در زمینه رعایت و پیشــگیری خسته شدیم و 
همه دنیا درگیر این مسئله است که این خودش تهدید است 

و نباید باعث شود که بیخیال بشویم.
*  نباید انرژی مان را از دست بدهیم

  وی تصریح کرد: باید در موج کنونی بیماری ســعی کنیم 
انرژی و توان را از دســت نداده و اصول پیشــگیری را 
رعایت کنیم. بحث اضطراب و افسردگی تبعات منفی است 
و یکی از راه های خوب بــرای مقابله با آن پناه بردن به 
طبیعت اســت و لازم نیست در این زمینه جمع وسیعی از 
خانواده باشند؛ همان خانواده ای که زیر یک سقف هستند 
حتما به فضای طبیعت بروند تا مقداری روحیه شان بهتر 
و اســترس کاهش یابد.عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی کرمان با اشاره به اینکه برای کاهش استرس باید 
از اخبار بد دوری کنید، افزود: اطلاع از اخبار باید باشــد 
اما به سمت اخبار بد نرویم زیرا موجب افزایش اضطراب 
می شــود.وی با تاکید بر انجام فعالیت ورزشی مرتب در 
ســاعت خاص به ویژه عصرها بیان کرد: با خانواده بودن 
برکت اســت و در خانه ماندن و کنار خانواده بودن در این 
ایام مسئله منفی نیست و به ویژه برای کودکان و نوجوانان، 
محیط خانواده سالم تر است و باید جنبه مثبت با هم بودن 
خانواده را ببینیم و اعضای خانواده می توانند در کنار هم 
فیلم کمدی ببینند، بگو و بخند داشته و در کنار هم باشند.

نخعی درباره پیش بینی آینده درباره کرونا اذعان کرد: من 
نمی توانم پیش بینی کنــم و همچنان بر فاصله گذاری و 
رعایت موارد بهداشتی تاکید داریم و اینکه هر چه زودتر 
باید واکسیناسیون در جامعه فراگیرتر شود.وی درباره روند 
کند واکسیناســیون در استان کرمان بیان کرد: باید واکسن 
از وزارت بهداشت برسد تا توزیع کنیم.عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشــکی کرمان درباره تولید شش واکسن 
در کشــور گفت: برخی واکســن ها هنــوز در فاز یک 
 اســت و در واقع عملا دو واکسن تولید داخل را داریم که
 می تواند تزریق شود و آن واکسن کوبرکت و پاستور است. 
ضمن اینکه مسیرهای ساخت واکسن متفاوت است.وی در 
پایان با اشــاره به موج جدید کرونا و شیوع ویروس دلتا 
خاطرنشان کرد: تعداد بستری ها نسبت به تابستان گذشته 
بیشتر و طول مدت اپیدمی بالاتر در استان های همجوار 
بیشــتر بوده و اگر در اســتان کرمان نیز بخواهد اینگونه 
باشــد باید انتظار افزایش موارد بیشتری را داشته باشیم و 

امیدواریم با توجه مردم به امر پیشگیری، این اتفاق نیفتد.

نژاد ســرویس   مهران ســلطانی 
اســتان ها //  نماینــده ولی فقیه 
در اســتان و امام جمعه بوشــهر 
گفت: با هدف معرفی رشــادت ها و 
احداث  باید  رزمندگان  حماسه های 
مرکز فرهنگی و موزه دفاع مقدس 
در اولویت کار مسئولان دستگاه های 

مرتبط این استان قرار گیرد.
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ آیت الله 
صفایی بوشــهری درنشستی با حضور 
فرمانده سپاه امام صادق )ع(، نمایندگان 
استان در مجلس شورای اسلامی، معاون 
امور عمرانی اســتاندار، رئیس سازمان 
برنامــه و بودجه و مدیر کل حفظ آثار 
و نشر ارزش های دفاع مقدس استان در 
مصلی نماز جمعه بوشهر با بیان اینکه 
رزمندگان استان در عرصه های مختلف 
جنگ تحمیلی حماســه های بی بدیل 
خلــق کردند اظهار کــرد: رزمندگان، 
ســرداران و فرماندهان ۸ ســال دفاع 
عملیات های جنگ  در همــه  مقدس 
تحمیلی ۸ ساله حماسه گوناگونی خلق 
و ثبت کردند که باید این رشادت ها به 
نسل جوان و نوجوان منتقل شود. وی با 
اشاره به اینکه این استان در عرصه دفاع 

مقدس دارای پیشینه تاریخی پرافتخار 
استان  اســت تصریح کرد: رزمندگان 
بوشهر در مقابله با تجاوزگری بیگانگان، 
استعمارگران و استکبار جهانی در تاریخ 
دارای کارنامه درخشــان هســتند که 
رئیسعلی دلواری نماد مبارزه با استعمار 
و ســردار نادر مهدوی الگوی مبارزه با 
آمریکا در خلیج فارس است.امام جمعه 
بوشهر با بیان اینکه سردار نادر مهدوی 
و همرزمانش در مبارزه با ســردمدار 
اســتکبار، آمریــکای جنایتــکار در 
خلیج فارس حماسه باشکوه خلق کرد 
خاطر نشان کرد: این رزمنده دلیر با نشانه 
گرفتن قلب دشمن در خلیج فارس، بدون 
هیچ ترس و هراس، وارد عرصه مبارزه 
با آمریکا شد و صدمات مهلکی بر آنان 
وارد کرد.صفایی بوشــهری، باتأکید بر 
اینکه وجود چنین رزمندگان در استان 
نماد اقتدار و رشادت و مایه مباهات و 
افتخار اســت خاطر نشان کرد: معرفی 
ایــن رزمندگان و رشــادت های آنان 
امری مهم و ضروری است که ساخت 
موزه دفاع مقدس در مرکز استان بوشهر 
باید در اولویت برنامه ها قرار بگیرد.وی 
دفاع مقدس استان بوشــهر را در سه 

جبهه دریایی، هوایی و زمینی دانســت 
و تأکید کرد: باید حماســه و رشادت 
رزمندگان استان بوشهر با ساخت موزه 
دفاع مقدس به نمایش گذاشــته شود 
که تعامل همه مســئولان دستگاه های 
اجرایی در این عرصه ضروری اســت.
نماینده ولی فقیه در استان بوشهر بیان 
کرد: با توجه به تعیین زمین برای ساخت 
موزه دفاع مقدس، صدور سند مالکیت 
آن، تخصیص بودجه و تدوین نقشــه 
باید در کوتاه ترین زمان انجام شــود.
در این نشست پیرامون مسائل مختلف 
احداث این باغ موزه بحث و تبادل نظر 
صورت گرفت و تصمیماتی نیز در جهت 
هماهنگی بیشتر و جانمایی و احداث هر 

چه سریع تر آن گرفته شد.

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی کرمان تاکید کرد

 لزوم واکسیناسیون فراگیر در کشور

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر:

 احداث موزه دفاع مقدس بوشهر تسریع شود

حسن سیاوی سرویس اســتان ها // رئیس سازمان 
نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس کشور گفت: سرانه 
فضای آموزشی در کشور، حدود 5.۲ متر مربع به ازای هر 
دانش آموز است که استان خوزستان زیر این عدد است و 
باید تاش کنیم که این استان را به میانگین سرانه فضای 

آموزشی کشور برسانیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهراله رخشــانی مهر در حاشیه 
افتتاح و کلنگ زنی ۱۵ فضای آموزشــی در دزفول، در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: امروز افتخار پیدا کردیم که ســفری به 
شهر دزفول داشــته باشیم و تعدادی پروژه خیرساز را افتتاح 
و بــرای کلنگ زنی چند پروژه دیگر نیز برنامه ریزی کنیم. در 
ســال 99، خیرین بیش از ۳ هزار میلیــارد تومان در حوزه 
مدرسه سازی تعهد کردند که سهم استان خوزستان حدود ۱۸۰ 
میلیارد تومان بود.وی افزود: دولت برای تکمیل پروژه های نیمه 
تمام خیرساز طی سال گذشته ۲ هزار و ۳۵۰ میلیارد تومان 
اعتبار تامین کرد که برای استان خوزستان از این محل، حدود 
۱۶۰ میلیارد تومان تخصیص داده شد و پروژه های خیرساز با 
سرعت قابل قبولی در حال اجرا هستند.معاون وزیر آموزش و 
پرورش با اشاره به فاصله میانگین فضای آموزشی خوزستان با 
میانگین کشوری، عنوان کرد: سرانه فضای آموزشی در کشور، 
حدود ۵.۲ متر مربع به ازای هر دانش آموز اســت که استان 
خوزستان زیر میانگین فضای آموزشی کشوری است و باید 
تلاش کنیم که این استان را به میانگین سرانه فضای آموزشی 

کشور برسانیم.رخشانی مهر با بیان اینکه در کشور حدود ۱9 
و نیم درصد فضاها نیاز به تخریب، بازســازی و مقاوم سازی 
دارند، ادامه داد: این عدد در آخرین ارزیابی یعنی ســال 9۵، 
۳۰ درصد بود. یعنی در دوره پنج ســاله بیش از ۱۰ درصد 
فضاهای نیازمند تخریب یا مقاوم ســازی، تخریب شــدند و 
فضاهای استاندارد جایگزین آنها شد. از این ۱9 و نیم درصد 
فضاها، فقط ۷ درصد فضاها تخریبی هســتند که حتما باید 
جایگزین شوند. البته این عدد در مقایسه با سال های گذشته 
به مراتب بهتر شده است اما در تلاش هستیم این مساله را هم 
حل کنیم.وی تاکید کرد: طی ســال ۱4۰۰، یعنی در سه ماهه 
اول، تخصیص کامل ردیف هــای عمرانی وزارت را دریافت 
کردیــم و اعتبارات مورد نیاز برای ادامه پروژه های نیمه تمام 
نیز تامین شده است. از سال 9۶ تاکنون نیز طول دوره ساخت 
مدارس به شــدت کاهش پیدا کرده است. قبلا میانگین عمر 
ســاخت پروژه های مدرسه سازی حدود 9 سال بود، یعنی از 
آغاز تا تحویل پروژه به طور میانگین 9 سال طول می کشید اما 
طی این سال ها این میانگین را به سه سال کاهش دادیم.رئیس 
سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور در پایان گفت: 
خیرین مدرسه ساز بیش از ۲۰ سال است که به طور منسجم 
کار مدرسه سازی را انجام می دهند و حدود ۵۰ درصد مدارس 
ساخته شده طی سال های اخیر یا خیرساز بودند یا با مشارکت 
دولت و خیرین ساخته شده اند. همچنین استان خوزستان در 

طرح "آجر به آجر" سرآمد است و رتبه اول را دارد.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //رئیس پلیس راهنمایی و 
رانندگی استان بوشهر گفت: طرح ویژه ترخیص خودروهای توقیفی 
که ) پیش از تاریخ ۲۹ اسفند ســال ۱۳۹۹ توقیف و در پارکینگ 
نگهداری می شوند( از ۱۸ خرداد ماه در این استان آغاز شد، تمدید 

و همچنان ادامه دارد. 
    به گزارش خبرنگار دریا  ، ســرهنگ جابــر پاپری  در در گفت وگو 
با خبرنگاران افزود: این طرح با هدف پیشــگیری از زیان اموال مردم و 
انباشت خودروهای رسوبی و غیررسوبی در پارکینگ ها و آسان گیری و 

شتاب بخشــی در فرآیند ترخیص آنها اجرا شده است.وی بیان کرد: برای 
خودروهایی که شامل این طرح می شوند، هزینه نگهداری در پارکینگ ها 
برابر تعرفه ســال ۱۳94 محاسبه خواهد شــد؛ همچنین امکان پرداخت 
خلافی به صورت اقساطی وجود دارد و جرائمی که به علت دیرکرد ۲ برابر 
شده ، مشمول بخشودگی می شوند.پاپری اضافه کرد: در این طرح شرایطی 

فراهم شده تا خودروی متقاضیان بدون گواهینامه رانندگی با معرفی فرد 
دارای گواهینامه ترخیص شود.پاپری اظهار داشت: برای اجرای این طرح 
هماهنگی لازم با بیمه مرکزی برای بخشش جریمه های دیرکرد و تقسیط 

هزینه خرید بیمه نامه انجام شده است.
  وی گفــت: مالکان یا نماینده قانونی خودروهای توقیفی که زیر ســن 

فرســودگی هستند و تا پیش از ۲9 اســفند 99 توقیف و در پارکینگ ها 
نگهداری می شوند، می توانند با همراه داشتن مدارک هویتی و مالکیتی ابتدا 
بــه دفاتر پلیس+۱۰  و در صورت نیاز به یگان توقیف کننده یا اجرائیات 
پلیس راهور مراجعه کنند.پاپری افزود: خودروهایی که هیچ گونه سابقه ای 
در ســامانه شماره گذاری پلیس راهور و یا سامانه پارکینگ ندارند از این 
خدمات مستثنی بوده و باید به پلیس آگاهی مراجعه کنند.وی یادآور شد: 

ترخیص موتورسیکلت های رسوبی نیز همچنان ادامه دارد.

رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور: 

سرانه فضای آموزشی در خوزستان کمتر از میانگین کشوری است

تمدید طرح ترخیص ویژه خودروهای توقیفی در بوشهر 
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فرهنگ  وهنر

آغاز عملیات زیرساخت گردشگری 
روستای سید سلطان محمد رودان

   سرویس فرهنگی // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان از آغاز عملیات زیرساخت گردشگری روستای سید سلطان محمد 
در رودان خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا ؛  سهراب بناوند بابیان این مطلب 
گفت: به منظور تقویت و توسعه زیرساخت های گردشگری، عملیاد اجرایی 
ساخت 4 چشمه سرویش بهداشتی در روستای سید سلطان محمد رودان آغاز 
شد.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان افزود: این 
عملیات اجرایی بااعتباری بالغ بر 4 میلیارد ریال از محل اعتبارات ملی آغازشده 
است.او با اشاره به اینکه روستای پیر چوگان به دلیل وجود مقدس امامزاده سید 
سلطان محمد )ع( در دل خود و وجود مناظر طبیعی فراوان در اطراف روستا 
مقصد جمع کثیری از گردشگران است، افزود: امیدواریم توسعه زیرساخت های 

گردشگری باعث جذب و ماندگاری گردشگر بیشتر به منطقه باشد.

» نه « بزرگ صداوسیما به شبکه موسیقی
  سرویس فرهنگی // سازمان صداوسیما تاکید کرد که قصد راه اندازی 
شبکه ای تخصصی برای موسیقی را ندارد و در آینده نیز چنین موضوعی را 
در دستور کار قرار نخواهد داد. رئیس مرکز موسیقی صداوسیما خبرهای 
منتشر شده درباره راه اندازی تلویزیون خصوصی موسیقی را دقیق ندانست 
و تصریح کرد: سازمان صداوسیما در حال حاضر سیاست و برنامه ای برای 
راه اندازی شــبکه اختصاصی موسیقی، چه در بستر شبکه های سراسری و 
چه پلتفرم های مجازی ندارد و در آینده نیز چنین موضوعی در دســتور 
کار نخواهد بود. محمدمهدی نراقیان، رئیس مرکز موسیقی این رسانه با رد 
برخی گفته ها در این زمینه در فضای مجازی، تأکید کرد: هر اتفاقی در این 
حوزه قرار باشد روی دهد، در چارچوب سیاست های کلان نظام، سازمان 
و رهنمودهای ریاســت ســازمان خواهد بود که بر همین سیاست گذاری 
کلان تأکید دارد.وی با بیان اینکه اخبار، اطلاعات، برنامه ها و سیاست های 
صداوســیما به صورت رسمی از سوی حوزه های مسئول و روابط عمومی 
ســازمان و از طریق مجاری رسمی اعلام می شود، بر توجه به این امر در 

گمانه زنی ها و اطلاع رسانی ها تأکید کرد.

» بامداد خمار« سریال می شود
   ســرویس فرهنگی // ابراهیم ایرج زاد ساخت سریال نمایش خانگی 
»بامــداد خمار« را که اقتباس از رمانی به همین نام اســت با تهیه کنندگی 
جواد نوروزبیگی آغاز کرد. پیش تولید سریال »بامداد خمار« به کارگردانی 
ابراهیم ایرج زاد و تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی که اقتباس از رمانی با همین 
نام به نویسندگی فتانه حاج سیدجوادی است، آغاز شد. این اثر یک عاشقانه 
کلاســیک در دل اتفاقات دوران پهلوی است.رمان »بامداد خمار« توسط 
فتانه حاج سید جوادی در سال ۱۳۷4 برای نخستین بار منتشر شد و تاکنون 
چندین بار تجدید چاپ شده است.به گفته تهیه کننده این اثر، پروسه ساخت 
ســریال »بامداد خمار« در اواخر سال ۱۳9۸ آغاز شد اما به دلیل شیوع 
ویروس کرونا در جهان و ایران، متوقف و اکنون پس از یک وقفه، مراحل 
تولید آن از ســر گرفته شده است. این اثر اولین تجربه ابراهیم ایرج زاد در 
حوزه سریال سازی برای شبکه نمایش خانگی و سومین همکاری او با جواد 
نوروزبیگی محسوب می شود. در کارنامه کاری این کارگردان پیش از این 

تجربه ساخت فیلم هایی مانند »تابستان داغ« و »عنکبوت« دیده می شود.

خبر

سرویس فرهنگی // خواهر بابک خرمدین 
در پی انتشــار خبرهای درباره ســاخت 
مستندی درباره برادرش از رییس سازمان 
تا پروانه ساخت  سینمایی درخواست کرد 

این مستند باطل شود. 
   آذر )آزیتــا( خرمدیــن در متنــی کــه در 
اختیار ایســنا گذاشت، نوشــت: صبح شنبه از 
طریق اخبــار خبرگزاری ها مطلع شــدم که 
 مســتندی با موضوع حادثه ناگواری که برای 
خانواده ام  پیش آمده و درباره قتل برادرم بابک 
خرم دین و ابعاد روانشناختی و جامعه شناختی 
آن است، از سازمان ســینمایی وزارت محترم 
فرهنگ و ارشاد اسلامی پروانه ساخت دریافت 
کرده اســت. این در حالی است که سازندگان 
حتی به خودشــان زحمت نداده اند که با من و 
یا برادرم تماس بگیرند و اطلاعی بدهند و اجازه 
یا رضایت مان را جویا شــوند.در عوض بدون 
اینکه خانواده در جریان باشند ، پروانه ساخت 
گرفته اند و خبرش را هم رســانه ای کرده اند . 
نام فیلم را هم انتخاب کــرده اند ، در موردش 
گفت و گو کرده اند  و اعلام کرده اند که در گروه 
سینماهای هنر و تجربه هم اکران خواهد شد. آن 
 را در صفحه شــخصی اینستاگرام خودشان هم 

 گذاشته اند و با سیل تبریک فالوورهای شان هم 
مواجه شده اند. در خبرها نام آقای امیر سید زاده 
در کنار نام خانم دیگری که تا به حال اسمش را هم 
در فضای سینما نشنیده ام هم به عنوان تهیه کننده 
قید شده است. در تماس با آقای سیدزاده ایشان 
عنوان کرده اند که موظف به پاسخ گویی نیستند 
و از ما خواستند که برای اتفاقی که نیفتاده هیاهو 
نکنیم. در صورتی که به نظرم هیاهو را ایشان با 
 خبر ساخت فیلم و گرفتن پروانه ساخت، ایجاد 
کرده اند. حال ســوال من اینجاســت که اگر 
 اتفاقی نیفتاده است پس چرا شما آقای سیدزاده 
رسانه ای کرده اید؟!!! و نام فیلم را هم انتخاب 
 کرده اید ؟!!!البته فیلم های ایشــان را در مقام 
 تهیه کننده ندیــده ام و فضای کاری شــان را 
 نمی شناســم اما با اســتناد به بازی ایشان در 
ســریال های طنز تلویزیون مــی دانم که قطعا 
فضای ذهنی و نگاه بابک به مدیوم ســینما و 
رسانه با ایشان بسیار تفاوت دارد.چون برادرم 
بابک و خودم همیشه از علاقه مندان به سینمای 
هنری بوده ایم و به این آقا و هر شخص دیگری 
اجــازه نخواهم داد که در مــورد خانواده ام در 
موقعیت فعلی که هنوز زمان زیادی از این اتفاق 
نگذشته است و ناراحتی و فشار این ماجرا بر من 

 و خانواده ام کماکان حاکم است فیلمی بسازد . 
 قبل تر هم بارها به طور رسمی در خبرگزاری ها 
اعلام کرده ام که با ســاخت هر فیلمی و به هر 
شــکلی درباره این پرونده در حال حاضر و با 
توجه به شــرایط خانواده ام  و روزهای سختی 
که در حال گذراندنش هستیم مخالف هستم و از 
مقام محترم قضایی درخواست کرده ام که دستور 
 دهند که هیچ اطلاعاتــی از این پرونده و گفت 
و گو با پدر و مادرم در اختیار هیچ فیلمسازی و 
به هیچ شکلی قرار نگیرد.هم چنین خانمی که به 
عنوان تهیه کننده دیگر این فیلم نامشان در کنار 
اسم آقای سیدزاده در خبرها آمده است در پاسخ 
به پیام نماینده من، معتقد است که چون قرار است 
از نگاه کارشناسی جوانب مختلف موضوع در 
فیلم مطرح بشود، برای ساخت این فیلم نیازی 
به اجازه خانواده و مقام قضایی نیست!   سوال 
اینجاست که ایشــان چطور می توانند درباره 
این موضوع حســاس با نگاه همــه جانبه و 
 کارشناسی مستند بسازند و به قول خودشان و 
صحبت هایشــان در گفت و گوهایشان ، علل 
قتل را دقیق ریشــه یابی کننــد ؟ درحالی که 
امکان گفت و گو با پدر و مــادر و خانواده را 
ندارند. هم چنین مقام قضایی با ایشان همکاری 

نخواهند کرد و امکان دسترســی به نشان دادن 
تصویری از اتاق برادر مرحومم را هم نخواهند 
داشــت و هم چنین اجازه داشتن یک عکس 
از کودکــی برادرم بابک در کنــار خانواده مان 
 هم نخواهند داشــت.با این شرایطی که توضیح 
داده ام فیلم مورد نظــر چگونه می تواند نقاط 
تاریک و مبهم این پرونــده را به حقیقت برای 
تماشاگرانش روشن کند و آن را ریشه یابی کند؟ 
در حالی که فیلمساز خودش حتی امکان این را 
ندارد که از ســاده ترین روابط درون خانواده ما 
اطلاعاتی داشــته باشد ؟  فیلمساز بدون داشتن 
اطلاعاتی درباره واقعه چه چیزی را میتواند به 
داشته های  موجود و زرد رنگ و اطلاعات غلط 
در فضای مجازی که هر روز دیده می شود، اضافه 
 کنــد ؟ با این توضیحات این فیلم چه کارکردی 
می تواند داشــته باشد ؟ اصرار سازندگان برای 
ســاخت این فیلم چیست؟ اگر موج سواری بر 
داغی مرگ فیلمســاز هنرمند و دغدغه مندی 
 اســت که در زمان حیاتش مثل خیلی دیگر از 
کارگردان ها منتظر فراهم شدن شرایط  ساخت 
فیلمش بوده نیست، پس چیست؟البته در تماس 
نماینده ام با سازمان محترم سینمایی به ما اعلام 
شد که اگر رضایت خانواده نباشد، پروانه ساخت 

را باطل می کنیم. اما سوال من اینجاست که چطور 
موقع صدور پروانه ســاخت از ایشان رضایت 
خانواده را نخواسته اند ؟ اگر رضایت ما لازم و 
واجب است چطور بدون رضایت کتبی ما و مقام 
 محترم قضایی، پروانه ساخت صادر و بعد خبرش 
رسانه ای شده است ؟  که حال ما باید خودمان 
به صورت اتفاقی متوجه این قضیه شویم؟ و در 
این روزهای ســخت بعد از آن اتفاق ، برویم و 
با پیگیری پروانه ساخت فیلم مستندی درباره 
برادرم و خانــواده ام را باطل کنیم ؟در پایان از 
ریاست محترم ســازمان سینمایی جناب آقای 
انتظامی و مدیران محترم زیرمجموعه شان تقاضا 
دارم کــه با توجه به ابعاد حقوقی و اخلاقی این 
ماجرا هر چه سریعتر دستور ابطال پروانه ساخت 
این مســتند را صادر نمایند. البته با لغو پروانه 

صادر شده هم ، باز رسانه ای شدن خبر صدور 
پروانه ساخت این فیلم ، از نگاه بنده هنوز تخلف 
هســت. اگر به قول آقای سیدزاده هنوز اتفاقی 
نیفتاده است !« چند روز قبل خبرهای منتشر شد 
مبنی بر اینکه مستندی به نام »پدر کشتگی« به 
کارگردانی سیامک میثاقی و تهیه کنندگی مشترک 
سیدامیر سیدزاده و فاطمه پاقلعه نژاد تولید خواهد 
شــد. بابک خرم دین کارگردان 4۷ ساله سینما 
بود که ۲۷ اردیبهشت ماه خبر کشف جسد مثله 
شــده او منتشر و پس از تحقیقات پلیس اعلام 
شــد که پدر و مادر این کارگردان به قتل فرزند 
خود اعتــراف کرده اند. چند روز بعد هم خبری 
دیگر منتشر شد مبنی براینکه پدر و مادر بابک 
به قتل دختر و داماد خود در چند سال قبل اقرار 

کرده اند.

خواهر بابک خرمدین خواستار لغو پروانه ساخت مستند برادرش شد

سرویس فرهنگی // کتابخانه و موزه ملی 
ملک، گنجینه نام آشنایی برای دوستداران 

فرهنگ و هنر این مرز و بوم است.
   در این موقوفه فرهنگی آستان قدس رضوی، 
مجموعــه بزرگی از نفایس خطی کشــور به 
آقاملک،  حاج حسین  نیک اندیشــی  پشتوانه 
بزرگ تریــن واقف معاصر ایــران نگهداری 
می شود.»کلیات ســعدی« به شماره ثبت ۳9 
که توسط بانو عزت ملک ملک، دختر بزرگ 
حاج حسین آقاملک به کتابخانه و موزه ملی 
ملک اهدا شــده نیز از جمله این نسخه های 
خطی است. این اثر نفیس در قالب یک پروژه 
ارزشمند با مدیریت عالی مؤسسه کتابخانه و 
موزه ملی ملک و حمایت بنیاد فارس شناسی 

و مرکز سعدی شناســی به شیوه چاپ عکسی 
)فاکســیمیله( با کیفیتی بسیار بالا بازنشر شد 
تا اهل ادب و پژوهش بدون دغدغه به چنین 
نســخه ای دسترسی داشته باشــند.هنرمندان 
و متخصصانی همچون مجیــد فداییان، مانی 
نورایی، بهرنگ موحد و شهاب متین رضا در 
کنار کارشناسان توانمند کتابخانه و موزه ملی 
ملک در انتشار این کتاب ارزشمند همکاری 
داشته اند تا سرانجام این اثر در چاپخانه آستان 
قدس رضوی به زیور چاپ آراســته و از آن 
همزمان با ســالروز میلاد امام هشــتم)ع( در 
ســال جاری در این موقوفه رونمایی شد. در 
ادامه، درباره اهمیت بازنشر این اثر و مراحل 
انجام آن با مجید فداییان؛ نگارگر، کارشناس و 

پژوهشگر هنرهای سنتی و آثار تاریخی کشور 
که مدیریت هنری و عکاســی پروژه بازنشر 
»قرآن بایســنغری؛ بزرگ تریــن قرآن خطی 
جهــان« را هم در کارنامــه کاری خود دارد، 

همکلام می شویم.
*  ویژگی های نسخه اصلی

  فداییــان درباره انتخاب این نســخه خطی 
ادبی برای بازنشر می گوید: از آنجایی که بنیاد 
فارس شناســی آثاری را که با تکیه بر مکتب 
شیراز انجام شده است، منتشر می کند، این اثر 
با توجه به عیار بالای خوشنویســی و کتابت 
آن از بین نسخه های خطی موجود در کتابخانه 
و مــوزه ملی ملــک برای بازنشــر برگزیده 
شــد.او بیان می کند: این نسخه کلیات سعدی 
گنجینه ملک توســط میرزا علی نقی شیرازی، 
خوشــنویس برجسته دوره قاجار نوشته شده 
اســت. همچنین این نســخه به خط نستعلیق 
خوشنویسی شده که همیشه خطی خاص برای 

ایرانیان بوده است.
   از طرف دیگر، این اثر در شــکل مفردات و 
را  ویژگی های خاص خودش  ترکیب بندی ها 
دارد. همچنین از ابتدا تا پایان نســخه بسیار 
یکدســت نوشته شــده اســت.  این هنرمند 

نگارگر با تأکید بر اینکه تذهیب اثر توســط 
خانــدان میرزا یوســف مُذهب باشــی انجام 
 شــده اســت، ادامه می دهد: این نسخه خطی 
مملو از تذهیب و تزئین اســت چنان که ۱۶ 
ســرلوح مزدوج بــا حاشــیه های ختایی و 
همچنین هــزار و ۱۰۰ کتیبه در داخل کتاب 
کار شده اســت. فداییان تصریح می کند: این 
اثر یکی از نســخه های منحصر به  فرد اواخر 
دوره قاجار به شــمار می آید که براساس یک 
ســفارش ویژه تهیه شده و پس از آن با توجه 
به افول خوشنویسی و کتابت، چنین نمونه های 
عالی وجود ندارد.او می گوید: جلدسازی آن 
هم به شــیوه ای بســیار ظریف و دقیق انجام 
شده است و در آن علاوه بر گل و مرغ لاکی، 
قلم گیری های طلایی هم به چشــم می خورد. 
همچنین این اثر براســاس امضای موجود در 
جلد آن توسط میرزامحمود مجلد شده است 
و همین امضادار بودن جلد، نشان دهنده اهمیت 
تاریخی اثر بوده و موجب نفاســت آن شده 

است.
* از عکاسی تا جلدسازی

   فداییان با اشــاره به اینکه از خرداد ۱۳99 
پروژه بازنشر نسخه کلیات سعدی کلید خورد، 

بیان می کند: از تیرماه تا پایان ســال گذشته 
هم مراحل عکاســی، گرافیک و فنی بازنشر 
اثر به طــول انجامید.او می افزاید: مرحله مهم 
عکاسی از نســخه با همکاری کامل مدیران 
و کارشناســان کتابخانه و موزه ملی ملک در 
داخل این موقوفه بدون کوچک ترین آســیب 
به اصل نســخه با وجود نازک بودن کاغذ آن 
انجام شد که کار آســانی نبود.این هنرمند با 
بیان اینکه ادامه پروژه با همکاری متخصصان 
گروه گرافیک و گروه صحافی و جلدســازی 
انجام شــد، می گوید: ما تصمیم گرفته بودیم 
نزدیک ترین جلد به جلد اصلی نســخه خطی 
را برای نسخه بازنشر بسازیم بنابراین پس از 
چاپ جلد به صورت رنگی، قلم گیری  طلایی 
آن تفکیک و طلاکوب شد. سپس شهاب متین 
رضا، سرپرســت گروه صحافی و جلدسازی، 
تمامی هزار نسخه چاپ شده را یکی یکی با 

دست روغن لاک زد.
  او با اشــاره به اینکه برای عطف کتاب هم 
چــرم قرمزی در نزدیک ترین نوع به اصل اثر 
انتخاب شد، ادامه می دهد: همچنین داخل جلد 
اثر به گل زنبق طلایی مزین بود که خودم آن 
را با رایانه بازســازی کردم و سپس طلاکوب 

شــد، یعنی چاپ طلا نشده است. در مجموع 
جلدسازی این نسخه کلیات سعدی از نظر فنی 
بسیار سخت و زمانبر بود، بنابراین جلدسازی 
آن یکی دیگر از دلایلی است که بازنشر آن را 

منحصر به  فرد کرده است.
*  چاپ بی بدیل اثر با هشت رنگ   

   فداییان با بیان اینکــه مانی نورایی در این 
پروژه مدیریت رنــگ و مباحث مرتبط را بر 
عهده داشت، می گوید: این کتاب کلیات سعدی 
با اســتفاده از تکنیک چهار رنگ مرســوم 
اســتاندارد، طلا و ســه رنگ نارنجی، سبز و 
بنفش که در اصطلاح به آن OGV می گویند، 
در نهایت در قالب هشــت رنگ چاپ شــد. 
رنگ طلای خاصی هــم از ترکیب چند طلا 

برای رنگ آمیزی آن ساخته شد.
   او تصریح می کند: پروژه بازنشر این اثر ادبی، 
از معدود دفعات در ایران است که یک نسخه 
خطی با این کیفیت و تعداد رنگ به چاپ رسیده 
است. همچنین برای نخستین بار از نوع »ترام« 
 بســیار خاصی در چاپ کتاب استفاده شده
 که در تصویرها دیده نمی شود. بنابراین موفق 
شدیم جزئیات و ظرایف اثر را به خوبی نشان 

دهیم.

  سرویس فرهنگی // مدیر کانون فرقان 
میناب از اجرای طرح ملی تابستانه فهما 
با عنوان »مدرسه، مسجد، تابستان « در 

این کانون خبر داد. 
  حســن موحدنژاد، مدیر کانون فرهنگی 
- هنری فرقان روستای باغگلان از توابع 
شهرستان میناب،اظهار کرد: طرح تابستانه 
فهما با عنوان »مدرســه، مسجد، تابستان« 
از ۵ تیرماه جــاری در کانون فرهنگی – 
هنری فرقان  آغاز شــده اســت و تا ۳۱ 
شهریورماه ادامه دارد.وی تصریح کرد: این 
 طرح در راستای غنی سازی اوقات فراغت 
دانش آموزان و اعضای کانون های فرهنگی 
- هنری به منظور پیوند نهاد مسجد، مدرسه 
و خانــواده و با محوریت امام جماعت در 

حال برگزاری اســت. از دیگر اهداف این 
طرح می توان به شناسایی، رشد و پرورش 
اســتعدادهای فرهنگــی و هنری محلات 
و در نهایت ایجاد نشــاط و افزایش سطح 
مهارت های اجتماعی اشاره کرد.به گزارش 
ایکنا ؛ مدیــر کانون فرقان میناب در پایان 
یادآور شد: روخوانی قرآن، طراحی، نقاشی، 
زبان انگلیســی، مهارت آموزی، فتوشاپ، 
ورد، پاورپوینت و اکسل از جمله رشته های 
طرح تابســتانه کانون فرقان اســت. این 
طرح به صورت ملی و با مشــارکت ستاد 
هماهنگــی کانون هــای فرهنگی ـ هنری 
مســاجد و آموزش و پرورش در ســطح 
کانون های فرهنگی ـ هنری مساجد سراسر 

کشور برگزار می شود.

اجرای طرح ملی 
» مدرسه ، مسجد ، تابستان « در میناب 

ســرویس فرهنگی // مدیرکل امــور اجتماعی و 
مشارکت های سازمان اوقاف با بیان اینکه امامزادگان 
و بقاع متبرکه زمینه ساز مشارکت درونی مردم در 
تحقق شعار سال هستند، گفت: با یک برنامه ریزی 
مدون و کاربردی با شعار »هر بقعه یک کارخانه« از 

تولید و مشاغل خانگی حمایت می کنیم. 
  حجت الاسلام رضا معممی مقدم مدیرکل امور اجتماعی و 
مشارکت های سازمان اوقاف اظهار کرد: در تقویت مراکز 
اجتماعی افق اولویت هایی حول مباحثی همچون بقعه و 
ازدواج، بقعه و طلاق، بقعه و اشتغال، بقعه و سلامت، بقعه 
و نشاط اجتماعی و بقعه و معیشت و مساعدت مومنانه 
مدنظر قرار گرفته اســت.وی تصریح کرد: بیانیه گام دوم 
انقلاب اســلامی ناظر به عدالت اجتماعی بوده و عدالت 
لازمه تحقق تمدن اسلامی و ظهور است؛ دلیلش هم این 
اســت که جامعه مهدوی، جامعه ای مولد و غیر وابسته و 
برخوردار است؛ لذا مسائل رفاه اجتماعی و مساله اقتصاد 
و تولید منحصرا برای یکسال نیست، بر این اساس رهبر 
معظم انقلاب اسلامی از ســال ۱۳۸۷ تاکنون بجز سال 
۱۳94 محور نامگذاری هایشــان در شعار سال پیرامون 
اقتصاد بوده است؛ شعار امسال نیز همچون شعار سال های 
گذشته، یک شعار اقتصادی و با رویکرد اجتماعی است.

مدیرکل امور اجتماعی و مشارکت های سازمان اوقاف و 
امور خیریه یادآور شد: ما در قرآن کریم مشاهده می کنیم 
که خداوند اقامه نماز را که ســمبل کار فرهنگی است را 

در کنار زکات که ســمبل کار اجتماعی است و با اقتصاد 
مومنین ارتباط دارد، ذکر می کند.معممی مقدم گفت: مقام 
معظم رهبری امسال فرمودند که مناسبت ترین بسترهای 
اجتماعی و فرهنگی در نهادینه سازی و تحقق شعار سال 
اماکنی هســتند که اجتماع مومنین است؛ بنابراین اماکن 
مذهبی بســترهای اجتماعی مناسبی برای نهادینه سازی 
شعار ســال بوده و مســاجد، امامزادگان و بقاع متبرکه 
زمینه ساز مشــارکت درونی مردم در تحقق شعار سال 

هستند.
  وی با بیان اینکه کار فرهنگی درست یعنی ترویج کار 
و تــلاش و دوری از رخوت، افــزود: بحث آموزش و 
ترویج کارآفرینی به صورت جدی در فرهنگ سازی جای 
خود را باز کرده اســت؛ همانطور که رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در بیانات نوروزی فرمودند که نقش مردم در 
ســرمایه گذاری ها برای تولید و ایجاد جنبشی همچون 
کمک مومنانه برای جهش تولید در کشــور مهم و موثر 
است لذا پایه و اساس تولید، خود باوری بوده و مستلزم 
فرهنگ سازی اســت؛ دستگاه های فرهنگی و اجتماعی 

برای نهادینه سازی فرهنگ، اقتصاد و تولید وظیفه دارند.
مدیرکل امور اجتماعی و مشــارکت های سازمان اوقاف 
و امور خیریه تاکید کرد: بقــاع متبرکه از دیرباز ملجاء 

بــی پناهان بوده و امروزه نیز بقــاع متبرکه بجز کارکرد 
زیارتی و تعظیم شعائر مذهبی، کارکرد اجتماعی خوبی 
پیدا کرده اند، لذا کارکرد اجتماعی بقاع متبرکه تقویت شده 
است.معممی مقدم با اشاره به اینکه ما طرح شمیم خدمت 
را از ســال 99 آغاز کرده ایم، تصریح کرد:در این طرح 
سه گام مهم و اساسی مدنظر بوده است؛ در گام نخست 
با بهره گیری از تجربیــات کارآفرینان موفق و تعامل با 
ســازمان ها، نهادها، موسسات و گروه هایی که در زمینه 
آموزش حرفه و صنعت، عملکرد مناسب و قابل قبولی 
دارند، به آموزش متقاضیان کار پرداخته می شــود.وی 
افزود: در گام دوم تلاش می شود با استفاده از ظرفیت بقاع 
متبرکه و موقوفات مرتبط و همچنین استفاده از ظرفیت 
خیرین، زمینه کار و درآمد برای کارآموزان مهیا شــود و 
در گام سوم نیز تلاش می شود با راه اندازی بازارچه های 
خیریه و فروشگاه های ویژه، محصولات تولید شده توسط 
جامعه هدف در معرض فروش قرار گیرد. مدیرکل امور 
اجتماعی و مشارکت های سازمان اوقاف و امور خیریه 
خاطرنشان کرد: در سال گذشــته بیشترین تاکید ما بر 
اجــرای گام اول طرح یعنی آموزش بوده اســت که در 
سال جاری با توجه به وجوب پشتیبانی از تولید، اجرای 
عملیاتی گام های بعدی این ابلاغیه در دســتور کار قرار 

می گیرد؛ ما در طرح شمیم خدمت آموزش، کارآفرینی 
و مهارت آموزی، بازاریابی، فناوری و خلاقیت را مدنظر 
قرار داده ایم.معممی مقدم با اشــاره بــه اینکه در زمینه 
پشتیبانی، بقاع متبرکه سراسر کشور این آمادگی را دارند 
که از تمــام امکانات و ظرفیت های خود در زمینه تولید 
استفاده و ایفای نقش کنند، گفت: اقدامات عملیاتی ما در 
طرح جامع شمیم خدمت شامل نیازسنجی شغلی، مشاوره 
شغلی، ارزیابی طرح های اقتصادی خانگی، آموزش های 
کســب و کار، کاریابی تامین مالی، بازاریابی فروش و 

راهبری شغلی است.
  وی تصریح کرد: باید نگاهی تازه به مبلغین برای تقویت 
پیوست اجتماعی داشته باشــیم و برگزاری کلاس های 
کارآفرینی، اشتغال خانگی، شناســایی و ساماندهی و 
همچنیــن تجلیل از طلاب کارآفریــن و تولید پیام های 
کارآفرینی و اشــتغال برای مباحث اعزام مبلغین مد نظر 
باشد و مبلغین اعزامی توانمندســازی مناطق هدف را 
مدنظر قرار داده باشــند که این موضوع رونق مشــاغل 
روستایی و جلوگیری از مهاجرت و حمایت از تولید ملی 

و اشتغال زایی را به دنبال دارد.
  مدیرکل امور اجتماعی و مشارکت های سازمان اوقاف 
و امــور خیریه تاکید کرد: روحانی کارآفرین ســرمایه 

اجتماعی نظــام را ارتقا می دهد و طلبه اشــتغال آفرین 
محبوب جامعه است.

  معممی مقدم یادآور شــد: محلات ایران اسلامی مملو 
از فرصت های جدیدی اســت که می توان با بهره برداری 
به موقــع از این فرصت ها با محوریت اماکن مذهبی مثل 
بقاع متبرکه و امامزادگان، معماری جدید اقتصاد خرد را 
احیا کرد و در کلان موثــر بود؛ با توکل بر خدا و همت 
والای ایرانیان و با یک برنامه ریزی مدون و کاربردی با 
شعار »هر بقعه یک کارخانه« از تولید و مشاغل خانگی 

حمایت می کنیم.
  وی گفــت: یکی از اساســی ترین اهــداف ما در این 
طرح استفاده بهینه از ظرفیت های بالفعل حداقلی است؛ 
محصولات در منازل تولید می شــود و هزینه های تولید 
کاهش می یابد؛ جهش اقتصادی بســیاری از کشورها از 
ایجاد مشاغل خانگی بوده است و این کارگاه های کوچک 
رمز موفقیت کشورهای صنعتی بوده اند؛ ما در این روش 
از حبه به خوشــه و از خوشه به درخت و از درخت به 

جنگل می رسیم.
  مدیرکل امور اجتماعی و مشارکت های سازمان اوقاف 
و امور خیریه خاطرنشــان کرد: نوع آموزش نیز بستگی 
به مزیت های منطقه پیرامونــی بقعه و همچنین توانایی 
و ظرفیت کارآموزان دارد و مشــاغل مختلفی از جمله 
فرش بافی، صنایع دستی، پرورش گیاهان دارویی و... در 

دستور کار قرار دارد.

 با استفاده نکردن
 از ظرف های یک بار مصرف 
 از آلودگی محیط زیست 

جلوگیری کنیم !

واحد آموزش سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری بندرعباس

حمایت اوقاف از مشاغل خانگی با شعار »هر بقعه یک کارخانه«

سند و کارت خودروی سواری هیوندای سوناتا مدل2۰12  
 G4KEBA9746۰۰به شماره موتور

و شماره شاسی KMHEB41c2cA392568 پلاک 
71129 قشم رنگ سفید به نام مالک لاله بن سعید 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی نوبت دوم
 سند خودروی سواری تویوتا تیپ کرولا مدل 2۰۰9  

به شماره موتور 1zz3۰98718 و شماره شاسی 
،  JTDBz42E799۰39۰62

پلاک56934 شخصی  رنگ آبی  نام مالک جعفر قاسم 
بلوچی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی نوبت دوم

روایتی از بازنشر نسخه ارزشمند و تاریخی کتاب خطی »کلیات سعدی« 

تولد دوباره اثری ملی و کم  نظیر در کتابخانه ملی ملک

طرح: آصفه جهانی
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  درمان تنش های خانوادگی
حتي در میان منسجم ترین خانواده ها نیز بگو مگو پیش مي آید  زیرا زندگي 
زیر یک ســقف الزاما منجر به تنش و جر و بحث مي شــود.چگونه موفق 
شــویم برخوردهاي بین زن و شوهر و فرزندان را اداره کنیم کشمکش ها، 
جر و بحث ها و دیگر برخوردها ناشي از آن هستند که ارزش ها و علایق افراد 

یک خانواده یکسان نیستند.
ما همگي با یکدیگر فرق داریم! اگر مي خواهید روابط خانوادگي تان از تباهي 
در امان باشد، باید این کشمکش هاي نهاني یا ابرازشده را به نحو شایسته اي 
اداره کنید. براي فرونشــاندن بحران چه باید کرد و براي آنکه در موقعیتي 
مشکل آفرین به خوبي واکنش نشان دهیم چه رفتاري باید در پیش بگیریم؟

کنترل کشمکش ها با فرزندان
تربیت فرزندان همانند رودخانه اي طویل و آرام نیســت. بگومگو ها اغلب 
همه جا حضور دارند! البته برخي از آنها فقط برخوردهاي جزئي هســتند 
که محدودیت هاي شما را به آزمایش مي گذارند. با این حال گاه جر و بحثي 
واقعي پیش مي آید و نفوذ و قدرت شما را زیر سؤال مي برد. توصیه هایي را 
در اختیارتان قرار مي دهیم تا به شما کمک کنیم لحظات بحراني را درک کرده 

و آن را بهتر اداره کنید:
کودك به کمك جر و بحث به خود نظم مي بخشد

زماني که کودک با شما وارد جروبحث مي شود در پي شناخت و کشف است. 
در واقع، براي آنکه بتواند به خودش نظم و سامان ببخشد ، نیازمند آن است 
محدودیت هایي را که والدینش به وضوح برایش تعیین کرده اند بشناسد. از 
این رو چون بگو مگو ها براي پیشرفت و رشدش ضروري هستند غیرقابل 
اجتنابند. گرچه گاه تسلیم شدن در این جروبحث ها آسان تر است )در هر 
حال خســتگي کمتري به همراه دارد(، بهتر است بر سر حرفتان بمانید و 

ممنوعیت هایي را که از ابتدا برایش وضع کرده اید به شدت حفظ کنید.
رفتارهاي درستش را تشویق کنید

بهتر است به جاي آنکه رفتارهایي که مورد تأیید شما نیست را به گونه اي 
منفي به او گوشزد کنید و رفتارهاي مناسب فرزندتان را مثلا زماني که اتاقش 
را مرتب کرده است به او تبریک بگویید و به گونه اي مثبت خاطر نشان کنید . 
به این ترتیب فرزندتان متوجه خواهد شد زماني که کار خوبي انجام مي دهد، 
شــما نسبت به او توجه نشــان مي دهید. اما اگر فقط از او ایراد بگیرید از 
آنجایي که تنها هدفش جلب توجه شماست احتمال دارد که براي جلب توجه 

شما دست به اعمال احمقانه اي بزند.
حرف او را درك کنید

کودک هیچ گاه براي تفریح و سرگرمي با والدینش وارد جر و بحث نمي شود. 
لازم است انگیزه و احساساتش را بشناسید. سعي کنید از رفتارش بفهمید به 

شما چه مي خواهد بگوید.
ممنوعیت ها را توضیح دهید

زماني که چیــزي را براي فرزندتان ممنوع مي کنید باید همواره دلایلش را 
برایش توضیح دهید؛ به این ترتیب قادر خواهد بود ممنوعیت ها را به طور 

»هوشمندانه« بپذیرد.
با نوجوانان بیش از حد از موضع پدرانه برخورد نکنید

با نوجوانانتان با لحن پدرانه صحبت نکنید زیرا این عمل باعث مي شود به 
آنان احساس حقارت دست دهد. اگر قرار باشد قوانین زندگي به بچه هاي 

کوچک تحمیل شود، در عوض نوجوانان
باید در تصمیم گیري ها شرکت داشته باشند. در واقع، این عمل به استقلال آنان 

کمک کرده و حس مسئولیت شان را افزایش مي دهد.
کنترل کشمکش ها با همسرتان

یکي از اصلي ترین منشــأ جروبحث ها در داخل خانه ، مطمئنا زن و شوهر 
هستند. چنانچه برخي نیش و کنایه ها میان زن و شوهر اغلب فاقد اهمیت 
باشند، برخي از برخوردها مي توانند موجب جرو بحث و دعوا میان زوجین 
شود. براي جلوگیري از قطع رابطه بعد از هر جرو بحث، توصیه هایي را در 

اختیارتان قرار مي دهیم... .
نیش و کنایه را کنار بگذارید

چنانچه بین شما و همسرتان بحث و مشاجره در گیرد، بهتر است که کاملا 
نیش و کنایه و تحقیرکــردن را کنار بگذارید. درواقع چنین رفتاري ارزش 
همسرتان را پایین آورده و بر مشکلات مي افزاید. بهتر است به دنبال راه حلي 

باشید که موجب رضایت و آرامش خاطر هر دو طرف باشد.
زیاد انتقاد نکنید

انتقاد طرف مقابــل را وا مي دارد تا خودش را تبرئه کند یا موضع بگیرد. با 
این عمل شــما او را در موقعیتي دفاعي قــرار مي دهید که این امکان را از 
او سلب مي کند تا بي طرفانه به حرف هاي شما گوش دهد. انتقاد، راه حلي 

رضایت بخش براي هیچ یک از شما نیست.
خود را جاي او بگذارید

خودتان را جاي او بگذارید و با پذیرفتن نقطه نظر او، به حرف هایش گوش 
دهید. مهم اســت که احساسات و شرایط او را درک کنید. براي آنکه نشان 
دهید حرف هایش را به خوبــي درک کرده اید، به روش خودتان گفته هاي 
او را دوباره بیان کنید. در غیراین صــورت، او مي تواند افکارش را برایتان 

توضیح دهد.
تفاوت دیدگاه ها را بپذیرید

شما و همسرتان دید یکساني نسبت به زندگي ندارید و شاید دقیقا به همین 
دلیل است که او را به همسري انتخاب کرده اید! تفاوت را بپذیرید و چنانچه 
موفق به پذیرش تفاوت ها نمي شوید، شاید وقت آن رسیده که روي دلایلي 

که بنا به آن یکدیگر را دوست دارید تمرکز کنید.
به سرعت واکنش نشان دهید

بر خلاف ضرب المثل هاي قدیمي، گذشت زمان همیشه همه چیز را درست 
نمي کند. چنانچه احساس مي کنید کشمکش و درگیري در شرف وقوع است، 
براي جلوگیري از مشکل و بزرگ شدن آن ضروري است که هر چه سریع تر 

واکنش نشان دهید و چاره اي بیندیشید.
زمان مناسب را انتخاب کنید

براي جلوگیري از درگیري و کشمکش نباید مشکلات و بحث و گفت وگو 
را در هر شرایط و زماني پیش بکشید. زماني را انتخاب کنید که هر دو آرام 

و آماده هستید.
مسائل را خیلي بزرگ نکنید

در هر شرایطي براي آنکه وضعیت را آرام کنید به شوخ طبعي متوسل شوید. 
این عمل به شما کمک مي کند تا مسائل را خیلي بزرگ نکنید، از مشکلات 
فاصله بگیرید و بحران را فرونشانید. اما مراقب باشید، شوخ طبعي به معناي 
تمسخر طرف مقابلتان نیست. در این حالت وضعیت از بد هم بدتر خواهد 
شد.چنانچه واقعا احساس مي کنید که در بن بست گیر کرده اید و برقراري 
ارتباط غیرممکن است ، شاید بهتر باشد که با یک متخصص مشورت کنید. 
درمان خانوادگي یا درمان زوجین مي تواند به شما کمک کند تا حرکت و 

پویایي مثبت تري را در خانواده بنا کنید.
منبع : زنان و خانواده- دکتر محمد تقی شیخی
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مشاوره

  

ســرویس حوادث / زن جوانی که متهم است هوویش را به قتل رسانده در 
شعبه دوم دادگاه کیفری یک استان تهران از خود دفاع کرد.

رســیدگی به این پرونده از سال گذشته با شــکایت مردی که مدعی بود 
همسر اولش همسر دومش را به قتل رسانده آغاز شد. با ثبت این شکایت 
تحقیقات برای بررســی ادعای شاکی در دســتور کار پلیس قرار گرفت. 
شواهد نشان می داد که مرضیه همسر اول شاکی پس از خفه کردن هوویش 

سحر از خانه فرار کرده است.
شــوهر این زن در توضیح بیشتر به مأموران گفت: من و مرضیه چند سال 
با هم زندگی کردیم تا این که تصمیم گرفتم با ســحر ازدواج کنم ولی بعد 

از ازدواجم آنها مدام با هم اختلاف داشتند تا اینکه این اتفاق رخ داد.
در ادامه تحقیقات، مرضیه بازداشت شد و مورد بازجویی قرار گرفت و به 
قتل هوویش اعتراف کرد. در این پرونده شوهر وی نیز به اتهام معاونت در 
قتل مدتی بازداشــت بود اما تبرئه و آزاد شد. بدین ترتیب پرونده متهم به 
شعبه دوم دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده شد.مرضیه که در مرحله 
بازجویی به قتل ســحر اعتراف کرده بود این بار در دادگاه منکر اتهامش 
شد و گفت: من تحت فشار روانی به قتل اعتراف کردم وگرنه هیچ دخالتی 
در قتل ســحر نداشتم. شوهرم چند سال قبل در بهشت زهرا با سحر آشنا 
شد و به یکباره گفت که او زنم است و باید باهم زندگی کنیم. از همان ابتدا 
با او اختلاف داشــتم اما من او را به قتل نرساندم. وقتی هم برای تحقیق و 
بازجویی دراداره آگاهی بودم شــوهرم وادارم کرد اعتراف کنم. او همیشه 
یــک چاقو همراهش بود و وقتی هر دو در اداره اگاهی بازداشــت بودیم 
و با هم تنها شــدیم به من گفت که اگر قتل را گردن نگیری رفقایی دارم 
که می گویم برادر و مادرت را بکشــند. من هم برای حفظ جان خانواده ام 
به ناچار بــه قتل اعتراف کردم.پس از اظهارات متهم، قاضی گفت: رئیس 
قوه قضائیه از طرف فرزند صغیر مقتول درخواســت دیه را مطرح کرده و 
قصاص در پرونده شما مطرح نیست، بنابراین بهتر است حقیقت را بگویی. 
در غیــر این صورت ما مجبوریم تحقیقات را از ســر بگیریم و خودمان 
بفهمیم به چه دلیل سحر کشته شده است.بدین ترتیب وقتی مرضیه متوجه 
شد که قرار نیست قصاص شــود، گفت: من و همسرم افغانستانی هستیم 
اما در ایران بزرگ شــدیم. ۶ سال قبل باهم ازدواج کردیم و صاحب یک 
فرزند پســر شدیم. ۲ سال از زندگی مشــترکمان گذشته بود که یک روز 
شوهرم زنی باردار را به خانه آورد و گفت او همسر دومش است و باید با 
هم در یک خانه زندگی کنیم. من هم مجبور شدم بپذیرم. حدود چهار ماه 
بعد ســحر فارغ شد اما شوهرم مدعی بود نوزاد تازه متولد شده فرزند او 
نیست. با این حال خیلی نوزاد او را دوست داشت و به آنها محبت می کرد 
و در مقابل به من و پسرم هیچ توجهی نداشت. رفتارهای سحر باعث شده 
بود شــوهرم با من و پسرم بدرفتاری کند و ما را به هر بهانه ای کتک بزند. 
از او بدم می آمد. روز حادثه پســرم با فرزند ســحر مشغول بازی بود اما 
ســحر به یکباره پسرم را به این بهانه که فرزندش را اذیت کرده، کتک زد. 
من که از رفتارهایش کلافه بودم با دیدن این صحنه بشدت عصبی شدم و 
در یک لحظه کنترلم را از دســت دادم و روسری ام را دور گردنش پیچیدم 
و او را خفه کردم. وقتی ســحر روی زمین افتاد هنوز نبض داشت بعد هم 
بچه ها را در خانه گذاشتم و فرار کردم و به خانه برادرم در اصفهان رفتم.

در پایان جلســه، قضات با شــنیدن اظهارات زن جوان برای صدور رأی 
وارد شور شدند.

پسرم را کتک زد، خفه اش کردم

پرواز سکه ها با خلبان!
از این که یک خلبان به خواســتگاری ام آمده بود 
و ماهی 45 میلیون تومان درآمد داشــت، خیلی 
خوشــحال بودم. در رویاهایم خودم را درون یک 
زندگی لاکچری تصور می کردم که نمی دانستم از 
کدام امکانات تفریحی استفاده کنم اما ناگهان ورق 
برگشت و... زن 4۰ ســاله در حالــی که رنگ به چهره 
نداشت و همه ســکه های طلایش را از دست داده بود، 
هراسان خودش را به کلانتری میرزاکوچک خان مشهد 
رســاند و با بیان این که در دام عاشــق پیشه کلاهبردار 
افتاده است، به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: 
در رشته حســابداری دانش آموخته شدم و به صورت 
سنتی با »اسکندر« ازدواج کردم. ابتدا روزهای خوبی را 
می گذراندم تا این که پسرم به دنیا آمد. احساس می کردم 
زندگی ام شیرین تر خواهد شد اما آرام آرام اخلاق و رفتار 
شوهرم تغییر کرد. او نه تنها به مردی عصبی و تندخو تبدیل 
شده بود بلکه سرکار هم نمی رفت و شب ها نیز دیر به خانه 
می آمد. این رفتارهای غیرمتعارف سوءظن مرا برانگیخت 
تا این که متوجه شدم »اسکندر« به مواد مخدر صنعتی آلوده 
شده است. از آن روز به بعد کابوس های ترسناک به سراغم 
آمد. با آن که تلاش کردم او را از این وضعیت نجات بدهم 
اما هیچ گاه موفق نشدم و راهی برای سامان دادن به این 
زندگی آشفته نیافتم تا این که بالاخره مهریه ام را بخشیدم 
و با پذیرفتن حضانت فرزندم از اسکندر طلاق گرفتم. بعد 
از جدایی از شوهرم در یک شرکت نیمه دولتی مشغول کار 
شدم و یک دستگاه پراید خریدم تا با آن به محل کارم رفت 
و آمد کنم. اگرچه زندگی ام سخت می گذشت اما راضی 
بودم و دیگر نمی خواستم به هیچ مردی اعتماد کنم. با وجود 
این، صغری خانم که در همسایگی من زندگی می کرد در 
امور ازدواج دیگران خیلی فعال بود و دختران و پسران را 
به خانواده ها معرفی می کرد. صغری خانم که می دانست 
من طلاق گرفته ام، چند مرد را به من معرفی کرد ولی من 
نپذیرفتم، اما روزی مرد 4۵ ساله ای را به من معرفی کرد 
که مدعی بود خلبان هواپیماست و به دنبال زنی مناسب 
برای ازدواج می گردد. خلاصه یک روز مردی که خود را 
»فرزین« معرفی می کرد با من تماس گرفت و اصرار کرد 
تا قرار ملاقاتش را قبول کنم. من هم که قبلا از صغری خانم 

درباره اش شنیده بودم، با شک و تردید روبه روی کلانتری 
قرار گذاشــتم. پرایدم را در همان نزدیکی پارک کردم تا 
اگر اتفاقی افتاد از پلیس کمک بگیرم. چند دقیقه بعد یک 
دستگاه پژو 4۰۵ مقابلم ترمز زد و من هم با مشخصاتی که 
از او داشــتم سوار خودرواش شدم. او در حالی به طرف 
طرقبه حرکت کرد که بسیار لفظ قلم و با کلاس صحبت 
می کرد. او از درآمد 4۵ میلیونی خلبانی سخن گفت وادامه 
داد به خاطر مشــغله کاری و تحصیل در امور خلبانی تا 
کنون که 4۵ سال دارد، نتوانســته ازدواج کند و حالا با 
دیدن من عاشــق شده و تصمیم به ازدواج دارد. با حرف 
هایش کمی از نگرانی ام کاسته شد و من از او خواستم به 
خواستگاری ام بیاید. وقتی از طرقبه بازگشتیم خیلی هیجان 
زده بــودم به طوری که خودم را در یک زندگی لاکچری 
می دیدم. با خودم فکر می کردم هر روز با یک خودروی 
 خارجی بیرون می روم و از ســونا و جکوزی اســتفاده 

می کنم. 
خلاصه روز بعد فرزین با من تماس گرفت و بعد از بیان 
جملات عاشــقانه زیبایی که تا عمق جانم نفوذ می کرد، 
بــه من گفت که می خواهد قبل از آن که با پدر و مادرم 
صحبت کند، یک دستگاه پژو ۲۰۷ برایم بخرد، به همین 
دلیل در یک بنگاه معاملاتی پرایدم را فروختیم و پولش 
را به حساب بانکی ام واریز کردم. خیلی به فرزین اعتماد 
کرده بودم و احساسم این بود که شانس به من روی آورده 
است. در همین حال »فرزین« گفت: فروشنده پژو قصد 
مهاجرت دارد و تنها سکه قبول می کند به همین دلیل مرا 
به یک طلافروشــی برد و پول فروش پراید را تبدیل به 
سکه کرد و ســکه ها را درون کیفش گذاشت. وقتی از 
طلافروشی بیرون آمدیم، فرزین به بهانه برداشت پول نقد 
از خودپرداز به آن سوی خیابان رفت و به من گفت کنار 
خیابان منتظر تاکسی بمانم اما یک لحظه فهمیدم که او فرار 
کرده است. هر چه با تلفنش تماس گرفتم بی فایده بود 
وقتی با نگرانی به کلانتری رسیدم، تازه فهمیدم چند نفر 
دیگر با همین شگرد طعمه مرد کلاهبردار شده اند.  شایان 
ذکر است، به دستور سرهنگ علی عبدی )رئیس کلانتری 
میرزاکوچک خان( تحقیقات برای دستگیری عاشق پیشه 

کلاهبردار ادامه دارد.

در امتداد تاریکی

سرویس حوادث/ مرد جوان پس از قتل همسر 
دومش انگیزه اش از این جنایت را نوشــت و 

خودکشی کرد.
شامگاه دوشــنبه ۱4 تیر مرد جوانی هراسان با 
مأموران کلانتری ۱۱۰ شهدا تماس گرفت و گفت: 
بــرادرم الان با من تماس گرفت و گفت همســر 
صیغه ای خود را کشته است. صدایش می لرزید و 
خیلی حالش بد بود. نگران شــدم و به خانه اش 
آمدم اما هر چه در می زنم کسی در را باز نمی کند.

به دنبال ایــن تماس تلفنی بلافاصلــه مأموران 
کلانتری ۱۱۰ شــهدا راهی محل شده و پس از 
هماهنگی های قضایی با بازپرس کشــیک قتل 
پایتخت با کمک مأموران آتش نشانی وارد خانه 
شدند.مأموران پلیس به محض ورود با بدن نیمه 
جان مرد 4۲ ساله به نام شاهین داخل اتاق پذیرایی 
در حالی مواجه شدند که یک اسلحه شاه کش کنار 
دستش افتاده بود. نخستین بررسی ها نشان می داد 
گلوله به سر مرد جوان اصابت کرده اما هنوز زنده 
بود. چند متر آن طرف تر در اتاق خواب نیز جسد 

همسرش گلناز دیده می شد و زن 4۰ ساله نیز با 
شلیک گلوله به قتل رسیده بود.

به دنبال کشف جسد زن جوان بلافاصله موضوع 
از سوی مأموران کلانتری ۱۱۰ شهدا به بازپرس 
ساســان غلامی اعــلام  و به دســتور بازپرس 
جنایی مرد جوان برای مداوا به بیمارستان منتقل 
شد.دقایقی بعد بازپرس شعبه سوم دادسرای امور 
جنایی پایتخت و تیم بررسی صحنه جرم وارد محل 
حادثه شدند که در طبقه دوم ساختمانی چهار طبقه 
در خیابان دهم فروردین بود.در تحقیقات صورت 
گرفته، متخصصان پزشکی قانونی اعلام کردند که 
ابتدا زن جوان به قتل رسیده و پس از آن شاهین 
اقدام به خودکشی کرده است. آثار باروت روی سر 
شاهین نیز حکایت از آن داشت که تیر از فاصله 
نزدیک به او شلیک شده است.در بررسی صحنه 
جنایت دستنوشته ای پیدا شد که در آن شاهین از 
انگیزه خود برای این جنایت و خودکشی نوشته 
بود و اختلافــات خانوادگی و مالی را دلیل این 

اقدام هولناک خود عنوان کرده بود.

در بازرســی از صحنه قتل نیز با توجه به قفل 
بودن در ورودی، اظهارات برادر متهم، مدارکی 
که در صحنه جنایت به دســت آمد، دستنوشته 
و... احتمال قتل از سوی شاهین قوت گرفت و 
مشخص شد که شخص دیگری وارد خانه نشده 
است.در حالی که تحقیقات در این پرونده ادامه 
داشت، صبح روز سه شــنبه بیمارستانی که مرد 
جوان در آن تحــت درمان بود خبر مرگ او را 

اعلام کرد.
در ادامه بررســی ها نیز مشخص شد گلناز پس 
از جدایی از همسر اولش و با توجه به اینکه دو 
فرزندش نزد همســر اولش زندگی می کردند از 
حدود یک سال و نیم قبل با شاهین که او نیز به 
خاطر اختلافاتی از همسر اولش جدا شده بود و 
یک فرزند داشت، به عقد موقت شاهین درآمده 
بود.بدین ترتیب بازپرس جنایی دستور بررسی 
کارشناسی اســلحه، تحقیق از خانواده مقتول و 
قاتل و تحقیقات تکمیلی در این پرونده را صادر 

کرد. 

خودکشی پس از شلیک به همسر

انتظامی هرمزگان  // فرمانده  سرویس حوادث 
از دســتگیری اعضای یک باند که در پوشش 
خرید و فــروش ارز دیجیتال اقــدام به ۳00 

میلیارد کاهبرداری کرده بودند، خبر داد. 
 سردار غلامرضا جعفری بیان داشت درپی وصول 
چندین فقره پرونده مبنی برکلاهبرداری یک نفر از 
طریق خرید و فروش بیت کویــن )ارز دیجیتال(، 
پرونده به صورت ویژه دردســتور کار کارآگاهان 
اداره مبارزه با جعــل و کلاهبرداری پلیس آگاهی 

هرمزگان قرارگرفت.
وی افزود: در تحقیقات اولیه به عمل آمده شــکات 
مدعی بودند که فردی که خود را به عنوان مســئول 

انجام ارز دیجیتال معرفی کرده باعث جلب اعتماد 
شکات شده اســت لذا برابر توافق انجام شده مقرر 
شــده در ازای ســرمایه گذاری از طرف شکات، 
متهــم مبلغ ۱۰ درصد از ســود حاصله از فعالیت 
در بــازار ارز دیجیتال را بــه آنان اختصاص دهد.

فرمانده انتظامی استان هرمزگان اظهار داشت: متهم 
پس از دریافت سرمایه از شکات در ماه های اولیه 

سود حاصله را پرداخت کرده و از این طریق اعتماد 
شکات و مال باختگان را در جهت افزایش سرمایه 
جلب کرده و آنان ترغیب به افزایش سرمایه شدند 
و پس از دریافت مبالغی به عنوان افزایش سرمایه 

از مال باختگان، متواری شده است.
سردار جعفری گفت: با انجام اقدامات پلیسی محل 
زندگی نامبرده در یکی از شهرســتان استان فارس 

شناسایی که اکیپی از عوامل این پلیس با اخذ نیابت 
قضائی به شهرســتان عزیمت و با رصد مسیرهای 
تردد متهم، پس از چند روز تعقیب و مراقبت محل 
های اختفای نامبرده شناسایی و طی یک عملیات 
منسجم پلیسی دســتگیر و به پلیس آگاهی منتقل 

شد.
این مقام ارشد انتظامی با تأکید بر اینکه درتحقیقات 

فنــی صورت گرفتــه متهم به کلاهبــرداری ۳۰۰ 
میلیارد ریالی با ۲ نفر از همدســتان خود اعتراف 
کرد، خاطر نشــان کرد: با توجه به اظهارات متهم 
و شناسایی ســایر همدستان وی، محل اختفا سایر 
اعضای این باند نیز شناســایی و در عملیات هایی 

جداگانه دستگیر شدند.
سردار جعفری خاطرنشــان کرد: پس از تحقیقات 
جامع و تکمیل پرونــده، متهمان که به بزه ارتکابی 
و کلاهبرداری به ارزش ۳۰۰ میلیارد ریال معترف 
شده بودند به همراه پرونده به دادسرا اعزام و با قرار 

مناسب روانه زندان شدند.

کلاهبرداری 300میلیاردی ارز دیجیتالی در هرمزگان

کارت شناسایی خودرو سواری استیشن تویوتا راو 4 به    پلاک 59719 قشم شخصی،  مالک فواد 
  ، ARM132238 2 وشماره موتور T3BF4DV6CW2162۰۰ 2 اسحاقی قشمی  به شماره شاسی خودرو

مدل 2۰12  رنگ سفید _روغنی مفقودوازدرجه اعتبارساقط می باشد

مفقودی

اصل مجوز کسب  به شماره 2732 اعتبار 95/11/12 بنام حمیدرضا دژ آباد ،  فعالیت صنفی فروشندگان 
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وازدرجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

سرویس حوادث //   فردی که با زورگیری، 
تلفن همراه شهروندان کرمانی  را سرقت 
می کرد وبا قیمتی اندک در سایت دیوار به 

فروش می رساند، دستگیر شد.
 به گزارش خراســان، معاون اجتماعی 
پلیس کرمان دراین باره گفت: ماموران 
مرکــز رصد فضــای مجــازی پلیس 
اطلاعات و امنیت عمومی استان کرمان 
به دنبــال دریافت خبری مبنی بر خرید 
و فروش گوشــی های هوشمند سرقتی 
با قیمتی کمتر از قیمت بازار در ســایت 
دیوار، بررسی موضوع را در دستور کار 

خود قرار دادند. کوروش احمد یوسفی 
افزود: ماموران با انجام تحقیقات  پلیسی، 
سارق را شناسایی کردند و با هماهنگی 
و دســتور مقــام قضایی، متهــم  را در 

مخفیگاهش به دام انداختند. 
وی ادامــه داد:  آنــان در بازرســی از  
مخفیگاه این متهم،  ۱۷  گوشــی تلفن 
همراه هوشــمند و دو قبضه سلاح سرد 
را کشف کردند. معاون اجتماعی پلیس 
کرمان گفت: این ســارق ۱9  ساله در 
بازجویی های ماموران، پس از مشاهده 
دلایل و مســتندات قانونــی پلیس به 

۱۷  فقره ســرقت تلفن همراه شهروندان 
از طریق زورگیــری اعتراف کرد.  وی 
در پایان با بیــان این که متهم با پرونده 
مقدماتی برای بررســی بیشتر به پلیس 
آگاهی منتقل شــد، افزود: بســیاری از 
شیادان و ســارقان از سایت دیوار برای 

مقاصد شوم و رســیدن به اهداف خود 
استفاده می کنند، مردم باید در خریدهای 
خود دقت بیشتری داشته باشند و پس از 
بررسی تمامی جوانب به خرید اقدام کنند 
و فریب قیمت های پایین از سوی افراد 

در این گونه سایت ها را نخورند.

ماجرای گوشی های هوشمند سرقتی
  در دیوار  

 طرح: امیر کاربخش

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان
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شهرستان

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سعیده دبیری نژاد سروویس شهرستان // 
مدیر کل شیات هرمزگان در این نشست 
که در ادامــه بازدید میدانی از بندر صیادی 
کوه مبارک در راســتای حل مســائل و 
مشکات جامعه بهره بردار صیادی این حوزه 
بود با حضور فرماندار جاســک،امام جمعه 
این شهرســتان و جمعی از جامعه صیادی  
گفت:  حل مشکات و مسائل جامعه صیادی 

اولویت مهم شیات هرمزگان است. 
به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرسول دریایی 
در این نشســت با بیان اینکه حل مشکلات و 
مســائل جامعه صیادی اولویت مهم شــیلات 
هرمزگان است عنوان کرد: بدون شک برای رفاه 
و حمایت از صیادان و صید و صیادی پایدار از 

هیچ تلاشی دریغ نخواهیم کرد. 

وی از بنــدر صیــادی کوه مبــارک به عنوان 
افتخاری برای جاســک و اولین بندر صیادی 
واگذار شــده بــه روش B.O.L.T  طبق ماده 
۲۷ قانــون تنظیم بخشــی از مقــررات مالی 
دولت )شــامل ســاخت ،بهره برداری و حفظ 
مالکیت دولت ( در ســال 9۸ یاد کرد و گفت: 
 این بندر صیادی با جذب ســرمایه گذار، برای
 خدمت دهی بهتر و بیشــتر به جامعه شریف 
صیادی واگذار شــده و بی شک بهره برداران 

اصلی آن جامعه صیادان هستند. 
وی افزود: با توجه به اینکه هنوز یکســال به 
پایان زمان ســاخت و تعهد سرمایه گذار باقی 
مانده است، طرح از پیشرفت مناسبی برخوردار 

بوده است.

دریایی با بیــان اینکه اجــازه نمی دهیم هیچ 
حقــی از جامعه صیادی برابــر مقررات تضیع 
گردد،دستور داد: مرتفع سازی مسائل پارکینگ 
قایق ها و جاده دسترسی صیادان کوه مبارک  در 
الویت کارسرمایه گذار  قرار گیرد و جلسه ای 
با حضور نمایندگان جامعه صیادی کوه مبارک، 
سرمایه گذار بندر صیادی کوه مبارک،معاونت 
صید و بنادر ماهیگیری شــیلات استان، واحد 
فنی شیلات هرمزگان و واحد حقوقی این اداره 

کل در  هفته پیشرو برگزار گردد. 
وی با بیان اینکه پیگیر اخذ مجوز صیادی برای 
مردم این منطقه هســتیم گفت: بدون شک در 
صورت وجود ظرفیت صید و ذخایر و همچنین 
موافقت هــای قانونی از مراجع ذی صلاح این 

منطقه در اولویت شــیلات قرار دارد و در حال 
حاضر نیز ۲۲۰ مجــوز صید در حال ارزیابی 
نهایی برای برای واگذاری جهت متقاضیان صید 

است.
 در ادامه امام جمعه شهرســتان جاسک با بیان 
اینکه انقلاب اسلامی مدیون محرومین و مردم 
نجیب اســت گفت: حضــور حداکثری مردم 
شهرستان جاسک در انتخابات گذشته بیانگر 
پایبندی و تعهد همین مردم نجیب جاســک به 
نظام است که یقینا خًدمت به آنان از اعمال بسیار 
شایسته است. حجت السلام و المسلمین ذاکری 
با اشــاره به اینکه شغل اکثریت مردم جاسک 
صید و صیادی است گفت: خوشبختانه توسعه 
های خوب شیلاتی و ساخت بندر صیادی را 

در بندر شاهد هستیم که امیدواریم منفعت مردم 
از توسعه ها در اولویت قرار بگیرد. 

همچنین در ادامه فرماندار شهرســتان جاسک 
با بیان اینکه حضور مدیر کل و همه معاونین و 
مسئولان ذی ربط شیلات هرمزگان برای حل 
دغدغه های جامعه صیادی در کوه مبارک نشان 
از تعهد و خدمت شــیلات استان دارد و تحول 
ایجاد شده در شیلات استان محرز است گفت: 
خوشــبختانه با فعالیت ها و اقدامات صورت 
گرفته امروز جاسک محور توسعه معرفی می 
شود. رادمهر وظیفه و فلسفه مسئولیت پذیری 
در نظام جمهوری اســلامی را پذیرش خادمی 
مردم خواند و گفت: بدون شــک احداث بندر 
صیادی کوه مبارک نیز در راه خدمت به مردم 
است و بهره بردار اصلی آن جامعه صیادیست. 
وی با بیــان اینکــه دریافــت عوارضی در 
چارچوب قانون است برای بازگشت سرمایه، 
ســرمایه گذار اســت عنــوان کرد:این بندر 
صیادی از ســوی ســرمایه گذار و با نظارت 
شیلات اســتان برای خدمت به جامعه صیادی 

احداث می شــود. فرماندار جاسک در ادامه 
ضمن تشــکر از اعطای مجوز های صید اخیر 
به مردم این شهرســتان خواست تا باتوجه به 
شــرایط و قوانین مجوزهای صید بیشتری به 
این شهرســتان اختصاص یابد. در این نشست 
نمایندگان جامعه صیادی کــوه مبارک نیز به 
بیان نظرات و مسائل خود پرداختند و از سوی 
مسئولین حاضر پاسخ و راهکارها ارائه شد که 
خوشبختانه جلب رضایت جامعه صیادی را به 

دنبال داشت.

مدیر کل شیلات هرمزگان عنوان کرد 

حل مشکلات صیادان، اولویت مهم شیلات هرمزگان

 بهبود ۳45 مورد عقرب گزیدگی و مارگزیدگی 
در ۳ ماهه نخست سال در میناب 

 سرویس شهرستان // رئیس بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب از 
بهبود ۳4۵ مورد گزش در سه ماهه نخست سال ۱4۰۰ خبر داد.دکتر یدالله 
رئیسی ماکیانی گفت: با توجه به افزایش ناگهانی  دما و به طبع افزایش موارد 
گزش در ۳ ماهه نخست سال  ۳4۵ مورد گزش در بیمارستانهای میناب ثبت 
شده که تاکنون  هیچ مورد فوت ناشی از گزش در میناب و توابع در سال جاری 
وجود نداشته است.وی با تاکید بر اینکه بسیار مهم است که افراد در صورت بروز 
هرگونه گزش در اولین زمان ممکن به نزدیک ترین مرکز درمانی مراجعه کنند 
و از خود درمانی جداً پرهیز کنند، افزود: خوشبختانه در حال حاضر هیچگونه 
کمبود دارویی در زمینه گزش ها وجود ندارد و قطعا مراجعه بلافاصله پس از 
گزش و دریافت درمان های روتین و ســرم ضد عقرب یا  ضد مار، بسته به 
نوع گزش جان بیمار را از مرگ نجات خواهد داد.به گزارش فارس ؛ رسول 
سرتک زاده مسئول آمار بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب گفت: در 
۳ ماهه اول ســال تعداد مراجعین به اورژانس و بخش های بستری در مورد 
مارگزیدگی 4۳ مورد و عقرب گزیدگی ۳۰۲ مورد و در مجموع ۳4۵ مورد 

بوده است.
برگزاری مسابقات والیبال ساحلی جهان

 در کیش تایید شد
 سرویس شهرستان //مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به اینکه 
این جزیره به عنوان پایگاه اصلی برگزاری اردوهای تیم ملی در منطقه است 
گفت: فدراسیون جهانی برگزاری مسابقات والیبال ساحلی جهانی در کیش را 
تایید کرده است. جعفر آهنگران در بازدید از اردوهای تیم ملی بوکس و والیبال 
ساحلی اظهار داشت: برگزاری باشکوه مسابقات جهانی والیبال ساحلی جزیره 
کیش در سال ۱۳9۶ سبب استقبال گسترده علاقمندان به این ورزش شده است.
وی اضافه کرد: با تایید فدارسیون جهانی، شن و ماسه زمین والیبال ساحلی 
جزیره کیش مرغوب ترین شن و ماسه در سطح منطقه است از این رو کیش 
می تواند میزبان شایسته برگزای مسابقات جهانی در این منطقه باشد.آهنگران 
حمایت همه جانبه از تیم های ورزشــی به ویژه ورزش های قهرمانی را از 
مهمترین برنامه های سازمان منطقه آزاد کیش اعلام کرد و افزود: تمام امکانات 
و تجهیزات مورد نیاز علاقمندان به ورزش و اردوهای تیم ملی این منطقه در 
اختیار ورزشکاران قرار می گیرد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش یادآور 
شــد: شرایط برگزاری کمپ ورزشی و کمپ های ورزشی مشابه در جزیره 
فراهم می شود تا این منطقه در سطح کشور به عنوان منطقه پیشرو جهت میزبانی 
از تیم های ورزشی و برگزاری مسابقات ملی و بین المللی باشد.آهنگران اظهار 
داشت: با تدوین برنامه عملیاتی، امکانات و تجهیزات ورزشی این منطقه در 
فصل های مختلف سال برای میزبانی از اردوهای ورزشی تامین شده است.
کیش دارای  4۳9 هزار متر مربع فضای ورزشــی دارد که سرانه ورزشی آن 
 ۱۱ متر برای هر نفر بوده که ۱۱ برابر کل کشور و 4 برابر میزان جهانی است

 .به گزار ش ایرنا ؛ هم اکنون 4۰ هیات ورزشی در جزیره کیش فعال بوده که 
موسسه ورزش و تفریحات سالم این جزیره امسال برنامه های آموزشی، ارتقاء، 
اعزام، اردو و مسابقه مختلف را تدارک دیده است؛ در جزیره کیش حدود هفت 

هزار ورزشکار سازمان یافته و بیمه شده و ۶۷ مربی فعالیت دارند.

خبری

گرازها  دویدن  ویدئوی   // سرویس شهرســتان 
در رودخانه خشــک میناب هرمزگان، این روزها 
در شــبکه های اجتماعی دست به دست می شود 
این گرازهای تشــنه برای پیدا کردن آب دست 
به ســفری خطرناک زده اند و شاید کیلومترها از 

عرصه طبیعی خود دور افتاده اند.
دویدن گرازها با پس زمینه آپارتمان های شهر میناب 
در اســتان هرمزگان ویدئویی است که این روزها در 
شــبکه های اجتماعی دست به دست می شود. در نگاه 
اول شــاید اتفاق مهمی نباشد اما آن طور که محلی ها 
می گویند این گرازهای تشــنه بــرای پیدا کردن آب 
دست به سفری خطرناک زده اند و شاید کیلومترها از 

عرصه طبیعی خود دور افتاده اند.
شاید بتوان گفت خشکســالی اولین قربانیان خود را 
از حیات وحــش می گیرد؛ طبیعت علیه طبیعت.وقتی 
آبی نیست، زمین می سوزد، درختان خشک می شوند 
و پرندگان و حیوانات از تشــنگی و گرســنگی تلف 
می شوند و کیســت که نداند انسان کجای این چرخه 
ایستاده است، حیوانات در این خشکسالی چه می کنند 

و این وضعیت چه به روز آنها خواهد آورد؟
خشکسالی باعث از بین رفتن پوشش گیاهی می شود 
و این به کم شدن جمعیت حشــرات می انجامد و در 
این چرخه پرندگان هم دانه و غذای کمتری به دســت 
می آورند. حالا با کم شدن پرندگان شکارگرهای آنان 
که جغد و عقاب و شــاهین باشــد هم غذای کمتری 
به دســت می آورند و جمعیت شان کمتر می شود. یکتا 
نیک با اشاره به خشک شدن تالاب ها جمعیت ماهیان 
را هــم در معــرض خطر می بیند. او خشکســالی را 
مختص یک سال نمی داند و آن را مانند موجی تصور 
می کنــد که در زمان حرکت کرده و هر ســال بحران 

بیشتری خلق می کند.
همان طور که گفته شــد اولین واکنش حیوانات برای 

به دست آوردن آب و غذا جابه جایی است. مهاجرتی 
که گاهی به قیمت جان آنها تمام می شــود. یکتانیک 
ارتفاعــات را آخرین پناه حیات وحش می نامد چون 
دیگر در دشــت هایی که پر از جاده و روستا و شهر 
شده جایی برای آنان نیست و حتی ارتفاعات هم در 
قرق دام اســت: »با این توصیفات عملًا هیچ چیزی 
برای حیــات وحش باقی نمی مانــد و آنها مجبورند 

مهاجرت کنند.
با کم شدن منابع آبی در مناطق مختلف تضاد منافع بین 
انســان و حیوان هم سر بر می آورد، این نکته ای است 
که سپهر ســلیمی فعال زیست محیطی مطرح می کند: 
»وقتی غذا و آب کم بشــود حیوانات هجوم می آورند 
به مناطق زیست انســان و آنجاست که تعارض بالا 
می رود. از طرفی ایــن احتمال بالا می رود که در این 
جا به جایی ها حیوانات دچار تصادف و آسیب شوند. 
مثلًا برای اســتفاده از آب ذخیره کشــاورزی یا آب 
حوضچه ماهی، داخل آب بیفتند و به خاطر شیب زیاد 
توان بیرون آمدن از آن را نداشته باشند و تلف شوند. 
اینها اتفاقاتی اســت که همین حــالا هم درحال رخ 
دادن اســت.« او استفاده از این آبشخورهای مشترک 
را دلیلی برای شیوع بیماری بین حیوانات می داند که 

می تواند باعث مرگ و میر آنها بشود.
از نظــر حمیدرضا میرزاده فعال زیســت محیطی در 
سال های خشکســالی میزان تخلفات در حوزه شکار 
و صید بیشــتر می شــود و این یعنی مردم به اولین و 
کم هزینه ترین راه برای معیشــت از دست رفته روی 
می آورند: »در خشکســالی میزان مرگ و میر حیات 
وحش به طور مســتقیم به خاطر تشنگی و گرسنگی 
بیشــتر می شــود. میزان زاد و ولد کاهش پیدا می کند 
و دوقلوزایــی در گونه هایی ماننــد کل و بز )که زیاد 
دیده می شــود( به شکل معناداری کاهش پیدا می کند. 
در دوران خشکسالی شانس زنده ماندن حیواناتی که 

در چند ماه ابتدایی به مادر وابســته هستند هم کمتر 
می شود.«

چند ســالی هست که مردم نســبت به حیات وحش 
حساس شــده اند. برای سگ کشــی تجمع می کنند و 
دیگر به راحتی از کنار آزار رساندن به حیوانات عبور 

نمی کنند.
ایــن توجهات در ایــن حد باقی نمانده و بســیاری 
دوســت دارند در کارهای زیســت محیطی مشارکت 
داشته باشند. میرزاده با اشاره به این موضع می گوید: 
»این مشارکت و حساســیت مردم بسیار عالی است 
اما متأســفانه می بینیم آدم ها بدون مشورت و در نظر 
گرفتن بعضی از مســائل خودســرانه و قطعاً از روی 
علاقه دســت به اقداماتی می زنند که نــه تنها به نفع 
طبیعت و حیات وحش نیست که ضرر هم می رساند. 
مثلًا در جایی که نباید آبشخور باشد، آبشخور احداث 
می کننــد و به این نکته توجــه ندارند که ایجاد چنین 
چیزی که حیات وحش را به خود جذب می کند باید 
بــا مطالعه صورت بگیرد تا در آن منطقه میزان تخلف 

کم باشد یا کنترل روی آن صورت بگیرد.«
او پخش کردن بیش از اندازه علوفه در یک منطقه را 
هم دلیل مرگ و میر حیواناتــی می داند که یک باره 
تمام علوفه را می خورند و بعد از آن تلف می شــوند: 
»علایق و خیرخواهی مردم جای تقدیر دارد اما باید 
زیر نظر و هماهنگی سازمان حفاظت محیط زیست و 
محیطبانان باشــد چون آنان دید وسیع تری دارند که 
کجا به چه چیزی احتیاج اســت.«آمارها در سراسر 
جهان نشــان می دهد که بارگذاری های انجام شده 
خارج از توان طبیعت، فشــار زیادی به زیست بوم و 
محل زندگی سایر موجودات وارد کرده که ثمره آن از 
نابودی بســیاری از حیوانات بوده است، ادامه این بی 
توجهی ها و نابودی برخی از منابع زیستی طبیعی که 
در یکی دو دهه اخیر شدت یافته به تاکید صاحبنظران 
امر عواقب جبران ناپذیری را در پی خواهد داشت.به 
گزارش هرمز؛ خشکسالی و تبعات آن به هیچ موجود 
زنده ای رحم نمی کند و در این آشــفته بازار مدیریت 
انگار باید منتظر دست ســبز طبیعت باشیم تا بازهم 

معجزه ای از آستین بیرون بیاورد.

شمارش معکوس برای نابودی حیات وحش ؛   

 کوچ گرازها از بستر رودخانه خشک میناب

فرماندار  شهرســتان//  سرویس 
قشم گفت: سه هزار و ۷00 کسبه 
نسبت  قشم،  در  اقتصادی  فعال  و 
الکترونیکی  اظهارنامه  تسلیم  به 
علمکــرد ســال ۱۳۹۹ در زمان 

قانونی اقدام کردند. 
علیرضا نصری در بازدید از معاونت اداره 
کل مالیاتی هرمزگان در شهرستان قشم  
افزود: صاحبان املاک تجاری،  مشاغل 
و  اشخاص حقوقی با ثبت و تسلیم اظهار 
نامه الکترونیکی در موعد مقرر می توانند 
 از تســهیلات و معافیت هــای مالیاتی

 بهره مند شوند.
وی ادامه داد: تضمین توســعه کشور و 
تمرکز زدایی از منابــع محدود فناپذیر 
و افزایش درآمدهــای پایدار و مولد با 
گسترش فرهنگ مالیات محقق می شود.
فرماندار قشــم تصریح کرد: تشــریح 
خدمات بنیادی در اثر پرداخت مالیات 
برای مردم و بویژه فعالان اقتصادی، این 
فرهنگ را به یک مطالبه عمومی تبدیل 

می کند.
وی افــزود: بکارگیری همــه ابزارهای 
آموزشــی و اطلاع رسانی برای  آگاهی 
جامعــه از اثرات پرداخــت مالیات در 
پیشــرفت و توســعه پایدار،  این امر را 
عنوان به یک هنجــار اجتماعی در بین 

عموم رایج می کند.
فرماندار شهرســتان قشــم همچنین با 
اشــاره به فعالیت ســازمان منطقه آزاد 
در شهرســتان و قوانین معافیت مالیاتی 
کــرد: ظرفیت های  مناطق تصریح  این 
مختلف صنعتی،   در حوزه های  متنوعی 
گردشــگری، تجــاری و شــیلات، از 
معافیت های مالیاتی پیش بینی شده در 
قوانین جاری کشور بهره مند می شوند.

مدیر حسابرسی مالیاتی شهرستان قشم 
نیز گفت: با توجــه به تعدادزیاد اصناف 
و فعالین اقتصادی در شهرســتان، راه 
اندازی اتاق اصناف ضروری است.رضا 
کوهستانی خاطرنشان کرد: بهره مندی از 
مزایا و تسهیلات قانونی و تسهیل ارتباط 
بیشتر و اطلاع رسانی تکالیف و قوانین 
مالیاتی از جمله محســنات ایجاد اتاق 

اصناف است.
هم اکنون ۲۰ هزار فعــال اقتصادی در 
جزیره قشــم مشــغول فعالیت هستند.

به گزارش ایرنا ؛ شهرســتان قشم شامل 
جزیره های قشم، هنگام و لارک با حدود 
۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به 
موازات ساحل استان هرمزگان به طول 
۱۵۰ و عــرض میانگین ۱۱ کیلومتردر 
میان آب های خلیج فارس گسترده شده 

است.

 فرماندار قشم :    
37۰۰ اظهارنامه مالیاتی در قشم ثبت شد

رییس   // شهرســتان  ســرویس 
اتحادیه مشاوران اماک قشم گفت: 
کنون  تا  اسفندماه ســال ۱۳۹۸  از 
قیمت مســکن در قشم تا سه برابر 
افزایش داشته است و این مقدار به 

محل ملک مورد نظر بستگی دارد.
پور اشرف افزود: در همین مدت قیمت 
زمین نیز به علت افزایش نرخ مصالح و 
کاهش تقاضا، ۱.۵ تا ۲ درصد افزایش 
قیمت  داد:  ادامه  قیمت داشته است.وی 
اجاره بهای املاک نیز با توجه به افزایش 
نرخ مسکن با افزایش روبروست اما به 
دلیل ویروس کرونا و کم شدن جمعیت 
مســافران ورودی به قشم، اجاره بهای 

مسکن افزایش کمتری داشته است.
املاک قشم  اتحادیه مشــاوران  رییس 
تصریح کرد: مقدار حق الزحمه مشاوران 

املاک در قشــم برابر ســرزمین اصلی 
است و این مبلغ افزایشی نداشته است.

وی افزود: با افزایش نرخ معاملات، نیم 
درصد آن کفاف هزینه های مشــاوران 
املاک را می دهد و نیــازی به افزایش 
نرخ حق الزحمه این صنف وجود ندارد 
و هرگونه پرداخــت اضافی نیز تخلف 

محسوب می شود.
کد رهگیری ویژه منطقه آزاد 

قشم صادر می شود
پور اشرف گفت: به منظور شفاف سازی 
فعالیت مشــاوران املاک و جلوگیری 
مجوز،  بــدون  واحدهای  فعالیــت  از 
کد رهگیــری ویژه منطقه آزاد قشــم 
در اختیار مشــاوران املاک مجاز این 
شهرســتان قرار می گیرد.وی ادامه داد: 

امکان اســتعلام و ثبت شناسنامه کسبه، 
استعلام  و  ثبت  قراردادها،  تمام  ردیابی 
مشــخصه های املاک با کد پســتی و 
شــماره پلاک نیز از سایر مزایای اجرای 
این طرح اســت.رییس اتحادیه مشاوران 
املاک قشــم تصریــح کــرد: در آینده 
نزدیک معاملاتی که بدون کدرهگیری در 
مشاوران املاک انجام شود به هیچ عنوان 
در مراجع مربوطه ثبت نمی شــود و تمام 
دفاتر مشــاوران املاک قشــم باید برای 
دریافــت کد رهگیری بــه مراجع قانونی 

مراجعه کنند.
پوراشــرف اظهار کرد: نبــود نظارت بر 
نحوه صدور مجوز برای مشاوران املاک 
باعث برخــی مشــکلات در این حوزه 
شــده اســت که از جمله آن می توان به 

افزایــش بی رویه نرخ مســکن و اجاره 
بها اشاره کرد.وی با اشــاره به اینکه در 
تمام  طرح ساماندهی مشــاوران املاک، 
فعالیت ها از طریق رایانه در ســامانه به 
ثبت می رسد، از شــهروندان جزیره قشم 
درخواســت کرد کــه از معامله کردن در 
دفاتر بدون کد رهگیری خودداری کنند.از 
مجموع بیش از ۲۰۰ پروانه مشاور املاک 
قشم، 4۰ مورد توسط مدیریت بازرگانی 
و اصناف سازمان منطقه آزاد، با برگزاری 
دوره آموزشی صادر و مابقی فعالان این 
حوزه پروانه کســب خــود را از طریق 
شهرداری دریافت کرده اند.به گزارش ایرنا 
؛ شهرســتان قشم شامل جزیره های قشم، 
هنگام و لارک با حــدود ۱۵۰ هزار نفر 
جمعیت از تنگه هرمز به موازات ســاحل 
اســتان هرمزگان به طول ۱۵۰ و عرض 
میانگیــن ۱۱ کیلومتــردر میان آب های 

خلیج فارس گسترده شده است.

قیمت مسکن در قشم تا سه برابر افزایش یافت

 سرویس شهرســتان //  معاون بهداشت و 
درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر 
بیماری تب دنگی در شهرستان  شناسایی 

بندرلنگه را رد کرد. 

محمود حســین پور با اعلام ایــن خبر، افزود: 
در پی شــایعات منتشر شده بر کشف تب دنگی 
در بندرلنگه هیچ مورد مثبتی از این بیماری در 

هرمزگان شناسایی نشده است.
وی با بیان اینکه تعداد کمی پشــه و تخم پشه 
آئدس در شهرســتان بندرلنگه کشــف شد که 
آلودگی نداشته است، اظهار کرد: اعلام بیماری تب 
دنگی  سردرد شدید، تب، استخوان درد، کمردرد، 
درد مفاصل است که در کودکان با علائم گوارشی 

مانند اسهال خود را نشان می دهد.
حسین پور اضافه کرد: تنها ۵ درصد از افرادی که 
به بیماری تب دنگی مبتلا می شوند، در وضعیت 
سخت قرار می گیرند و بیماری بیش از ۸۰ درصد 
با علایم خفیف اســت.معاون بهداشت و درمان 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با اشاره به اینکه 
تب دِنگی نام یک بیماری ویروسی است که به 
آن تب دنگ، تب دانگ و تب استخوان شکن هم 
گفته اند، عنوان کرد: این بیماری از طریق پشه ای به 

نام پشه آئدس به انسان منتقل می شود. این پشه که 
به ببر آسیایی مشهور شده است در مناطق استوایی 
جهان به ویژه آسیای جنوب شرقی از جمله مالزی 

وجود دارد.
به گزارش ایســنا ؛ وی در پایان اظهار کرد: در 
هرمــزگان نیز در مناطق بــا رطوبت بالا مانند 
اطراف خورها و نیزارها و در داخل لاستیک های 
فرسوده در کیش و بندرلنگه این پشه شناسایی 

شده است.

معاون بهداشت و درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان: 

شناسایی بیماری تب دنگی در بندرلنگه صحت ندارد

  

سرویس شهرستان // سرهنگ پاسدار محمد میرزاده 
به عنوان فرمانده جدید ناحیه مقاومت بســیج سپاه 

کیش معارفه شد. 
 در مراسمی با حضور ســردار اباذر سالاری فرمانده سپاه 
امام ســجاد )ع( هرمزگان، سرهنگ پاسدار محمد میرزاده 
به عنوان فرمانده جدید ناحیه مقاومت بســیج سپاه کیش 
معارفه و از زحمات سرهنگ پاسدار شهداد کناری تجلیل 
شد.در این مراسم ســردار اباذر سالاری فرمانده سپاه امام 
سجاد )ع( هرمزگان در اظهاراتی با اشاره به رشد ظرفیت ها 
و توانمندی های دفاعی کشــورمان بر پایه دانش و قدرت 
بومی و برآمده از ظرفیت های داخلی، افزود: دشمن در فاز 
مبارزه سخت با نظام جمهوری اسلامی ایران مأیوس شده 

و لــذا در تلاش برای ضربه زدن به کشــور در عرصه های 
جنگ نرم است.

وی با بیان این که در 4۲ سال اخیر دشمن از امتحان کردن 
هیچ راهی در مســیر ضربه زدن به ملت ایران دریغ نکرده 
اســت، خاطرنشــان کرد: همه این تلاش های مذبوحانه و 
توطئه  چینی های متنوع بر علیه ملت ایران با اراده، وحدت 
و انسجام داخلی و در پرتو هدایت های فرماندهی معظم کل 

قوا نقش بر آب شده است.
سردار سالاری ادامه داد: نخبگان کشورمان در عرصه های 
گوناگون خودباوری توانســته اند نیازهای داخلی را رفع و 
کشــور را از وابستگی در هر حوزه ای نجات بخشند و تنها 
راه حفظ اقتدار و عزت کشــور نیز اتکای به توانمندی های 

داخلی و باورمندی به توانایی های جوانان این کشور است 
که از هر ســدی عبور کرده و راه را به سوی توسعه کشور 
گشوده اند.فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان با تصریح 
بر این که سپاه در تمامی زمینه های مورد نیاز کشور همدل 
و همراه مردم بوده و به این حضور و جایگاه می بالد، گفت: 
در دوران شــیوع کرونا نیز هزاران حرکت متنوع جهادی 
توسط سپاه در سراسر کشور در مسیر رفع مشکلات مردم و 
کمک به مهار بیماری کرونا و انجام رزمایش مواسات انجام 
گرفت.در بخش دیگری از این مراســم، امام جمعه کیش و 
مدیرعامل منطقه آزاد کیش نیز در اظهاراتی به بیان نقش و 
جایگاه سپاه در تأمین امنیت و اقتدار کشور و حفظ ثبات و 
امنیت در کشور پرداختند.به گزارش فارس، محمد میرزاده 
از اهالی حاجی آباد اســتان هرمزگان است و در سپاه امام 
سجاد )ع( هرمزگان در جایگاه های متعددی خدمت کرده 

است.

فرمانده جدید سپاه کیش معرفی شد

طرح :مریم عباس زاده
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فروردین :  
در آینده ای نزدیک رهسپار سفری خواهید شد و در این 
سفر حسابی به شما خوش می گذرد. یکی از اعضای 
خانواده برای حل مشکلی مالی که شما را نگران کرده، 
پیش قدم می شود و بدهی ها را پرداخت می کند. یکی از بزرگ ترها بدون 
هیچ چشم داشتی پولی دراختیار شــما قرار می دهد. این پول را به حل 
مشکلات خود اختصاص دهید و نگرانی های مالی تان را به پایان برسانید. 
بهانه  تراشی را کنار بگذارید و با جدیت بیشتری کار کنید. قدر لحظه های 
باارزش زندگی را بدانید و از اتلاف وقت دوری کنید. مشکلی ریشه دار 
میان شما و همسر یا عشق زندگی تان فاصله انداخته است، اجازه ندهید این 

مشکل روز شما را خراب کند.
اردیبهشت :       
از کسی پولی قرض کره اید، اما امروز اگر حتی از زیر   

سنگ هم شده این پول را فراهم کنید، چرا که اگر پول 
این فرد را ندهیــد، آبروی تان به باد خواهد داد. امروز 
بوسیله دوستان با فرد سرشناسی آشنا خواهید شد. از این آشنایی نهایت 
استفاده را ببرید و دامنه موفقیت های خود را گسترش دهید.   بین اعضای 
خانواده مشاجره ای در گرفته و این وضعیت امروز شما را حسابی ناراحت 
کرده اســت. حواس تان را حسابی جمع کنید چرا که احتمال دارد فردی 
کلاه سرتان بگذارد. ایده های زیادی در ذهن دارید اما تاکنون برای انجام 
این ایده ها آستین بالا نزد ه اید، امروز زمان مناسبی است که به ایده های خود 
جامه عمل بپوشانید. رابطه  میان شما و عشق زندگی تان مانند سابق نیست 
و آتش عشــق تان رو به سردی گذاشته است، قبل از اینکه این احساس 
فاصله ای عمیق میان شما و عشق زندگی تان ایجاد کند، فکری به حال این 

وضعیت کنید و آتش عشق مشترکی که دارید را گرم تر از همیشه کنید.
خرداد :      
امروز فرد بسیار بانفوذی که ارتباطات گسترده ای دارد با  

شما آشنا خواهد شد، این آشنایی را به فال نیک بگیرید 
و در آینده برای حل مشــکلات روی آشنایی با این 
فرد حساب باز کنید. احتمال ضرر شما در معامله ها و 
قراردادهای کاری وجود دارد. به صلاح شماست که امروز کارهای تجاری 
را کنار بگذارید. هزینه  بیشتری برای رسیدگی به منزل یا محل کار خود 

اختصاص دهید.  
      تیر :

 خطری وجــود نازنین تان را تهدید نمی کنــد و روز را 
بدون هرگونه حادثه به پایان می رســانید. با پیشــنهاد 
وسوسه برانگیزی برای افزایش درآمد روبرو خواهید شد، 
اما بهتر است که تمام جوانب کار را با دقت بررسی نمایید. مهمانی بزرگی 
ترتیب داده اید و دوستان و آشنایان را دعوت کرده اید، تا جایی که می توانید 
شرایط راحتی و خوشی مهمان ها را فراهم کنید و تمام سعی خود را به کار 

گیرید تا مهمانی خاطره انگیزی را در ذهن مهمان ها ماندگار نمایید. 
     مرداد :

 کارهای زیادی در پیش رو دارید، اما امروز زمان خوبی 
برای سخت کار کردن نیست و بهتر است به جای اینکه 
خودتان را غرق کار کنید، کمی به خودتان اســتراحت 
بدهید و زودتر از همیشه کارها را تعطیل نمایید. از جایی 
که انتظارش را نداشتید، پولی به دست تان خواهد رسید. به صلاح شماست 
که تمامی این پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای آینده کنار بگذارید. 
انسان سخاوتمندی هستید؛ اما اجازه ندهید اطرافیان از این روحیه شما 

سوءاستفاده کنند. 
شهریور :      
مشکلی سر راه تان قرار می گیرد و روزتان را خراب  

می کند. اجازه ندهید این مشــکل ادامه پیدا کند و به 
هر قیمتی که شــده آن را پشت سر بگذارید.  امروز 
متوجه می شوید پول حلال مشکلات است. از این شرایط درس بگیرید 
و با پس انداز و صرفه جویی شرایط مالی خود را در آینده ثبات بخشید. 
موفقیت مهمی در انتظار شماست. حواس تان را حسابی جمع کنید و به فکر 

شکار لحظه ها باشید. 
     مهر : 

 روز خوبی را آغاز کرده اید و احساس شادی و نشاط 
می کنید، این احساس را به فال نیک بگیرید و با انگیزه 
بیشــتری به انجام کارهای روزانه مشغول شوید. مدت 
زیادی اســت که از کسی پول گرفته اید و شرایطی برای پرداخت بدهی 
خود پیدا نکرده اید، امروز سایه همای سعادت بر سر شما می افتد و پولی 
به دست تان می رسد. با این پول، بدهی های خود را صاف کنید و در آینده 
راه پس انداز و صرفه جویی را در پیش بگیرید و به گونه ای زندگی کنید که 

دیگر قرض بالا نیاورید. 
      آبان : 

 آشفتگی و نگرانی امان شما را بریده  و شب ها خواب 
راحت ندارید، این وضعیت ســلامتی شما را به خطر 
انداخته و از آنجایی که ذهنی آشفته و مضطرب دارید، 
راهی برای موفقیت پیدا نمی کنید. ادامه این وضعیت اصلا به نفع شما نیست، 
در نتیجه در اولین فرصت فکری به حال این شرایط کنید و به آرامش خاطر 

برسید.  به هر قیمتی که شده قرضی که گرفته اید را پرداخت کنید.  
     آذر :  

  اجازه ندهید اضطراب و نگرانی شما را از پا در بیاورد و 
اختیار امور را در دست بگیرید. با پس انداز و صرفه جویی، 
آینــده مالی تان را تضمین نماییــد. از امروز پولی کنار 
بگذارید تا در روزگار گرفتاری دست تان پیش کسی دراز نباشد.  برای 
انجام کارهای منزل آستین بالا بزنید و به اعضای خانواده ثابت کنید از هر 

فرصتی برای کمک به آنها بهره می گیرید. 
      دی : 

 با مشکلات مالی زیادی روبرو خواهید شد. برای حل 
این مشکلات از دوستان و آشنایان کمک بگیرید و اجازه 
ندهید گرفتاری های مالی کمر شما را خم کند. دزدی در کمین مال شما 
نشسته و امروز اگر چشم چپ کنید، اموال تان به سرقت می رود.    نظرهای 
خود را به دیگران تحمیل نکنید و اجازه دهید که اعضای خانواده سرنوشت 

خودشان را در اختیار بگیرند. 
  بهمن : 

 وعده و وعید های پوشالی را کنار بگذارید و به اطرافیان 
ثابت نمایید که سر قول های تان می مانید. به لحاظ مالی 
روز بسیار خوبی را در پیش دارید و پولی به دست تان 
می رسد، شرط عقل این است که تمام این پول را خرج نکنید و قسمتی از 
آن را برای روز مبادا کنار بگذارید. تغییراتی در محل کار یا منزل شما انجام 
می شود، از این تغییرات ناراحت نشوید و مطمئن باشید که در نهایت این 

تغییرات به نفع شما خواهد بود. 
اسفند : 

فکر و خیال عاشــقی را از سر بیرون کنید چرا که امروز 
اصلا زمان مناســبی برای عشق و عاشقی نیست. انسان 
زحمت کشی هستید و لحظه ای از کار و تلاش دست نمی کشید، این روحیه 
را ادامه دهید و مطمئن باشید که زحمت های  شما بی نتیجه نمی ماند و مزد 
تلاش های بی وقفه خود را دریافت می کنید. در کنار انجام کارهای روزانه 

فرصتی پیدا می کنید تا کمی در خیابان قدم بزنید و به آینده فکر کنید. 
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با  اســتاندار هرمزگان در دیدار   // گروه خبر 
مدیرعامل بانک صنعت و معدن کشور، پرداخت 
تســهیات به پروژه های صنعتی و معدنی در 
حال اجــرا در هرمزگان به ویژه در راســتای 
تکمیل زنجیره تولید فولاد در اســتان را مورد 

پیگیری قرار داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی پس 
از نشســت با حسین مهری مدیرعامل بانک صنعت 

و معدن کشــور، عنوان کرد: هدف از این جلســه 
پرداخت تسهیلات به پروژه ها و طرح های صنعتی 
و معدنی در دست اجرا در استان به خصوص طرح 
کنسانتره آهن هماتیتی شرکت پدیده کاوش ایرانیان 
و طرح توسعه گندله سازی شرکت مادکوش بود که 
این دو طرح بزرگ در راستای تکمیل زنجیره فولاد 

در هرمزگان در حال اجرا هستند.
 وی ادامه داد: در این جلســه مصوب شــد، بانک 

صنعت و معدن، تســهیلات ســرمایه در گردش را 
به پروژه کنســانتره شرکت پدیده کاوش و همچنین 
پروژه های توسعه ای شــرکت مادکوش، پرداخت 

کند.
 همچنین در این جلســه که خلیل قاســمی رئیس 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان 
نیز حضور داشت، حســین مهری مدیرعامل بانک 
صنعت و معدن کشــور، بیان داشت: تاکنون توسط 

بانک صنعت و معدن، اعتبــاری بالغ بر 113 هزار 
میلیارد ریال به 36 پروژه بزرگ و متوسط صنعتی 

در اســتان هرمزگان پرداخت شــده و از این 36 
پروژه، 31 پروژه به بهره برداری رسیده است.

 در دیدار استاندار هرمزگان با مدیرعامل بانک صنعت و معدن کشور صورت گرفت؛

پیگیری پرداخت تسهیلات
 به پروژه های صنعتی و معدنی در هرمزگان

اقتصادی

امور  رئیس کل سازمان   // اقتصادی  سرویس 
مالیاتی  درآمدهای  اینکه  بیان  ضمن  مالیاتی 
در سال گذشــته کمتر از نصف مزایا و حقوق 
اجتناب ناپذیر شاغلین بازنشسته کشور بوده 
اســت، اعام کرد: اکنون میزان فرار مالیاتی 
موجود در کشور ۱00 هزار میلیارد تومان است 
که 50 درصد فرارمالیاتی و مابقی ناشــی از 

اجتناب مالیاتی است. 
امید علی پارســا در همایش نقد و بررسی طرح 
قانونی مالیات بر عایدی ســرمایه که در وزارت 
امور اقتصادی و دارایی برگزار شــد، اظهار کرد: 
اصــلاح و تحول نظام مالیاتی به اجماع ســه قوه 
کشــور نیاز دارد زیرا، جنس مالیات با سایر امور 
حاکمیتــی و دولتی فرق می کند. تغییرات همه گیر 
نظام مالیاتی به مجموعه زیرساخت ها و همراهی 
محیط فرهنگی و اداری کشور نیاز دارد. به عبارت 
دیگر، نمی توان یک روزه همــه مردم را ملزم به 
ثبت نام در سامانه مالیاتی کرد و پس از آن گفت 
که اگر ثبت نام نکنید، صورت حســاب های شما 

قبول نمی شود. 
وی با بیان اینکه نرخ ســود بانکی باید بیشتر از 
نرخ تورم باشــد،  افزود: مسائل مالیاتی همه گیر 
چون قانون پایانه های فروشــگاهی به یک فضای 
باثبات سیاســی، اجتماعی و فرهنگی و همراهی 

رســانه ها برای آگاهی بخشی و همکاری اصناف 
نیاز دارد. در کشــوری که نواقــص مختلفی در 
میانگین  امکانات سوداگری،  و  بازارهای مختلف 
نرخ 3۵ درصدی تورم در ســال گذشــته و نرخ 
ســود بانکی ۲۰ درصد وجود دارد، نمی توان به 
راحتی اصلاحــات و تغییرات مالیاتی را کلید زد. 
از ســوی دیگر، از آنجا که نرخ ســود واقعی 1۵ 
درصد منفی اســت و با این نرخ سود منفی، تمام 
تصمیماتی که گرفته می شود، مبنای تئوریک ندارد 
درحالیکه،  در دنیا زمانی که تورم ۴ درصد باشد، 
سود بانکی ۵ درصد است بنابراین، سود بانکی از 
تورم بیشتر است.پارســا با اعلام اینکه سال قبل 
کل درآمدهای مالیاتی کشــور کمتر از نصف مزایا 
و حقوق اجتناب ناپذیر شاغلین بازنشسته کشور 
است، ادامه داد: پارادایم مالیات ستانی، مشارکت 
حاکمیت و مردم اســت و در مجمــوع زمانی که 
فرهنگ، قوانین، ساختار و بخشودگی های موجود 
در کشور ایراد دارد، اجرای مالیات هم به مشکل 
برمی خــورد و آن را از کارکرد اصلی و مناســب 
دور می کند. محاســبات ما نشان می دهد که باید 
بتوانید 1۸ درصد بیشــتر مالیات بگیرید که تا 1 
درصد سهم مالیات نسبت به تولید ناخالص داخلی 
افزایــش دهید.رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 

با اشــاره به قانون پایانه های فروشــگاهی گفت: 
قانون پایانه های فروشــگاهی و سامانه مودیان به 
عنوان بزرگترین طرح کشــور، ردیف اعتباری و 
نیروی اســتخدامی در سال گذشته نداشت که من 
از نیروهای خود ســازمان در این زمینه استفاده 
کردم. این قانون را در چهار فاز مشخص تا پایان 
ســالجاری به پایان می رسانیم و امیدواریم افتتاح 
آزمایشــی آن را تا پایان دولت فعلی انجام دهیم. 
اکنون یک میلیون دســتگاه کارتخوان ساماندهی 
شده و به ســازمان امور مالیاتی وصل شده است. 
همچنین، 3۲۰ هــزار پرونده مالیاتی که متعلق به 
۸۴۰ هزار دســتگاه پوز اســت، به سازمان امور 
مالیاتی وصل است و اطلاعات آن در اختیار این 
سازمان قرار می گیرد. در راستای اجرای این قانون 
فاز بعدی فراخوان ها و تکمیل زیرساخت های نرم 

افزاری و سخت افزاری است.
وی با اشاره به 3۷۰ هزار میلیارد تومان معوقات 
مالیاتــی گفت: تنها ۲۰ هزار میلیارد تومان از این 
میزان قابلیت تحقق طی دو سال را دارد زیرا، اگر 
فرهنگ و ســاختار مالیاتی مربوطه در این زمینه 
وجود داشــت، حتما بالای 3۷۰ هــزار میلیارد 
تومان محقق می شــود درحالیکــه این امکان در 
حال حاضر وجود نــدارد. در حال حاضر، طبق 
محاسبات سازمان امور مالیاتی میزان فرار مالیاتی 
1۰۰ هزار میلیارد تومان است که ۵۰ هزار میلیارد 
تومــان آن مربــوط به فرار مالیاتــی و ۵۰ هزار 
میلیــارد تومان دیگر به اجتنــاب مالیاتی مربوط 

می شود. 

رئیس سازمان امور مالیاتی: 

فرار مالیاتی به ۱۰۰ هزار میلیارد رسید
  

ســرویس اقتصادی  // مدیر کل شیات 
هرمزگان به همــراه معاونین اجرایی خود 
در بازدید از ظرفیت های شــیاتی شرق 
استان و در راستای حل مسائل و مشکات 
بهره برداران شیاتی این حوزه، از روند  و 
مراحل پایانی احداث فاز نخســت مجتمع 
4۶0 هکتاری پــرورش میگو مجاور تیاب 

شمالی-میناب بازدید کرد. 
به گزارش خبرنگار دریا ،عبدالرسول دریایی 
در این بازدید با اشاره به اهمیت آبزی پروری 
در تامین امنیت غذایی عنوان کرد: بی شــک 
ایجاد اشتغال،رونق  با  توســعه آبزی پروری 
اقتصادی،رونق تولید و .. می تواند زمینه ساز 
توســعه همه جانبه در مناطق شیلاتی و آبزی 

پرور باشد. 
وی با تاکید بر اینکه در تمامی مزارع پرورش 
میگو مقررات و الزمات بهداشتی و شیلاتی با 
جدیت پیگیری و رعایت شــود ،عنوان کرد: 
هیچ مزرعه و بهره برداری بدون انجام الزامات 
آماده ســازی اســتخرها و رعایت مقررات 

اصولی نبایــد اقدام به لارو ریــزی و آغاز 
مراحل پرورش میگو نماید .

دریایــی درادامه با بیان اینکــه این مجتمع با  
۴6۰ هکتار مســاحت در قالــب دو مزرعه 
1۵۰ هکتاری و یــک مزرعه 16۰ هکتاری 
به بهره برداری رســیدن می تواند حدود هزار 
و هفتصد تن میگو تولید داشــته باشد گفت: 
میزان اشــتغال زایی ایجاد شده در این مجتمع 
با به بهره برداری رسیدن به بیش از ۲3۰ نفر 

خواهد رسید. 
مدیر کل شــیلات هرمزگان ضمن دســتور و 
تاکید به معاون آبزی پروری شــیلات استان 
و  مســئولین شیلاتی شهرســتان در راستای 
پیگیری و رفع مشکلات برق،جاده و راه های 
دسترسی،کانال آبرسان و زهکش این مجتمع 
در اســرع وقت، افزود: با تلاش ها و پیگیری 
های صورت گرفته امید اســت طی روزهای 
آتی شاهد بهره برداری از فاز اول این مجتمع 

با بیش از 1۲۰ هکتار وسعت باشیم.

مدیرکل شیلات هرمزگان: 
مقررات شیلاتی و  بهداشتی

 در مزارع پرورش میگورعایت شود

آگهی مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول 
مسکن کارکنان استانداری استان ساحلی

 )تعاونی مسکن کارکنان استانداری (
 جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول مسکن کارکنان استانداری استان ساحلی )تعاونی مسکن 
کارکنان استانداری ( راس ساعت 14 روز شنبه مورخ 1400/5/9 در محل بندر عباس - بلوار شهیدی 
چمران -- استانداری قدیم ) نمازخانه ( تشکیل می گردد . از کلیه اعضاء دعوت می شود با در دست 
داشتن مدارک عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل / نماینده خود 
را کتبا معرفی نمایید ، ضمنا به اطلاع می رســاند به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع 
عمومی ، تعداد آرا، وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شــخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و 
اعضاء متقاضی اعطایی نمایندگی . می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/5/6 روز 
چهارشنبه به آدرس محل  استانداری قدیم دفتر تعاونی مسکن کارکنان استانداری حاضر تا پس از 

احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند .
 دستور جلسه:

1( تمدید فعالیت تعاونی به مدت 5 سال
2( اصلاحیه اساسنامه مربوط به سال 1394

 ســرویس اقتصادی // رئیس اتحادیه 
مشــاوران اماک، مصوبه تعیین سقف 
اجاره بهــا و تمدید خودکار قراردادهای 
اجــاره را لازم الاجرا دانســت و گفت: 
ســوی  از  شــکایت  اعام  صورت  در 
قراردادهای  تنظیم  برای  مســتاجران 
خــارج از ضوابط اعام شــده با دفتر 
قانونی  برخورد  متخلف  ملکی  معامات 

انجام خواهد شد. 
بسته حمایت از مســتاجران در دوران کرونا 
توسط برخی از مشاوران املاک و صاحبخانه ها 
به صورت سلیقه ای اجرا می شود، به طوری که 
با هدف کســب سود بیشتر سقف اجاره بها را 
میدانی   مشاهدات  استناد  نمی کنند.به  رعایت 
از تمدید قراردادهای اجاره در دفاتر مشــاور 
ملکی ،  وضعیت تمدید قراردادها از افزایش 
۵۰ درصدی نرخ ها در پایتخت یعنی دو برابر 
سقف اعلامی از ســوی ستاد مبارزه با کرونا 

خبر می داد.
در همین راستا »محمد اســلامی« وزیر راه 
و شهرســازی یکبار دیگر بر اجرای مصوبه 
تمدید خــودکار قراردادهای اجاره تاکید کرد 
و گفت: از آژانس های املاک تقاضا می شود 
در این بخش همکاری لازم را داشــته باشند 

تا میزان اســباب کشی کمتر شــود، چرا که 
جابه جایی و اسباب کشی خود عاملی برای 
گسترش ویروس کرونا محسوب می شود. وی 
گفته است: ضمانت اجرایی مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا شورای حل اختلاف است که به 
هیچ عنوان حکم تخلیه برای مستاجران صادر 

نمی کند.
اما امروز »مصطفی قلی خســروی«  درباره 
اجرای مصوبه تعیین سقف اجاره بها،  گفت: 
تمامی قراردادهای اجاره پیرو مصوبه ســتاد 
مبــارزه با کرونا به صــورت خودکار تمدید 
می شــود و نیازی به مراجعه مســتاجران به 
بنگاه های املاکی نیســت.وی توضیح داد: بر 
این اساس پشت نویســی قراردادهای اجاره 
سال گذشته بین مالک و مستاجر هم می تواند 
قانونی باشــد.به گفته رئیس اتحادیه املاک 
تهران از آنجایی که ســتاد مبارزه با کرونا در 
خصوص تمدید خــودکار قراردادهای اجاره 
مصوبه داشــته و برای اینکــه هزینه اضافی 
از ســوی مالک و مســتاجر پرداخت نشود 
قراردادهای اجاره بدون مراجعه به بنگاه های 

املاکی به صورت خودکار تمدید می شود.
خســروی در خصوص رعایت سقف تعیین 
اجاره بها نیز، گفت: مصوبه ستاد مبارزه با کرونا 

لازم الاجراست و اتحادیه املاک تابع مصوبه 
دولت اســت و در صورت اعلام شکایت از 
ســوی مســتاجران برای تنظیم قراردادهای 
خارج از ضوابط اعلام شده با دفتر معاملات 
ملکی برخورد قانونی انجام خواهد شد.وی با 
توضیح اینکه هم چنان معتقد هستیم توانمندی 
مستاجران با پرداخت تسهیلات اجاره بهترین 
سیاست برای بازار اجاره است، تصریح کرد: 
 دخالت در قیمــت گذاری باعــث افزایش 
قیمت ها می شود با این حال با هر گونه تخلف 
در زمینه تمدید قراردادها خارج از نرخ های 

اعلام شده برخورد قانونی خواهد شد.
بر اســاس قانون، بنگاه های معاملاتی ملکی 
چنانچه به تنظیم قراردادهای خارج از ضوابط 
اعلام شده اقدام کنند، طبق مقررات نسبت به 
پلمب مکان مورد نظــر و در صورت تکرار 
نسبت به ابطال پروانه از طریق مراجع ذیصلاح 
اقدام می شودبر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله 
با کرونا حداکثر افزایش اجاره بهای واحدهای 
مسکونی برای شهر تهران تا ۲۵ درصد، برای 
کلان شــهرهای دیگر حداکثر ۲۰ درصد و در 
سایر شهرها 1۵ درصد تعیین شد و همچنین 
با توجه به این مصوبه همه قراردادها در دوره 

کرونا و تا سه ماه پس از آن تمدید می شود.

 رییس اتحادیه املاک :
برخورد قانونی با دفاتر املاکی که مصوبه تعیین سقف اجاره را رعایت نکنند  آگهی مزایده

به اســتحضار می رســاند این اداره کل در نظر دارد مدیریت و بهره برداری از تجهیزات XRD و XRF و 
متعلقات آنرا به شــرکت های واجد شرایط واگذار نماید. لذا از متقاضیان محترم تقاضا می شود جهت اخذ 
اسناد و شرایط به سامانه تدارک الکترونیک دولت)سامانه ستاد( به آدرس www.setadiran.ir و سایت اداره 
کل استاندارد استان هرمزگان به آدرس www.insohr.ir مراجعه نمایند.            شناسه آگهی :1160560  

 نوبت دوم :1۴00/۴/22 

 نوبت اول

کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  هیات موضوع قانون تعیین ت
آگهی موضوع ماده ۳قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
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اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.۱400/۱26 م الف   تاريخ انتشار نوبت اول :

۱400/4/۱9تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱400/5/4  
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Amin.zch2011 @                        gmail.com

گروه گزارش //مدیرکل تامین اجتماعی اســتان هرمزگان 
گفت: اداره کل تامین اجتماعی استان هرمزگان با ۳5واحد 
اجرایی در حال ارائه خدمات به بیمه شدگان در سراسر استان 

هرمزگان می باشد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛عبــاس اکبری افزود: این واحدهای 
اجرایی شــامل هفده شعبه اصلی، سیزده شــعبه اقماری و پنج 
کارگزاری بوده و در حال خدمتگزاری به بیمه شدگان، مستمری 

بگیران، کارفرمایان و سایر مراجعین سازمان می باشند.
اکبری به تعداد بیمه شــده سازمان تامین اجتماعی در هرمزگان 
اشــاره و عنوان کرد: در حال حاضر ۸۸۸هــزار و 4۵۵نفر در 
اســتان دارای بیمه تامین اجتماعی هســتند کــه از این تعداد 
۳۲۸هزار و ۱۳۲نفر بیمه شــده اصلــی و ۵۶۰هزار و ۳۲۳نفر 
بیمه شــده تبعی بوده و ۸4درصد از بیمه شــدگان اصلی مرد و 

۱۶درصد زن هستند. 
وی درباره مســتمری بگیران این اداره کل اظهارداشت: 9۵هزار 
و ۲۰۲نفــر در حال حاضر مســتمری بگیر تامین اجتماعی در 
هرمزگان هستند که از این تعداد ۵۶هزار و ۲۱9نفر مستمری بگیر 

اصلی و ۳۸هزار و 9۸۳مستمری بگیر تبعی هستند.
اکبری خاطرنشان کرد: در مجموع در استان 9۸۳هزار و ۶۵۷نفر 
تحت پوشش ســازمان تامین اجتماعی هســتند که ۵۵درصد 

جمعیت استان را شامل می شود. 
وی در خصوص کارگاه های فعال تحت پوشش تأمین اجتماعی 
استان اظهارکرد: در هرمزگان تعداد ۲9هزار و ۲۲۲کارگاه فعال 
تحت پوشش تامین اجتماعی هستند که از این تعداد، ۲۰هزار و 
۷۸۶کارگاه بین یک تا پنج بیمه شده، سه هزار و 9۵۷کارگاه بین 
شــش تا ده بیمه شده، سه هزار و ۱9۶کارگاه بین یازده تا پنجاه 

بیمه شده و 9۷۲کارگاه بیش از پنجاه بیمه شده دارند. 
این مســوول به اســناد صادر شــده بابت کمک های قانونی 
کوتاه مدت در تامین اجتماعی هرمزگان اشاره کرد و گفت: طی 
یک ســال گذشته تعداد ۱9هزار و شش سند بابت این کمک  ها 
صادر شده است که شامل پنج هزار و ۷4۸سند کمک بارداری، 
9هزار و 4۵۲سند غرامت دســتمزد بیماری، هزار و ۲4۱سند 
هزینه وســایل کمک پزشکی، هزار و ۷۷۲ســند هدیه ازدواج، 
۷۲۵سند کمک هزینه مراسم ترحیم، ۶4سند هزینه سفر بیمار و 

چهار سند غرامت نقص عضو می شود. 
اکبری درباره نســبت پشتیبانی خاطرنشــان کرد: از مهم ترین 
شــاخص هاي چرخه منابع ومصارف )تعادل( نســبت جامعه 
پرداخت کننده )بیمه شدگان اصلي( به جامعه دریافت کنندگان 
)مســتمري بگیران تحت پوشش ( اســت.روند این نسبت در 

سازمان تامین اجتماعي طي سالهاي اخیر رو به کاهش است و 
این نسبت در حال حاضر در استان برابر ۸.۶ مـی باشد. بعبارت 

دیگر ۸ نفر بیمه شده پشتیبان یک پرونده مستمری هستند.
مدیرکل تامین اجتماعی اظهارداشــت: در یک سال اخیر تعداد 
چهار هزار و ۶۳ پرونده مســتمری برقرار شده است که یازده 
درصد نسبت به تعداد برقرای های سال قبل افزایش داشته است. 
همچنین در سال گذشته تعداد ۲هزار و ۷۱4مقرری بیمه بیکاری 

برقرار شده است.
وی درباره حوادث ناشی از کار عنوان کرد: تعداد حوادث ناشی 
از کار در سال ۱۳99 برابر با ۳۰۸ مورد بوده است که نسبت به 

سال قبل ۵۲ درصد افزایش داشته است.
اکبری به طرح ۳۰۷۰اشــاره کرد و گفت: طرح ۳۰۷۰ با هدف 
تسهیل و تسریع در شیوه های ارائه خدمات و تبدیل فرآیندهای 
مبتنــی بر مراجعه حضــوری افراد به واحدهــای اجرایی این 

سازمان به فرآیندهای غیرحضوری اجرا شده است. 
وی ادامــه داد: با اجرای این طــرح در واقع اصلاح فرآیند ۳۰ 
خدمت پرمراجعه سازمان انجام شــده که این حجم از اصلاح 
فرآیند در ســازمان بی ســابقه بوده و توام با الکترونیکی شدن 
خدمات منجر به کاهش ۷۰ میلیون مراجعه در سال به واحدهای 
اجرایی سازمان شده است. همچنین ارائه خدمات غیر حضوری 
در قالب این طرح در مجموعه اداره کل تامین اجتماعی اســتان 
هرمزگان در سال ۱۳99 منجر به کاهش بیش از دوازده میلیون 

مراجعه شهروندان استان به شعب تامین اجتماعی شده است.
این مســوول خلاصه ای از آمار خدمــات غیرحضوری ارائه و 
عنوان کــرد: دریافــت بیش از ۲۶۲هزار لیســت حق بیمه 
غیر حضوری، صــدور بالغ بر ۲۷۰هــزار برگ پرداخت 
بیمه شــدگان خاص، حذف بیش از 4۱۶هزار  بار مراجعه 
بیمه شدگان و مســتمری بگیران با غیرحضوری شدن فرآیند 
تامین اعتبار دفترچه درمــان، حذف بیش از 4۰۰هزار بار 
مراجعــه در اجرای طرح توقف صــدور دفترچه درمان و 
اجرای هم زمان طرح نســخه الکترونیک و کاهش۷۵هزار 
بار مراجعه درخصوص فرآیندهای نیمه حضوری بخشی از 
عملکرد این اداره کل با غیرحضوری شدن خدمات است. 

وی بــه پرداخت مبالــغ تعهدات کوتاه مــدت و بلندمدت 
اشــاره کرد و اظهارداشــت:در مجموع بالغ برهزار و 4۰۱ 
میلیارد تومان در سال گذشــته به بیمه شدگان و مستمری 
بگیران اســتان پرداخت شــده اســت که از این مبلغ هزار 
و ۳۶۲میلیــارد تومــان در قالب تعهدات بلنــد مدت به 
مســتمری بگیران اســتان و بیش از ۳9 میلیارد تومان در 
قالب تعهدات کوتاه مدت به افراد تحت پوشــش پرداخت 
شده اســت. اکبری اضافه کرد: بطور میانگین ماهیانه  ۱۱۶ 
میلیارد تومان و روزانه نزدیک به 4 میلیارد تومان در قالب 
تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت به بیمه شدگان و مستمری 
بگیران پرداخت شده اســت.همچنین در ســال ۱۳99مبلغ 

۳9 میلیــارد تومان بابت مقرری بیمه بیــکاری به مقرری 
بگیران بیکاری پرداخت شده است.این مسوول در خصوص 
پرداخت وام هــا و کمک های بلاعوض به بیمه شــدگان و 
مستمری بگیران خاطرنشان کرد: در سال گذشته تعداد 4۵۶ 
فقره کمک بلا عوض به بیمه شــدگان و مســتمری بگیران 
تحت پوشش تامین اجتماعی استان هرمزگان پرداخت شده 
اســت. همچنین تعداد پنج هزار و ۳۸۸ فقــره وام به مبلغ 
۱44میلیارد و ۶۰۰میلیون ریال به مســتمری بگیران تحت 

پوشش استان پرداخت شده است.
مدیرکل تامین اجتماعی به اقدامات شاخص انجام شده این 
اداره کل در سال گذشته اشــاره و عنوان کرد: از مهمترین 
اقدامــات انجام شــده می توان به اجرای متناسب ســازی 

حقوق مســتمری بگیران طی دو مرحله، حذف فرآیند درج 
و تمدیــد تاریخ اعتبار دفترچه هــای درمان، توقف صدور 
دفترچه جدید از اســفند ماه ســال گذشــته، اجرای پروژه 
طرح ۳۰۷۰،توســعه ظرفیت های خدمــات غیرحضوری 
همزمان با شــیوع ویروس کرونا، طرح شناســایی مدیران 
آینده در راستای شایسته گزینی و انتصاب مشاغل مدیریتی، 
تنقیح و تلخیص بخشــنامه ها و دستورالعمل های بیمه ای و 
راه اندازی سامانه خرید اعتباری- اقساطی مستمری بگیران 
تامین اجتماعی اشــاره کرد. وی در خصوص کارهای انجام 
شده در جهت پیشگیری از شیوع کرونا گفت: تمدید دفاتر 
درمانی منتهی به بهمن ماه ۱۳9۸ کلیۀ بیمه شدگان تا پایان 

اردیبهشت ماه ۱۳99، حذف  

یند  ا فر
یید  تا

شورای پزشــکی در خصوص افرادی که مهلت دفاتر درمانی 
آنان زودتر از موعد مقرر)4 و ۶ ماهه( به اتمام رســیده است،  
لغو فرایند معاینات پزشکی بدو بیمه پردازی، تعلیق استعلام از 
ســازمان تامین اجتماعی در خصوص تمدید و یا صدور کارت 
هوشمند رانندگان و پذیرش تداوم بیمه پردازی بیمه شدگان مورد 
نظر تا پایان اردیبهشت ماه ۱۳99، موافقت با تداوم بیمه پردازی 
کارگران ســاختمانی که کارت مهارت فنــی آنها در بازۀ زمانی 
اســفندماه ۱۳9۸ لغایت اردیبهشــت ماه ۱۳99منقضی گردیده 
اســت، حذف مراجعۀ حضوری متقاضیان بهره مندی از مزایای 
مستمری بازنشستگی جهت ارائه و ثبت درخواست به واحدهای 
اجرایی در اسفندماه ســال ۱۳9۸ و تعیین تاریخ ترک کار آنها 
به منزلۀ تاریخ درخواست بازنشستگی، حذف مراجعۀ حضوری 
افراد جهــت دریافت گواهی میزان ســوابق پرداخت حق بیمه 
از طریق اخذ کد رمز ویژه در ســامانۀ غیرحضوری ســازمان، 
افزایش مهلت های مربوط بــه فرایند انعقاد قرارداد و پرداخت 
حق بیمۀ بهمن ماه ۱۳9۸ بیمه شدگان صاحبان حرف و مشاغل 
آزاد، امهال حق بیمۀ اســفندماه ۱۳9۸، فروردین و اردیبهشت 
ماه ۱۳99 سهم کارفرما ) ۲۰ درصد( برای ۱۰ رسته از فعالیت 
ها کارگاه های مشــمول قانون تامیــن اجتماعی، که تحت تاثیر 
مستقیم بیماری کوید ۱9 قرار گرفته بودند، توقف انجام بازرسی 
از کارگاه هــا به جز در موارد خاص تا پایان اردیبهشــت ماه 
۱۳99، فراهم نمودن زمینــۀ دریافت غیرحضوری صورت مزد 
کارکنــان شــاغل در قراردادهای مشــمول ضوابط طرح های 
عمرانی، پرداخت غرامت دســتمزد ایام بیمــاری به کلیۀ بیمه 
شدگان مبتلا به بیماری کووید ۱9، تعلیق بازرسی احراز اشتغال 
قالیبافان، کارگران ساختمانی و سایر بیمه شدگان خاص تا پایان 
اردیبهشت ماه ۱۳99، تعلیق بازرسی بیمۀ بیکاری برای استمرار 
مقــرری بیکاری وفراهم نمودن زمینۀ پرداخت علی الحســاب 

غرامت دستمزد ایام بیماری و بارداری بدون نیاز به تایید مراجع 
پزشکی ســازمان از جمله اقدامات انجام شده در جهت کاهش 

شیوع بیماری کرونا بوده است. 
به  تدابیر اتخاذ شده در حفظ و ایــن مســوول 

از  اقتصادی صیانــت  بنگاه هــای 
کســب  کارهــای و  و 
ســیب  شــیوع آ از  دیده 
س  و یر و و اشــاره  کرونا 

خاطرنشان کرد: 
ل  مهــا بیمــۀ ا حــق 
، اسفندماه   ۱۳9۸
ماه فروردین  اردیبهشت  و 
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کارفرما ) ۲۰ درصد( برای ۱۰ رســته از فعالیتهای کـارگــــاه 
های مشــمول قانون تامین اجتماعی، که تحت تاثیر مســتقیم 
بیماری کوید ۱9 قرار گرفته انــد، فراهم نمودن زمینۀ دریافت 
غیرحضوری صورت مزد کارکنان شاغل در قراردادهای مشمول 
ضوابط طرح هــای عمرانی، امهال حق بیمه ســهم کارفرمایی 
مهر لغایت اســفند ماه ســال ۱۳99 کســب و کارهای حوزه 
گردشگری،امهال حق بیمۀ آذر و دی ۱۳99 سهم کارفرما ) ۲۰ 
درصد( برای ۱۲ رسته از فعالیت های کارگاه های مشمول قانون 
تامین اجتماعی، که تحت تاثیر مســتقیم بیماری کوید ۱9 قرار 
گرفته اند،اجرای طرح بخشودگی جرائم با عنایت به نامگذاری 
سال۱4۰۰ به عنوان سال تولید، پشــتیبانی ها، مانع زدایی ها از 
ســوی مقام معظم رهبری و در راســتای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی، مقابله با تحریم های ظالمانه، مشکلات ناشی از شیوع 
ویروس کرونا و به منظور مســاعدت بــا کارفرمایان واحدهای 
تولیدی، صنعتی، معدنی، خدماتی و اصناف با امکان تقســیط از 
۱۲ تا ۳۶ ماه، امهال حق بیمه اردیبهشــت و خرداد ۱4۰۰ سهم 
کارفرمای کارگاه های آسیب دیده از کرونا در هرمزگان و تداوم 
اجرای مفاد دستورالعمل بسته حمایتی سازمان تامین اجتماعی 

در رونق تولید از جمله این اقدامات است. 
اکبری در پایان درباره برنامه های این اداره کل در ســال جاری 
اظهارداشــت: از جملــه برنامه هــای اداره کل تامین اجتماعی 
هرمزگان در ســال ۱4۰۰ می توان به تعمیم و گسترش پوشش 
بیمه ای، توســعه ظرفیت های خدمــات غیرحضوری در جهت 
افزایش ســرعت پاســخگویی و ارتقاء رضایتمندی شــرکای 
اجتماعی ســازمان، بازبینی و اصلاح ساختارها و فرآیندها در 
جهت ارتقاء کیفی و کمی ســطح خدمات بیمــه ای به ذینفعان 
و جلوگیــری از پرداخت های من غیر حــق در جهت مدیریت 

مصارف و هزینه ها اشاره کرد.

,,
بالــغ برهزار و ۴01 میلیــارد تومان 
در سال گذشــته به بیمه شدگان و 
مســتمری بگیران اســتان پرداخت 
شــده اســت که از این مبلغ هزار و 
362میلیارد تومان در قالب تعهدات 
بلند مدت به مستمری بگیران استان 
و بیش از 39 میلیارد تومان در قالب 
تعهدات کوتاه مدت بــه افراد تحت 

پوشش پرداخت شده است

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان: 

55درصد جمعیت هرمزگان
 تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند

 گروه گزارش // از خشکسالی و کم آبی به عنوان 
بی ســروصداترین بایای طبیعی یاد می شود. 
تفاوت عمده خشکسالی با سایر حوادث طبیعی 
تدریجی بودن این پدیده است. یعنی در دوره 
زمانی نسبتاً طولانی رخ می دهد و کمتر موجب 
بروز خسارات ساختاری و تلفات انسانی می شود 
اما پیامدهای اقتصادی و اجتماعی بیشتری دارد. 
این درحالی اســت که انگار در ایران مدیریت بحران 
آن هم به صورت نیم بند فقط محدود به سیل و زلزله 
شده، در شــرایطی که خشکسالی خسارت هایی به 
مراتب بیشتر به کشور وارد می کند.بنابراین پرسش این 
است سازمان ها و دستگاه های مسئول به ویژه سازمان 
مدیریت بحران کشور چه نقشی در مدیریت کم آبی و 
خشکسالی دارند و برای پیشگیری از این بحران ها چه 
تدابیری اندیشیده اند؟ چقدر از این تدابیر کارگشا بوده و 
چقدر به بن بست خورده است؟ و مهم تر اینکه مشکل 

ضعف در مدیریت بحران را چگونه باید حل کرد؟
*سازمان مدیریت بحران نباید تنها 

بماند
مصطفی محقق، هماهنگ کننده ارشــد سازمان ملل 
متحد برای توســعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا 
و اقیانوســیه )APDIM( در پاسخ به قدس می گوید: 
مسئول کاهش ریســک و آســیب پذیری ها برای 
اینکه وقوع یک پدیده طبیعــی مثل زلزله یا کم آبی 
و خشکسالی تبدیل به فاجعه نشود، همه دستگاه ها 
و به ویژه وزارتخانه های توســعه ای مثــل نیرو، راه 
و شهرســازی و جهاد کشــاورزی هستند؛ در رأس 
همه این ها ســازمان برنامه و بودجه قــرار دارد که 
باید در برنامه های توســعه کشور کاهش ریسک و 
آســیب پذیری ها را در همه بخش های توسعه ای در 

نظر بگیرد. مثلًا اگر پل، فرودگاه، تأسیســات آبی و 
یا سدی احداث می شــود باید از ابتدا ایمن ساخته 
شــوند. اگر این کار انجام شود آن وقت به دنبال یک 
پدیده طبیعی شــاهد فاجعه نخواهیم بود. پس اگر 
می خواهیم مانع وقوع حوادث و بلایای طبیعی شویم 
و پیامدهای آن ها را کاهش دهیم باید جلو روش های 
نادرست توسعه کشــور در حوزه های راه، مسکن، 
انرژی و محیط زیست را بگیریم.وی با اشاره به اینکه 
سازمان مدیریت بحران در مخاطرات نقش هماهنگی 
بین بخشی و پشتیبانی از دستگاه های مسئول را دارد، 
می افزاید: این سازمان در انجام وظایفش تا ۵۰ درصد 
موفق بوده است. در واقع در تهیه قانون مدیریت بحران 
که دو ســال پیش به تصویب مجلس رسید، خوب 
عمل کرده به طوری که در آن ســعی شــده از همه 
تجارب ملی و بین المللی استفاده شود، یا در پیگیری 
این قانون در خصوص تهیه طرح های ملی و راهبردی 
به صورت علمی و عملیاتی به درستی کار کرده اما 
در انجام کار اصلی اش که ایجاد هماهنگی بین بخشی 
است تا از پراکندگی فعالیت دستگاه ها جلوگیری شود 
و برنامه ها به نتیجه برسد، توفیق چندانی نداشته است.
 البته ایجاد هماهنگی و پشتیبانی از دستگاه ها هم در 
ایران کار سختی است؛ چون علاوه بر پیگیری های 
زیاد و منابع مالی کافی نیاز به تخصص دارد. یعنی 
اگر سازمان مدیریت بحران بخواهد مسئولان دستگاه 
کشاورزی، نیرو، راه و شهرسازی و... را دور هم جمع 
و آن ها را هدایت کند خود باید دارای ظرفیت علمی، 
سازمانی، منابع انسانی و مالی باشد که به نظر می رسد 
چندان ندارد و باید تلاش کند این اتفاق بیفتد.وی در 
خصوص راهکارش برای حل مشکل ضعف مدیریت 
بحران در کشور هم می گوید: برای این منظور در گام 

نخست نباید سازمان مدیریت بحران تنها بماند. دوم 
اینکه همه دستگاه ها و سازمان های متولی که به اندازه 
و حتی بیشــتر از سازمان مدیریت بحران مسئولیت 
دارند، باید به درســتی به وظایفشان عمل کنند. سوم 
اینکه دستیابی به نتیجه مؤثر نهایی فقط از راه تلفیق و 
هماهنگی برنامه های دستگاه ها و وزارتخانه های دیگر 
بدست می آید. یک سازمان به تنهایی نمی تواند حتی 

۵ درصد وظایفش را انجام دهد.
*سازمان مدیریت بحران تا حدی 

توانست به وظایفش عمل کند
مرتضی اکبرپور، معاون سابق امور آمادگی و مقابله 
سازمان مدیریت بحران کشور می گوید: ایران کشوری 
نیمه خشک و خشک محسوب می شود و همه ساله 
با کاهش بارندگی روبه رو اســت، بنابراین سازمان 
مدیریت بحران کم آبی یا خشکسالی را از فهرست 
بحران ها خارج کرده و مدیریت منابع آب را جایگزین 
بحــران آب کرده اســت و از وزارت نیرو به عنوان 
متولی اصلی مدیریت حوزه آب می خواهد برنامه اش 
را برای شــرایط اضطرار و تنش های آبی به سازمان 
ارائه دهد تا مشکلات اجتماعی و امنیتی پیش نیاید 
و بتواند وضعیت را مدیریت کند. چون وزارت کشور 
و سازمان مدیریت بحران برای کاهش تنش های آبی 
و کاهش تعرضات مردمی مسئولیت دارند؛ بنابراین ما 
وزارتخانه های مسئول را در این قضیه مورد خطاب 
قرار داده ایم.وی در پاســخ به این پرسش که وزارت 
نیرو و دیگر دستگاه های مســئول در حوزه آب و 
خشکسالی تا چه اندازه به درخواست های سازمان 
مدیریت بحران برای داشــتن برنامه مشخص برای 
مقابله با کم آبی و پاسخگویی به هنگام اضطرار عمل 
می کنند، می گوید: قبلًا وزارت نیرو از سازمان مدیریت 
بحران مطالبه گری می کرد اما در یک دهه اخیر این 
سازمان، وزارتخانه نیرو را مجاب کرده پاسخگوی 
کاهش منابع آبی باشــد چــون مدیریت منابع آبی 
کشــور با این وزارتخانه است و اگر در این زمینه به 
درستی انجام وظیفه کند کشورمان با همین میانگین 
بارش ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیمتــری نباید با بحران آب 
مواجه باشد.اکبرپور پاسخگو کردن مدیران دستگاه ها 
را مهم ترین راهکار برای حل مشکل ضعف مدیریت 
بحران در کشور می داند و تصریح می کند: باید به این 
سمت برویم که مدیران دستگاه ها را پاسخگو کنیم. 
الان شخصی با طیب خاطر برای چند سال بر مسندی 
می نشیند و بعد بدون اینکه پاسخگوی عملکردش 
باشــد، آنجا را ترک می کند. در نتیجه پاسخگویی 
دستگاه ها ضعیف شــده؛ این، حلقه مفقوده دربحث 
ضعف مدیریت دستگاه های دولتی و بروز بحران در 

بعضی از بخش ها در کشور است.

 »خشکسالی «بحران چراغ خاموش!

گروه خبر//رییس انستیتو پاستور 
ایران بــا رد اظهارات مینو محرز 
)عضو کمیته علمی ســتاد ملی 
مقابله بــا کرونا( مبنی بر منتفی 
شدن تولید واکسن کرونای ایرانی 
کوبایی و با بیان اینکه نمی دانیم 
با چه هدفــی چنین اظهاراتی را 
مطرح می کنند، تاکید کرد: بانک 
گرفته  واکسن  این  تولید  سلول 
انجام شده  تولید  مقدمات  شده، 
تا چند  واکسن  اولین ســری  و 
بهداشت  وزارت  آتی تحویل  روز 

خواهد شد. 
به گــزارش قدس آنلایــن به نقل 
از ایســنا، دکتــر علیرضا بیگلری 
گفت:  ایران  پاستور  انستیتو  رییس 
گفته های  دکتر محرز مسئول  خانم 
چرا  نمی دانیم  ما  هستند.  خودشان 
و با چه هدفــی چنین اظهاراتی را 

مطرح می کنند. ما به صورت کاملا 
مشــخص در زمینه تولید مشترک 
توافق نامه  کوبا،  با  کرونا  واکســن 
داریم، کار پیش رفته، سلول بانکی 
بالینی را  را گرفته ایم و کارآزمایی 
انجام دادیم و مراودات دو کشور در 

این زمینه ادامه دارد.
وی با بیان اینکه به صورت هفتگی 
در زمینه واکســن کرونای ایران و 
کوبــا با طرفین جلســات هفتگی 
منظم داریم، گفت: من نمی دانم چرا 
خانم دکتر محــرز این اظهارات را 
مطرح می کنند و تعجب می کنم. این 

اظهارات خیلی عجیب است.
بیگلــری ادامــه داد: بنابراین طی 
قــرارداد بســیار روشــنی که نه 
تنهــا  در این یک واکســن، بلکه 
در پلتفرم واکســن هایی که با کوبا 
داریم و واکســن کرونا هم یکی از 

آن ها اســت، کار انجام شده است. 
از یکسال قبل کار را آغاز کردیم، 
برگزار  مرتب  طور  به  جلسات مان 
می شــود و بانک سلول تولید این 
تولید  مقدمات  گرفته شده،  واکسن 
انجام شــده و اولین بچ تولید شده 
و تــا چند روز آتی تحویل خواهد 

شد.
وی گفت: مجوز مصرف اضطراری 
صادر  تازه  پاســتوکووک  واکسن 
شده و بعد از مجوز اضطراری هم 
طبق قــرارداد تولید داریم. در عین 
حال اکنــون کارآزمایی بالینی هم 
تمام شده و تزریق ها انجام شده و 
امیدواریم نتایــج اولیه آن تا پایان 
مرداد ماه قابل تحلیل باشد که البته 
تا اینجا کار به خوبی پیش رفته و 
مطمئن ترین کلینیکال ترایالی است 
که تاکنون در کشــور انجام شــده 

است.
دلیل  بــاز هم  کرد:  تاکید  بیگلری 
این اظهارات را متوجه نمی شویم. 
همکاری و توافق ما با کوبا توافق 
برای یک واکســن  کوتــاه مدتی 

نیست، بلکه گسترده تر است.
وی گفت: بنابراین اکنون کارازمایی 
بالینی واکســن پاســتوکوک تمام 
شــده اســت و منتظــر نتایج آن 
هســتیم. مجوز مصرف اضطراری 
هم که هفته پیش داده شــد و بعد 
از آن است که ما اجازه تولید پیدا 

می کنیم.
گفت:  ایران  پاستور  انستیتو  رییس 
در حــال حاضر هم ســری اولیه 
واکسن تولید شده است و تولیدات 
بعدی هم به مرور با نصب تجهیزات 
مقدار تیراژ تولید به شدت افزایش 

می یابد.

پاسخ انستیتو پاستور 
به ادعای محرز درباره واکسن ایران و کوبا

از واکسیناسیون خبرنگاران چه خبر؟

کرونا چقدر به فرهنگ و هنر خسارت زد؟
 

گروه خبر //  وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی 
از خسارت ۹000میلیارد تومانی کووید۱۹ به 

بخش فرهنگ و هنر در کشور خبر داد. 
دکتر صالحی در گفت وگو با خبرنگاران اظهار 
کرد: کروناویروس چه در ســطح دنیا و چه 
در ســطح ملی خسارت های زیادی به حوزه 
فرهنگ و هنر وارد کرد و بخش فرهنگ و هنر 

کشور ما نیز از این قاعده مستثنا نبوده است.
وی با اشــاره به اینکه مشــاغلی که خصلت 
تجمعی دارند از کرونا آســیب جدی دیدند 
اضافه کرد: مشــاغلی مثــل فرهنگ و هنر، 
گردشگری و...که خصلت تجمعی و اجتماع 
دارند در این یک سال و نیم گذشته آسیب ها 

و خسارت های جدی دیدند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: بخش 
فرهنگ و هنر ایران از اســفندماه که شــاهد 
شــیوع کروناویروس در ایران بودیم تا اواخر 
اردیبهشت ماه ۱4۰۰ افزون بر 9۰۰۰میلیارد 

تومان خســارت دیده اســت که حجم قابل 
توجهی است.

دکتر صالحی با بیان اینکه جبران این خسارت 
با توجه به شــرایط اقتصادی کشــور دشوار 
اســت افزود: با این وجود اقدامات حداقلی 
بــرای جبران بخشــی از این خســارت ها 
صورت گرفت که اعطای تســهیلات معیشتی 
به هنرمنــدان ، همچنین اعطای تســهیلات 
۷۰۰میلیارد تومانی از طریق سامانه کارا در 
مرحله اول و مرحله دوم آن که اخیرا ثبت نام 

آن شروع شده و ...از این جمله است.
وی با اشــاره به اعطای تسهیلات معیشتی به 
اعضای صنــدوق هنرمندان گفت: حدود ۸۰ 
هــزار نفر عضو این صندوق هســتند که ۲۰ 
هزار نفر از آنان در مشاغل دیگری هم فعالیت 
دارند.وی در پاســخ به پرسشی در خصوص 
واکسیناسیون خبرنگاران گفت: واکسیناسیون 
براســاس اولویت هایی در حال انجام است 

و بعــد از کادر درمان، افراد پرخطر و بیماران 
زمینه ای و افراد ســالمند نوبت به مشــاغل 
پرخطر می رســد که خبرنگاران نیز در ذیل 
مشــاغل پرخطر تعریف شده و واکسیناسیون 
آنها انجام می شــود.وی با بیان اینکه فعالان 
رسانه و خبرنگاران در شمار مشاغل پرخطر 
براساس  افزود: واکسیناســیون ها  هســتند 
اولویت اعلام شــده در حال انجام است و در 
حوزه خبرنگاران نیز، در حال حاضر در حال 
انجام ثبت نام خبرنگاران هستیم و در ادامه با 
توجه به شرایط تامین واکسن، واکسیناسیون 

خبرنگاران نیز انجام خواهد شد.
دکتر صالحی با اشــاره به معرفی شــهرهای 
خلاق در بخش های مختلف گفت: شهرهایی 
که موفق به دریافت این نشان شدند باید از این 
عنوان و نشان چه در راستای بهبود فضای آن 
رشته فرهنگی و هنری و چه در راستای بهبود 
شرایط اقتصاد شهر اســتفاده کنند.این عضو 
کابینه ادامه داد: انتخاب شــهرهای خلاق هم 
برای فرهنگ و هنــر و هم برای اقتصاد یک 
فرصت جدی است و باید حداکثر استفاده را 

از آن برد.


